
 
 
 
 
 
 
 
 
 

دهم آبان 1400



°۱۸تهران

تغ�رقیمتعنوان

230 (%0.31)74,890درهم امارات

200 (%0.67)30,000لير ترکيه

100 (%0.23)43,150يوان چين

100 (%0.04)225,300دلار کانادا

500 (%0.16)305,600فرانک سوئيس

70 (%2.2)3,250افغاني

150 (%3.53)4,400روبل روسيه

300 (%0.14)209,600دلار استراليا

680 (%0.25)275,070دلار

40 (%0.01)318,870يورو

1,140 (%0.3)377,450پوند انگليس
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تغ�رقیمتعنوان

160,000 (%0.14)117,970,000سکه امامي

470,000 (%0.41)115,990,000سکه بهار آزادي

300,000 (%0.5)60,650,000نيم سکه

80,000 (%0.22)35,940,000ربع سکه

32,000 (%0.14)22,700,000سکه گرمي



 

1- اقتصاد؛ دغدغه مشترك سه قوه - روزنامه رسالت
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4- حل مشکلات کارکنان شرکت ملی حفاري هدف وزارت نفت است - باشگاه خبرنگاران جوان

5- ابلاغ امهال تسهیلات بخش گردشگري تا پایان سال به بانک ها - روزنامه اقتصاد سرآمد
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مستقل
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17- جشن ازدواج و اهداي جهیزیه به 8 نوعروس حاشیه شهر مشهد در باغ خاتون - خبرگزاري فارس
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- صفحه نخست مطبوعات 1400/08/10



 

اقتصاد؛ دغدغه مشترك سه قوه

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/08/10

اقتصاد؛ دغدغه مشترك سه قوه

 
تازه ترین نشست مشترك قواي سه گانه بررسی شد 

 
اقتصاد؛ دغدغه مشترك سه قوه 

 
وحید عظیم نیا 

روزگاري نه چندان دور بگومگوهاي سیاسی برخی رؤساي قوا غالبا از چاردیواري هاي دنیادیده پاستور و بهارستان خارج می شد و
بعضا گرماي ناشی از اصطکاك مدیریتی آقایان، باعث آتش گرفتن خرمن اعتماد افکار عمومی و اي بسا توشه سفره آن ها می شد چه
آنکه به زعم عقلاي قوم، بخش عمده اي از وضعیت نابسامان امروز نشئت گرفته از مدیریت فشل است و اگر به جاي یارکشی ها و
مجادله هاي کلامی و مشاجره هاي بی پایان به فکر اصلاح روندهاي غلط با هم فکري و هم افزایی می بودند، وضعیت آنی نبود که
شاهد آن هستیم. به هرروي شاید قاعده مسئولان حزبی نگر آن است که از کاه خطاي رقیب کوه بسازند و از کوه خطاهاي خودي کاه؛
روشی که تجدیدنظرطلبان استاد آن هستند و کمتر موردي می توان یافت که ردپاي این مشی و مرام سیاسی در آن نمود نداشته
باشد. دولت مردمی که حدود چهار ماه پیش تمشیت امور مهم اجرایی کشور را با اختیارات گسترده قانونی برعهده گرفته است، در
مسیري حرکت می کند که نشانه اي از آن جروبحث هاي بی حاصل نیست و البته از دولت سید ابراهیم رئیسی غیرازاین هم انتظاري
نیست. به زعم خبرگان، حرکت بدون حاشیه دولت بخشی به خاطر ویژگی هاي شخصیتی رئیس جمهور است و برخی نیز محصول

 
پارادایم شیفت گفتمانی حاکم بر کشور است که بنا دارد مشکلات مردم را نه با گفتاردرمانی بلکه در عمل حل کند. 

برگزاري جلسات مشترك قواي سه گانه که به صورت دوره اي برگزار می شود ازجمله اقداماتی است که با استقبال نخبگان مواجه
شده و آن را مصداقی براي عزم مسئولان ارشد قواي مجریه، مقننه و قضائیه براي حل مشکلات مردم قلمداد می کنند چراکه برگزاري
چنین جلساتی هرچند مرسوم بود، اما بافاصله زمانی زیادي برگزار می شد و بیشتر پیام سیاسی داشت، اما در دور جدید این جلسات،
هم فکري عملی و نزدیکی نظرات براي حل مشکلات با هم افزایی(سینرژي) هدف گذاري شده است. تازه ترین نشست مشترك
رؤساي قواي سه گانه روز شنبه 8 آبان 1400 به میزبانی حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی برگزار و در آن بر استمرار همکاري
نزدیک قواي سه گانه براي پیشبرد هر چه بهتر امور کشور تأکید شد. در این جلسه که حدود 3 ساعت به طول انجامید، درباره مهم

 
ترین موضوعات کشور ازجمله مسائل اقتصادي بحث و تبادل نظر شد. 

اولین دیدار رسمی مشترك رؤساي سه قوه، سه روز پس از رأي اعتماد مجلس به کابینه دولت مردمی یعنی ششم شهریور به میزبانی
رئیس جمهور برگزار شد. جلسه قبلی این دیدارها، روز شنبه 24 مهر به میزبانی محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی
برگزارشده بود. همچنین جلسه مشترك دیگري 14 شهریور به میزبانی رئیس مجلس شوراي اسلامی برگزار شد و 10 مهرماه نیز
جلسه سران سه قوه به میزبانی حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي رئیس قوه قضائیه و با حضور حجت الاسلام سید ابراهیم
رئیسی رئیس جمهور و محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی برگزار شد. جلسات مشترك رؤساي سه قوه علاوه بر جلسات
شوراي عالی هماهنگی اقتصادي است چه آنکه در جلسات مشترك رؤساي سه قوه، صرفا رئیس جمهور، رئیس مجلس شوراي اسلامی
و رئیس قوه قضائیه حضور دارند و در یک جلسه صمیمانه غیررسمی به هم اندیشی و هم فکري می پردازند اما جلسات شوراي عالی
هماهنگی اقتصادي رسمی بوده و علاوه بر رؤساي سه قوه، مسئولان دیگري نیز از هر سه قوه در آن حضور دارند.شوراي عالی
هماهنگی اقتصادي سران قوا یعنی تابستان 1397 باتدبیر و هوشمندي مقام معظم رهبري تشکیل شد تا به قول رئیس وقت
کمیسیون اقتصادي مجلس «بتواند شرایط ویژه و حمایت هاي ویژه اي را براي دولت فراهم کند تا دولت در بخش اقتصاد موفق عمل



 
کند.» 

سخنگوي وقت دولت هم اعلام کرد «این جلسات در جهت تشریک مساعی میان قواي سه گانه براي مقابله با شرارت هاي اقتصادي
رژیم آمریکا» تشکیل شده است. رئیس جمهور، معاون اول رئیس جمهور، رئیس دفتر رئیس جمهور، رئیس سازمان برنامه وبودجه،
معاون امور اقتصادي رئیس جمهور، وزیر اقتصاد، وزیر امور خارجه، وزیر نفت و رئیس کل بانک مرکزي از قوه مجریه؛ رئیس قوه
قضائیه، معاون اول قوه قضائیه و دادستان کل کشور از دستگاه قضا و رئیس مجلس، رئیس مرکز پژوهش هاي مجلس و رؤساي
کمیسیون هاي «برنامه، بودجه و محاسبات» و «اقتصادي» مجلس از قوه مقننه عضو این شورا هستند به عبارتی اعضاي غالب این
شورا دولتی است و ریاست آن را هم رئیس جمهور بر عهده دارد ازاین جهت، اختیارات فراقانونی ویژه اي به دولت داده شده است تا

 
هیچ بهانه اي براي «نداشتن اختیارات»، نداشته باشد. 

نکته اي که از دید رسانه ها مغفول نمانده آن است که باروي کار آمدن دولت جدید، شوراهاي عالی که در دولت قبل به دلیل حضور
نیافتن رئیس جمهور وقت برگزار نمی شد، فعال شده و جلسات آن از سر گرفته شده است. شوراي عالی مسکن ازجمله این
شوراهاست 14 مهر یعنی کمتر از دو هفته بعد از ابلاغ قانون جهش تولید مسکن به ریاست رئیس جمهور تشکیل شد. تشکیل این
شورا ازجمله تکالیف قانون مهم «جهش تولید مسکن» است که شخص رئیس جمهور به عنوان رئیس این شورا و معاون اول وي و
وزیر راه به عنوان معاون و دبیر شورا تعیین شده اند. البته وزراي جهاد کشاورزي، صمت، نفت و برخی دستگاه هاي اجرایی در این
شورا عضو هستند. شوراي عالی انقلاب فرهنگی از دیگر شوراهایی است که تاکنون 2 جلسه آن با حضور رئیس جمهور در روزهاي 16
و 30 شهریور تشکیل شده است. در جلسه 844 شوراي عالی انقلاب فرهنگی و اولین جلسه این شورا با ریاست حجت الاسلام رئیسی،
سه سند ملی و کلان کشور مبناي اولویت هاي مصوبات شوراي عالی انقلاب فرهنگی براي اجرایی شدن تعیین شد. یکی دیگر از

 
شوراها در امور علمی و فرهنگی کشور، شوراي عالی آموزش وپرورش است که با حضور رئیسی در روز 29 شهریور برگزار شد. 

اولین جلسه شوراي عالی اشتغال نیز عصر روز پنج شنبه 6 آبان به ریاست سید ابراهیم رئیسی برگزار شد و در این جلسه از زیست بوم
اشتغال کشور باهدف ایجاد سالانه به طور میانگین یک میلیون شغل رونمایی شد. این زیست بوم 2 الزام درزمینه تکنیک ها و روش
هاي ایجاد اشتغال و ایجاد و هماهنگی در سطح کلان براي عملیاتی شدن ظرفیت ها و زیرساخت هاي کشور در راستاي اشتغال
آفرینی دارد. زیست بوم اشتغال، 2 گروه افراد بیکار و افراد فاقد شغل شایسته را به عنوان مخاطب در نظر دارد و تلاش می کند براي
افراد بیکار شغل ایجاد کرده و وضعیت شغلی افراد فاقد شغل شایسته را نیز بهبود بخشد. همچنین در این جلسه 20 مصوبه در
راستاي تسهیل و تحقق برنامه ملی ایجاد اشتغال به تصویب رسید. رئیس جمهور در این جلسه تهیه بانک اطلاعاتی از افراد شاغل و
بیکار براساس تعریف دقیق از بیکاري و اشتغال، تهیه آمار بیکاران و افراد فاقد شغل شایسته و شناخت توانایی ها و مهارت هاي علمی

 
و عملی افراد بیکار و تعیین نوع اشتغال مناسب براي آنان را از ضرورت هاي اولیه ایجاد یک جنبش براي اشتغال زایی برشمرد. 



اقتصاد؛ دغدغه مشترك سه قوه

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/08/10

اقتصاد؛ دغدغه مشترك سه قوه

 
تازه ترین نشست مشترك قواي سه گانه بررسی شد 

 
اقتصاد؛ دغدغه مشترك سه قوه 

 
وحید عظیم نیا 

روزگاري نه چندان دور بگومگوهاي سیاسی برخی رؤساي قوا غالبا از چاردیواري هاي دنیادیده پاستور و بهارستان خارج می شد و
بعضا گرماي ناشی از اصطکاك مدیریتی آقایان، باعث آتش گرفتن خرمن اعتماد افکار عمومی و اي بسا توشه سفره آن ها می شد چه
آنکه به زعم عقلاي قوم، بخش عمده اي از وضعیت نابسامان امروز نشئت گرفته از مدیریت فشل است و اگر به جاي یارکشی ها و
مجادله هاي کلامی و مشاجره هاي بی پایان به فکر اصلاح روندهاي غلط با هم فکري و هم افزایی می بودند، وضعیت آنی نبود که
شاهد آن هستیم. به هرروي شاید قاعده مسئولان حزبی نگر آن است که از کاه خطاي رقیب کوه بسازند و از کوه خطاهاي خودي کاه؛
روشی که تجدیدنظرطلبان استاد آن هستند و کمتر موردي می توان یافت که ردپاي این مشی و مرام سیاسی در آن نمود نداشته
باشد. دولت مردمی که حدود چهار ماه پیش تمشیت امور مهم اجرایی کشور را با اختیارات گسترده قانونی برعهده گرفته است، در
مسیري حرکت می کند که نشانه اي از آن جروبحث هاي بی حاصل نیست و البته از دولت سید ابراهیم رئیسی غیرازاین هم انتظاري
نیست. به زعم خبرگان، حرکت بدون حاشیه دولت بخشی به خاطر ویژگی هاي شخصیتی رئیس جمهور است و برخی نیز محصول

 
پارادایم شیفت گفتمانی حاکم بر کشور است که بنا دارد مشکلات مردم را نه با گفتاردرمانی بلکه در عمل حل کند. 

برگزاري جلسات مشترك قواي سه گانه که به صورت دوره اي برگزار می شود ازجمله اقداماتی است که با استقبال نخبگان مواجه
شده و آن را مصداقی براي عزم مسئولان ارشد قواي مجریه، مقننه و قضائیه براي حل مشکلات مردم قلمداد می کنند چراکه برگزاري
چنین جلساتی هرچند مرسوم بود، اما بافاصله زمانی زیادي برگزار می شد و بیشتر پیام سیاسی داشت، اما در دور جدید این جلسات،
هم فکري عملی و نزدیکی نظرات براي حل مشکلات با هم افزایی(سینرژي) هدف گذاري شده است. تازه ترین نشست مشترك
رؤساي قواي سه گانه روز شنبه 8 آبان 1400 به میزبانی حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی برگزار و در آن بر استمرار همکاري
نزدیک قواي سه گانه براي پیشبرد هر چه بهتر امور کشور تأکید شد. در این جلسه که حدود 3 ساعت به طول انجامید، درباره مهم

 
ترین موضوعات کشور ازجمله مسائل اقتصادي بحث و تبادل نظر شد. 

اولین دیدار رسمی مشترك رؤساي سه قوه، سه روز پس از رأي اعتماد مجلس به کابینه دولت مردمی یعنی ششم شهریور به میزبانی
رئیس جمهور برگزار شد. جلسه قبلی این دیدارها، روز شنبه 24 مهر به میزبانی محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی
برگزارشده بود. همچنین جلسه مشترك دیگري 14 شهریور به میزبانی رئیس مجلس شوراي اسلامی برگزار شد و 10 مهرماه نیز
جلسه سران سه قوه به میزبانی حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي رئیس قوه قضائیه و با حضور حجت الاسلام سید ابراهیم
رئیسی رئیس جمهور و محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی برگزار شد. جلسات مشترك رؤساي سه قوه علاوه بر جلسات
شوراي عالی هماهنگی اقتصادي است چه آنکه در جلسات مشترك رؤساي سه قوه، صرفا رئیس جمهور، رئیس مجلس شوراي اسلامی
و رئیس قوه قضائیه حضور دارند و در یک جلسه صمیمانه غیررسمی به هم اندیشی و هم فکري می پردازند اما جلسات شوراي عالی
هماهنگی اقتصادي رسمی بوده و علاوه بر رؤساي سه قوه، مسئولان دیگري نیز از هر سه قوه در آن حضور دارند.شوراي عالی
هماهنگی اقتصادي سران قوا یعنی تابستان 1397 باتدبیر و هوشمندي مقام معظم رهبري تشکیل شد تا به قول رئیس وقت
کمیسیون اقتصادي مجلس «بتواند شرایط ویژه و حمایت هاي ویژه اي را براي دولت فراهم کند تا دولت در بخش اقتصاد موفق عمل



 
کند.» 

سخنگوي وقت دولت هم اعلام کرد «این جلسات در جهت تشریک مساعی میان قواي سه گانه براي مقابله با شرارت هاي اقتصادي
رژیم آمریکا» تشکیل شده است. رئیس جمهور، معاون اول رئیس جمهور، رئیس دفتر رئیس جمهور، رئیس سازمان برنامه وبودجه،
معاون امور اقتصادي رئیس جمهور، وزیر اقتصاد، وزیر امور خارجه، وزیر نفت و رئیس کل بانک مرکزي از قوه مجریه؛ رئیس قوه
قضائیه، معاون اول قوه قضائیه و دادستان کل کشور از دستگاه قضا و رئیس مجلس، رئیس مرکز پژوهش هاي مجلس و رؤساي
کمیسیون هاي «برنامه، بودجه و محاسبات» و «اقتصادي» مجلس از قوه مقننه عضو این شورا هستند به عبارتی اعضاي غالب این
شورا دولتی است و ریاست آن را هم رئیس جمهور بر عهده دارد ازاین جهت، اختیارات فراقانونی ویژه اي به دولت داده شده است تا

 
هیچ بهانه اي براي «نداشتن اختیارات»، نداشته باشد. 

نکته اي که از دید رسانه ها مغفول نمانده آن است که باروي کار آمدن دولت جدید، شوراهاي عالی که در دولت قبل به دلیل حضور
نیافتن رئیس جمهور وقت برگزار نمی شد، فعال شده و جلسات آن از سر گرفته شده است. شوراي عالی مسکن ازجمله این
شوراهاست 14 مهر یعنی کمتر از دو هفته بعد از ابلاغ قانون جهش تولید مسکن به ریاست رئیس جمهور تشکیل شد. تشکیل این
شورا ازجمله تکالیف قانون مهم «جهش تولید مسکن» است که شخص رئیس جمهور به عنوان رئیس این شورا و معاون اول وي و
وزیر راه به عنوان معاون و دبیر شورا تعیین شده اند. البته وزراي جهاد کشاورزي، صمت، نفت و برخی دستگاه هاي اجرایی در این
شورا عضو هستند. شوراي عالی انقلاب فرهنگی از دیگر شوراهایی است که تاکنون 2 جلسه آن با حضور رئیس جمهور در روزهاي 16
و 30 شهریور تشکیل شده است. در جلسه 844 شوراي عالی انقلاب فرهنگی و اولین جلسه این شورا با ریاست حجت الاسلام رئیسی،
سه سند ملی و کلان کشور مبناي اولویت هاي مصوبات شوراي عالی انقلاب فرهنگی براي اجرایی شدن تعیین شد. یکی دیگر از

 
شوراها در امور علمی و فرهنگی کشور، شوراي عالی آموزش وپرورش است که با حضور رئیسی در روز 29 شهریور برگزار شد. 

اولین جلسه شوراي عالی اشتغال نیز عصر روز پنج شنبه 6 آبان به ریاست سید ابراهیم رئیسی برگزار شد و در این جلسه از زیست بوم
اشتغال کشور باهدف ایجاد سالانه به طور میانگین یک میلیون شغل رونمایی شد. این زیست بوم 2 الزام درزمینه تکنیک ها و روش
هاي ایجاد اشتغال و ایجاد و هماهنگی در سطح کلان براي عملیاتی شدن ظرفیت ها و زیرساخت هاي کشور در راستاي اشتغال
آفرینی دارد. زیست بوم اشتغال، 2 گروه افراد بیکار و افراد فاقد شغل شایسته را به عنوان مخاطب در نظر دارد و تلاش می کند براي
افراد بیکار شغل ایجاد کرده و وضعیت شغلی افراد فاقد شغل شایسته را نیز بهبود بخشد. همچنین در این جلسه 20 مصوبه در
راستاي تسهیل و تحقق برنامه ملی ایجاد اشتغال به تصویب رسید. رئیس جمهور در این جلسه تهیه بانک اطلاعاتی از افراد شاغل و
بیکار براساس تعریف دقیق از بیکاري و اشتغال، تهیه آمار بیکاران و افراد فاقد شغل شایسته و شناخت توانایی ها و مهارت هاي علمی

 
و عملی افراد بیکار و تعیین نوع اشتغال مناسب براي آنان را از ضرورت هاي اولیه ایجاد یک جنبش براي اشتغال زایی برشمرد. 



اعترافات جوانی که جسد پدرش را آتش زد

منبع: شفافشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/08/10

مدت ها بود براي کشتن پدرش نقشه می کشید. دسیسه هاي گوناگونی را طرح می کرد تا پس از قتل، هیچ آثاري به جا
نگذارد!

به گزارش شفاف، روزنامه «خراسان» در ادامه نوشت: حدود یک ماه قبل بود که راهی تهران شد تا اوضاع اشتغال را در پایتخت
بررسی کند و اگر شرایط مناسب بود از این بیکاري مرموز نجات یابد اما در این میان همچنان در اندیشه تهیه و تدارك لوازم

 
«جنایت» بود. 

در یکی از سکانس هاي این سناریوي وحشتناك، تصمیم بر آن گرفت تا پدرش را ابتدا بیهوش کند به همین دلیل مقداري داروي
بیهوشی از تهران خرید و با خود به مشهد آورد. یک بار دیگر نقشه شوم خود را از ذهن گذراند و همه قطعات پازل را کنار هم چید.
نقشه کامل بود و او هیچگونه عذاب وجدانی را به دل راه نمی داد چرا که ادعا می کرد پدرش به خاطر مصرف شیشه (مواد مخدر
صنعتی) مادرش را اذیت می کند. از این وضعیت خانوادگی به شدت آزرده خاطر بود و تنها به قتل پدر می اندیشید. او حتی دوران

 
کودکی و نوجوانی خود را نیز از یاد برده بود و بی رحمانه منتظر فرصتی می گشت تا نقشه پلیدش را به اجرا بگذارد. 

روزها یکی پس از دیگري سپري می شد و او همچنان رفت و آمدهاي خانوادگی را زیر نظر داشت تا اینکه یک روز تعطیل زمان را

 
براي اجراي این نقشه هولناك مناسب دید. 

مهرماه به نیمه نرسیده بود که مادر جوان 27 ساله با او تماس گرفت و گفت قصد دارد به خانه خواهرش برود تا براي پختن غذاي
نذري به او کمک کند! مرد جوان که خود متاهل بود و در نزدیکی منزل پدرش در منطقه الهیه مشهد زندگی می کرد، بی درنگ سوار
وانت پیکان مدل پایین شد و به طرف خانه دو طبقه پدرش به راه افتاد. او که سعی داشت اضطراب ناشی از رفتارهایش را پنهان کند،
مادرش را به خانه خاله رساند و به منزل خودش بازگشت. حالا دیگر مقدمات دسیسه وحشتناك فراهم بود. او که می دانست مادرش
شب را در خانه خواهرش می ماند یک بار دیگر به مرور سناریوي قتل پرداخت و همه سکانس هایش را تک تک از خاطر گذراند!
دستبندهاي پلاستیکی را که از قبل خریده بود به همراه داروي بیهوشی برداشت. عقربه هاي ساعت از نیمه شب گذشته بود و او می
دانست که پدرش حالا در یک خواب عمیق فرو رفته است. خودرو را پارك کرد و به آرامی در منزل پدرش را گشود. پدرش در خواب
بود و سکوتی مرگبار در فضاي اتاق نقش می بست. پسر جوان داروي بیهوشی را روي دستمال ریخت و آن را مقابل دهان و بینی پدر

 
گرفت. وقتی فهمید که او به کلی بیهوش شد به داخل آشپزخانه رفت. تشت پلاستیکی را پر از آب کرد و به اتاق بازگشت. 

مرد جوان بی رحمانه سر پدرش را درون آب تشت فشار داد تا اینکه دیگر آخرین نفس هاي او به کینه عمیق فرزند گره خورد و پیکر
بی جانش روي زمین افتاد. جوان 27 ساله بلافاصله دستبندهاي پلاستیکی را بیرون کشید و دست هاي پدر را در پشت سر بست و
سپس یکی از آنها را به پاهاي وي حلقه زد. در کشاکش آماده کردن جسد براي انتقال به بیرون از خانه بود که ناگهان برادر کوچک

 
ترش وارد اتاق شد. 

این جوان 21 ساله مجرد که در طبقه دوم منزل پدرش زندگی می کرد، با صحنه دلخراشی روبه رو شد که حکایت از یک جنایت
هولناك داشت اما نگاه هاي حیرت انگیز و بی پاسخ فایده اي نداشت. دو برادر که گویی نقشه جنایت را در افکار یکدیگر رقم زده



بودند به گفت وگو نشستند تا راه بهتري براي از بین بردن آثار جسد پیدا کنند. به همین دلیل تا صبح منتظر ماندند چرا که یقین

 
داشتند مادرشان آن شب به خانه بازنمی گردد. 

صبح روز بعد آنها سکانس حمل جسد را در دامنه افکارشان به تصویر کشیدند. یکی از آنها گوشی تلفن را برداشت و وارد یکی از
سایت هاي واسطه گر شد تا کمدي چوبی را براي حمل جسد خریداري کند. طولی نکشید که کمد را خریدند و پیکر بی جان پدر را
درون آن گذاشتند. حالا همه چیز براي انتقال جسد به خارج از شهر فراهم بود. دو نفري کمد را درون پیکان وانت مرد جوان قرار
دادند و به طرف بیابان هاي انتهاي بولوار اقدسیه حرکت کردند. عصر هنگام بود که به جست وجوي منطقه اي خلوت پرداختند و در
کنار نخاله هاي ساختمانی توقف کردند که در همان اطراف ریخته شده بود. دو برادر کمد را در حالی بیرون انداختند که در مسیر راه
دو ظرف 10 لیتري بنزین از جایگاه سوخت خریده بودند. آنها با خونسردي کامل کنار کمد تابوت گونه نشستند و جسد پدر را به

 
آتش کشیدند. آنها آنقدر چوب ها و پیکر پدرشان را زیر و رو کردند که دیگر چیزي جز خاکستر باقی نماند. 

بعد از آن بود که هر دو برادر سوار خودرو شدند و به خانه هایشان بازگشتند. مادر که روز بعد به منزل آمده بود، با این تصور که
همسرش بیرون رفته است، روزي را در خانه ماند ولی هیچ خبري از شوهرش نشد. نگرانی و اضطراب او هر لحظه بیشتر می شد اما

 
کسی از مرد میان سال اطلاعی نداشت. تا اینکه خبر کشف جسد سوخته اي در بیابان هاي انتهاي بولوار اقدسیه منتشر شد. 

بعد از آن بود که یکی از بستگان مرد جوان با پلیس تماس گرفت و گم شدن مرموز مرد میان سال را اطلاع داد. پس از شناسایی
خانواده مقتول، تحقیقات از آنان آغاز شد و ناگهان آثار سوختگی روي دست جوان 27 ساله، روند بررسی هاي قضایی را دگرگون کرد.
با توجه به اینکه فرضیه جنایت خانوادگی، در اولویت تحقیقات قضایی بود و احتمال می رفت دست وي هنگام آتش زدن جسد
سوخته باشد، قاضی ویژه قتل عمد مشهد دستور بازداشت جوان 27 ساله را صادر کرد و از نیروهاي پلیس خواست تا بازجویی ها را به

 
شیوه اي فنی و تخصصی ادامه دهند. 

در این میان ناگهان مرد جوان که نمی توانست دلیلی محکم و باورپذیر براي چگونگی سوختگی روي دست بیان کند وقتی در تنگناي
سوالات ویژه قرار گرفت ناگهان به قتل پدرش اعتراف کرد و پرده از یک جنایت وحشتناك برداشت. او گفت: دیگر از آزار و اذیت هاي
پدرم خسته شده بودیم. نمی توانستم رفتارهاي پرخاشگرانه او را تحمل کنم! او مادرم را خیلی اذیت می کرد و من از این موضوع

 
بسیار رنج می کشیدم تا اینکه تصمیم به قتل گرفتم که براي همیشه از شر او خلاص شوم و ... . 

به دنبال اعترافات این جوان، بلافاصله دستورات ویژه قاضی «عارفی راد» براي دستگیري برادر وي صادر شد و اینگونه جوان مجرد 21
ساله هم به چنگ قانون افتاد. او نیز سعی کرد داستان قتل پدرش را همانگونه بازگو کند که برادرش در اعترافات تلخ خود بر زبان
رانده بود! اما هنوز قاضی شعبه 208 دادسراي عمومی و انقلاب مشهد، احتمال می دهد که زوایاي پنهانی در این ماجراي وحشتناك
وجود دارد که باید مورد بررسی هاي علمی و تخصصی قرار گیرد به همین دلیل قاضی «محمود عارفی راد» دو متهم را با صدور قرار

بازداشت موقت در اختیار پلیس گذاشت تا تحقیقات بیشتري در این باره انجام شود.



حل مشکلات کارکنان شرکت ملی حفاري هدف وزارت نفت است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/08/10

علی مددي رویکرد معاونت توسعه مدیریت و سرمایه انسانی وزارت نفت را نگاه ویژه به سرمایه هاي انسانی و استفاده از خرد
جمعی در تصمیم گیري عنوان کرد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
اهواز، مهدي علی مددي، سرپرست معاونت توسعه مدیریت
و سرمایه انسانی وزارت نفت در نشست با مدیرعامل،
معاونان مدیرعامل، مدیران و روساي ستادي و عملیاتی
ملی حفاري در اهواز گفت: رویکرد وزارت نفت نگاه ویژه به
سرمایه هاي انسانی و استفاده از خرد جمعی در تصمیم

 
سازي و تصمیم گیري ها است. 

او هدف این معاونت را حل مسائل و مشکلات مجموعه کارکنان اعم از؛ پیمانکاري، قراردادي و رسمی به منظور ایجاد انگیزش بیشتر و
افزایش راندمان کار عنوان کرد و افزود: به همین منظور تصمیم گرفته شد که نشست هاي مربوط به این حوزه به صورت میدانی در
مناطق عملیاتی با حضور مدیران و کارشناسان شرکت هاي تابع برگزار تا ضمن استماع نظرات و دیدگاه هاي مجموعه کارکنان با

 
مشورت و خرد جمعی نسبت به اتخاذ راهکار هاي مناسب و شتاب بخشی در تصمیم گیري مبادرت شود. 

علی مددي بیان داشت: یکی از برنامه هاي این معاونت پایش بخش هاي منابع انسانی در شرکت ها و رفع موانع و چالش ها است و
در همین رابطه طرح طبقه بندي نیرو هاي پیمانکاري با استفاده از نظرات کارشناسان شرکت ها، مورد بازبینی و در خصوص رفع

 
ابهامات اقدام خواهد شد. 

حمیدرضا گلپایگانی، مدیرعامل و رئیس هیات مدیره شرکت ملی حفاري ایران اظهار کرد: یکی از نکات کلیدي در صنعت نفت ارزش
افزوده نیروي انسانی در زنجیره ارزش منابع هیدروکربوري است که این امر بیانگر نقش بارز و جایگاه سرمایه هاي انسانی و توجه به

 
آن در توسعه پایدار است. 

او با اشاره به اجرایی شدن طرح طبقه بندي مشاغل پیمانکاري در این شرکت ادامه داد: با توجه به ماهیت عملیاتی و تنوع سمت هاي
سازمانی و مشاغل تخصصی و شرایط محیطی، اقماري و سخت و طاقت فرسا بودن کار در عملیات حفاري خشکی و دریا، بخشی از
سمت هاي تعریف شده در طرح ابلاغی وزارت نفت با سمت هاي استاندارد در صنعت حفاري همخوانی نداشته که نیاز به بازنگري و

 
اصلاح دارد تا هدف از اجراي طرح که عدالت در پرداخت ها می باشد، محقق شود. 

گلپایگانی به اهمیت آموزش در پرورش نیروي انسانی متخصص و کارآمد جهت جایگزینی نیرو هاي در شرف بازنشستگی و تضمین
آینده این صنعت اشاره و راه اندازي هنرستان هاي فنی و صدور مجوز براي ایجاد رشته هاي تخصصی در مجتمع هاي آموزشی با

توجه به ظرفیت و امکانات موجود در این شرکت را مورد تاکید قرار داد. 



مدیرعامل شرکت ملی حفاري ایران ضمن ارائه گزارشی از فعالیت هاي شرکت در بخش هاي عملیاتی، فنی و تخصصی به برخی
چالش ها در اجراي برنامه ها اشاره کرد و گفت: به منظور چابک سازي سازمان، پاسخگویی به نیاز هاي صنعت نفت و شتاب بخشیدن
در روند کار ها، لازم است ضمن بازنگري در ساختار سازمانی اختیارات بیشتري به این شرکت به منظور تسریع در روند اجراي کار و

 
پروژه ها تفویض گردد. 

رضا سلطانی، رئیس اداره برنامه ریزي نیروي انسانی شرکت ملی حفاري ایران نیز با بیان اینکه در این شرکت حدود 18 هزار نفر با
عناوین و سمت هاي مختلف به کار اشتغال دارند، اظهار داشت: افزون بر 70 درصد کارکنان در بخش هاي عملیاتی شامل؛ ناوگان
حفاري، خدمات فنی و ویژه انجام وظیفه می کنند که این امر لزوم روز آمد سازي و بازنگري در ساختار سازمانی را با توجه تکنولوژي

 
محور بودن این صنعت و تغییرات محیطی را اجتناب ناپذیر می نماید. 

او چالش هاي نیروي انسانی در این شرکت را در دهه پیش رو از نظر بازنشستگی نیرو هاي کلیدي تشریح و خواستار جذب و پرورش

 
نیرو هاي جوان، براي پیشگیري از بروز مشکلات در آینده شد. 

سلطانی با اشاره به اجراي طرح طبقه بندي مشاغل پیمانکاري و تخصیص بودجه و روند پرداختی هاي مربوط به سال 99 و سال
1400، بیان کرد: حین اجرا ابهاماتی پیش آمد که باید در بازنگري طرح مورد اهتمام واقع شود که از جمله فوق العاده هاي کار در

مناطق اقماري خشکی، کار با مواد آلاینده، کار با مواد پرتو زا، انواع جوشکاري، کار در ارتفاع و فوق العاده تعطیل کاري و ... است.



ابلاغ امهال تسهیلات بخش گردشگري تا پایان سال به بانک ها

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/08/10

ابلاغ امهال تسهیلات بخش گردشگري تا پایان سال به بانک ها

 
ابلاغ امهال تسهیلات بخش گردشگري تا پایان سال به بانک ها 

بانک مرکزي امهال تسهیلات پرداختی به شرکت ها و فعالان حوزه گردشگري را تا پایان سال 1400 به بانک ها ابلاغ کرد.به گزارش
اقتصادسرآمد از بانک مرکزي، در بخشنامه اي خطاب به همه بانک ها و مؤسسات اعتباري، بند 5 مصوبه هشتاد و نهمین جلسه ستاد
ملی مدیریت کرونا در مورد حمایت از تأسیسات و فعالان گردشگري را ابلاغ کرد.براساس این بخشنامه بازپرداخت همه تسهیلات
بانکی اخذ شده از سوي تأسیسات و فعالان گردشگري داراي مجوز از وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی باید تا پایان
سال 1400 امهال شود و به انتهاي دوره تقسیط منتقل تا پس از آخرین قسط وصول شود.براساس اعلام بانک مرکزي، تسهیلات

پرداختی از محل صندوق کارآفرینی امید نیز مشمول امهال این بند می شود.



سید معروف صمدي نماینده ادوار اهل سنت مجلس در گفتگو با مستقل: طالبان

دولت فراگیر را برنمیu200cتابد

منبع: روزنامه مستقلشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/08/10

 
سید معروف صمدي نماینده ادوار اهل سنت مجلس در گفتگو با مستقل: 

 
طالبان دولت فراگیر را برنمی تابد 

 
سرویس سیاسی: 

با قدرت گیري دوباره ي طالبان و سرکوب و کشتار هزاره ها و شیعیان و فارسی زبانان در افغانستان گروه هاي سیاسی و قومیت ها و
اهل تسنن و تشیع به واکنش واداشته شدند و نظرات و جهت گیري هاي مختلفی نسبت به این گروه افراطی شنیده شد. اهل سنت
عمدتا در مخالفت با رفتارهاي تند و ضدتبلیغی دینی طالبان اعلام موضع کردند، به جز مولانا عبدالحمید که با رویکردي دوستانه تر
به طالبان نگاه کرد و موجب واکنش هاي منفی نیز شد. به جهت بررسی شرایط روز افغانستان و موضع اهل سنت نسبت به طالبان

 
گفتگو کردیم با سید معروف صمدي فعال سیاسی و نماینده مردم سنندج در مجلس چهارم و پنجم که مشروح آن را می خوانیم: 

مختصري از خودتان و این که متعلق به کدام گروه یا ناحیه از اهل سنت ایران هستید بفرمایید ضمناً درباره سوابق ارتباطات و

 
مناسبات خودتان با اهل سنت مختصري توضیح دهید: 

من سیدمعروف صمدي هستم از غرب کشور سنندج در استان کردستان. بنده همیشه با هم وطنان خوبم از اقوام ،ادیان و مذاهب
مختلف ارتباط حسنه اي داشته و دارم. با آن ها زندگی کرده و می کنم، زندگی مسالمت آمیز دوستانه بر پایه روابط انسانی و آموزه
هاي دینی، توام با درك و احترام متقابل داریم. سطح ارتباطات من با مذاهب به تناسب حضور در مرکز و یا بعضی مسئولیت هاي
اجرایی، تقنینی از اشخاص عادي تا مقامات کشوري و نمایندگان مجلس نسبتا گسترده است و دوستی حسنه با همه دارم. تفاوت

 
انسان ها را در رفتار و عملکرد آن ها می بینم نه در اعتقادات شخصی و دسته بندي هاي سیاسی و گروهی آن ها. 

ظهور طالبان در افغانستان را با چه دلایل و زمینه اي می توان توضیحات داد؟ به نظر شما طالبان چند درصد از اهل سنت را

 
نمایندگی می کنند؟ 

ظهور و بروز طالبان در افغانستان علل مختلفی دارد. آنچه واضح و مبرهن است این که بپذیریم قدرت گیري طالبان نه در دوره کنونی
و نه بیست سال قبل، محصول صندوق راي نبوده تا بتوانیم با قاطعیت پایگاه اجتماعی این گروه را ارزیابی کنیم. اما از نگاه تاریخی
بعد از سقوط محمد ظاهر شاه در سال 1352 در افغانستان و بی ثباتی سیاسی و متعاقب آن اشغال افغانستان از سوي شوروي تا
کنون، با نگاهی به احزاب و گروه هاي مسلحی که در برابر شوروي مبارزه کردند درمی یابیم همگی احزاب از جمله طالبان، با دیدگاه
و ایدئولوژي اسلامی در طیف هاي معتدل و میانه رو تا تندرو بوده اند. هرچند در آن زمان طرفداران احزاب تندرو در حقیقت بسیار در
اقلیت بوده اند اما واقعیت این است که به مرور در عمق جامعه نفوذ بیشتري پیدا کردند. چرا که فرزند طبیعی بی ثباتی، عدم آموزش،
دوسویه ي جنگ- مقاومت و خشونت از لحاظ روانشناسی اجتماعی تولید و ترویج تندروي است. هرچند گمان می رود پیشینه تمدنی
خاورمیانه اي چنان قوي است که هنوز هم هسته ها و پایگاه محکم اعتدال را در لایه هاي پنهان و میانی خود به خوبی حفظ کرده و
افغانستان هم از این واقعیت مستثنی نیست. در نهایت با توجه به واقعیت هاي موجود نمی توان بطور قطعی و صرفا بر اساس قدرت،
راي بر جایگاه حداکثري طالبان در میان مردم داد. اما به همان اندازه نمی توان جایگاه اجتماعی شان را در این کشور نادیده گرفت یا
کوچک پنداشت. چرا که بر اساس سرشماره 2017 و برآورد سال 2019 بانک جهانی جمعیت افغانستان 38 میلیون نفر و بر اساس



قانون اساسی ملت افغانستان از چهارده قوم تشکیل شده است. قوم پشتون که پایگاه اصلی طالبان است و یکی از بزرگترین اقوام اعلام
شده، به لحاظ جمعیت، اکثریت نسبی ندارد. اما به لحاظ فرهنگی و سیاسی و مبارزاتی از حمایت نسبی در بین عامه مردم برخوردار

 
است. 

علی رغم این پیشینه طالبان محصول صندوق راي نیست بلکه قدرت گیري طالبان نتیجه کنش و واکنش هاي بین المللی منطقه و

 
معادلات داخلی افغانستان می باشد علاوه بر این دلایل دیگر را می توان نام برد . 

 
از جمله: 

 
1- غرور ملی جریحه دار شده ناشی از حضور بیگانگان و دخالت مستقیم و غیرمستقیم در سرنوشت مردم این کشور 

 
2- روحیه استقلال طلبی مردم افغانستان 

 
3- مخالفت مردمی با حاکمان ضعیف و ناتوان و دست نشانده بیگانگان 

4- افزایش سطح آگاهی هاي عامه مردم نسبت به حقوقشان و مطالباتشان درخصوص تعارضات فرهنگ عامه با ترویج فرهنگ غربی و

 
غارت منابع و .. 

5- اعتراض مردم افغانستان به فساد مالی، اداري و عدم رشد و عدم استقرار امنیت کافی و عقب ماندگی شان در طول دوران حاکمیت

 
حکومت هاي مورد حمایت آمریکا 

 
6- ناکامی هاي حضور تمام قد غرب خصوصاً ناتو و آمریکا در افغانستان 

 
7- تلاش مداوم بیست ساله مردم و طالبان براي بیرون راندن بیگانگان که در این خصوص متحمل هزینه هاي فراوانی شده اند. 

 
به نظر می رسد با توجه به عوامل مختلف، طالبان اکثریت نسبی از مردم افغانستان را نمایندگی می کند. 

چون بر اساس برآوردهاي اعلامی، قوم پشتون در بین اقوامی که در افغانستان ساکن هستند یکی از بیشترین و پرتعدادترین آن ها

 
هستند و طالبانی ها اکثراً از این طایفه می باشند. 

هرچند این اکثریت حتی با فرض اینکه طالبان در حدود بیست درصد اعضایش را از سایر اقوام افغانی گرفته و نفوذ هم پیدا کرده
باشد، در کشوري که حدودا چهارده قوم در آن زندگی می کنند که هیچ کدام به 50 درصد نمی رسند و مذهب بیش از 25 درصد
ساکنان آن شیعه است، قابل تامل و قابل تفسیر است. ضمن اینکه در ارزیابی مشروعیت سیاسی حکومت ها بر اساس معیارهاي

 
دموکراتیک، حتی صرف اکثریت 50+1 درصد هم نمی تواند به عنوان نمایندگی و مشروعیت مورد پذیرش قرار بگیرد. 

به نظر می رسد آنچه در تحلیل نهایی باید در نظر داشت این است که؛ اگرچه طالبان محصول صندوق راي و اکثریت قاطع آن نیست

 
اما حمایت بخش مهمی از جامعه افغانستان را با خود دارد. همچنانکه نمی توان مخالفان طالبان را یک اقلیت کوچک و ناچیز خواند. 

آیا جامعه اهل سنت ایران یکپارچه حامی به رسمیت شناخته شدن طالبان هستند؟ چه دیدگاه هاي متفاوتی در این زمینه وجود

 
دارد؟ 

جامعه اهل سنت ایران همانند سایر جوامع ایرانی از تکثر و تنوع زیبا و قابل توجهی برخوردار هستند. اگرچه مطالبات آن ها در رابطه
با جامعه ایران و ساختار قدرت در دایره مذهب مشترك و یکسان می باشد اما حتی در این بستر هم روش هاي پیگیري آن لزوماً

 
یکسان نیست. 

بخشی از آن ها؛ خصوصا در شرق ایران به دلیل برخورداري از مرز مشترك و ارتباط و مراودات مستمر فامیلی تحصیلی، اشتغال،
شناخت و قرابت خاصی از طالبان و مردم و فرهنگ افغانستان از نزدیک دارند و معتقدند طالبان امروزي با طالبان بیست سال قبل

 
تفاوت زیادي دارند و براي این ادعا استدلال هاي خاص خودشان را مطرح می کنند: 

 
از جمله این که می فرمایند به محض ورود طالبان به افغانستان عفو عمومی اعلام کردند و کسانی را مورد بازخواست قرار ندارند. 

دوم، طالبان امروزي به دلیل مراودات 20 ساله با فرهنگ و نهاده هاي جامعه جهانی ارتباط برقرار کرده و متاثر شده و تغییرات اساسی

 
در نگرش و رفتار آن ها نسبت به مسائل مختلف در مقایسه با 20 سال قبل پیدا کرده اند. 

سوم: شیوه حکومت داري امروز آن ها با گذشته متفاوت و به روز شده است و تعامل و ارتباط ایشان با سایر اقوام و مذاهب و ادیان



ساکن افغانستان بر مبناي رواداري و احترام متقابل می باشد و به همین دلیل از طالبان حمایت می کنند و خواهان به رسمیت
شناختن آن ها توسط جامعه جهانی خصوصاً کشورهاي اسلامی هستند. آن ها معتقدند باید با ارتقاء سطح روابط دیپلماتیک، آن ها در
تثبیت حکومت کمک شوند تا بدین وسیله از ورود افغانستان به چرخه ترور و خشونت مجدد جلوگیري به عمل آید، در غیر این
صورت اگر تثبیت نشود و آرامش در افغانستان تامین نگردد افغانستان مرکز فعالیت باز تولید جریان هاي تندرو و افراطی خواهد شد

 
که نتیجه آن ایجاد تنش، ناآرامی، جنگ و خشونت خواهد شد که سرایت این موارد به داخل ایران نیز محتمل خواهد بود. 

دسته دومی از اهل سنت ایران؛ معتقدند نظر به اینکه حکومت طالبان فعلی هنوز نوپا هستند و عملکردي در خصوص حکومتداري در
این دوره ندارند نمی شود آن ها را به صورت دقیق مورد ارزیابی و قضاوت قرارداد. لذا صبر پیشه کرده اند و معتقدند در حال حاضر

 
افغانستان و مقایسه دو قشر طالبان را بهتر است به خود افغانستانی ها و ساکنان کشورشان واگذار کرد. تا آینده چه پیش آید. 

بخش سوم؛ همگام با جامعه مدنی و افکار عمومی ایران با تصوري که از رفتارها و عملکرد گذشته طالبان دارند، به ویژه در زمینه
حقوق بشر، حقوق بانوان، و آزادي هاي سیاسی و مدنی و حقوق سایر اقوام افغان نگرانی هاي جدي دارند. کما اینکه در کابینه طالبان
نه یک عضو غیرطالبانی و نه حتی یک خانم حضور ندارد. محدودیت هایی که در زمینه ادامه تحصیل بانوان به وجود آوردند، توقیف
اشتغال بانوان در بخش هاي مختلف ادارات و اجتماع و همچنین حتی مشکلاتی که در زمینه ارتباطات اجتماعی ایجاد کردند مسائل

 
جدي هستند که البته واقعیت این است هیچ کدام از این تصمیمات نمی تواند با نیازهاي امروزي سازگار باشد. 

لازم به ذکر است که جامعه مدنی معتقد است این مشکلات لایه بسیار سطحی و نوك کوه یخ مشکلاتی است که جامعه افغانستان را

 
از پیشرفت باز می دارد. این نحوه اداره جامعه سلامت روانی، اجتماعی و شخصیتی براي آن جامعه به همراه نخواهد داشت. 

این نگرش اگر تغییر نکند قطعا در حوزه قوانین حمایت از زنان و خانواده و حقوق شهروندي آثار بسیار خشونت بار و آسیب زا را به
دنبال خواهد داشت. این بخش جامعه نه تنها طالبان افغانستان بلکه هر گونه طالبانیسم در هر زمان و مکانی را برنمی تابند و موافق
آن ها نیستند و با احزاب و شخصیت ها و فعالان سیاسی و مدنی در خصوص نگرش طالبان به ویژه در مورد مباحث حقوق بشر و

 
بانوان و آثار تمدنی و غیره دغدغه مند و همگام هستند. 

 
چه عواملی می تواند موجب تقابل و تضاد میان مسلمین شود؟ و براي کاهش آن چه باید کرد؟ 

از آفات و علل و موجبات تقابل و تضاد بین مسلمین را می توان: عدم شناخت از طرفین و ترویج و بزرگنمایی اختلافات، خودبزرگ
بینی، به حساب نیاوردن دیگران، خود برتربینی، خود حق پنداري، کوچک و تحقیر شمردن دیگران نام برد. به نظر می رسد، ریشه
بیشتر این اختلافات به عدم شناخت طرفین از یکدیگر و در نتیجه تصورات اشتباهی بر می گردد که نسبت به هم دارند. واقعیت این
است که اسلام یک دین واحد با خوانش هاي مختلف است. اما تقریبا از قرن ششم و هفتم که تقابل و صف آرایی بین صفویه و عثمانی
به وجود آمد هر یک از این قدرت ها با جعلیات در احادیث و روایات در بدبین کردن مردم خود نسبت به طرف مقابل در حق امت

 
اسلامی مرتکب جفا شدند. 

این اشتباهات شناختی به دلیل طولانی شدن زمان چنان عمیق شد که روبرو شدن با تصورات اشتباه نهادینه شده عملا نفس گیر و
سخت شده است. درحالیکه اگر به قرون اولیه اسلام برگردیم تعامل بین علما و بزرگان و حتی خلفا و امامان بقدري وسیع و گسترده
بوده که هیچگاه اختلاف راي و نظر در مسائل مختلف باعث تفرقه جامعه اسلامی نشده است. در واقع در همان قرون ششم و هفتم
اختلافات سردمداران قدرت به جامعه تزریق و در آن نهادینه شده است. لذا ضروري به نظر می رسد تا اولا جامعه اسلامی اختلافات بر
سر قدرت را که همیشه و در همه حکومت ها بوده به مذهب ربط ندهند. چرا که حتی در آن زمان هم این اختلافات منشاء مذهبی
نداشته و چه بسا حتی در درون خود مذهب حاکم هم بوده و این را حتی منابع دست اول شیعه که از نظر صحت تاریخی به زمان
وقوع حوادث نزدیکتر و صحیح تر بودند تایید می کنند. در حالیکه بعدها و بخصوص در دوره حکومت صفوي و عثمانی حتی کذب و
افتراي بسیاري در این روایات اضافه شده است. همچنین براي جامعه اسلامی اعم از شیعه و سنی بهتر است با مراجعه به همان منابع
دست اول مربوط به قرون اولیه که اختلافات بین سران مذاهب محدود به آرا و اجتهاد بود و وارد حوزه هاي اعتقادي نمی شدند، در
شناخت صحیح یکدیگر به عروه الوثقاي اتحاد دست یازند و صلح پایداري را ایجاد کنند. لذا تلاش براي شناخت بیشتر و پذیرش

 
تفاوت ها و تلاش جهت تقویت فرهنگ رواداري می تواند براي کاهش تنش نقش اصلی ایفا کند. 



روابط جوامع شیعه و سنی در ایران عراق لبنان (لبنان در سال هاي اخیر) تقریباً با کمترین تنش بوده ولی در پاکستان و افغانستان با

 
بیشترین جدال و درگیري، این مسئله را چطور می توان تفسیر کرد؟ 

روابط بین عامه مردم در جوامع از ادیان، اقوام و مذاهب مختلف همیشه خوب بوده و اگر تنش هایی را در بین آن ها شاهد هستیم
مسلماً از طرف همه مردم نبوده و نیست. بلکه از زیاده خواهی ها یا روابط نامناسب چهره هاي سیاسی دولت ها و جریان هاي

 
اقتدارگرا، همچنین از طرف گروه ها، احزاب، نحله هاي فکري افراطی و تندرو، خود حق پندار سرچشمه گرفته است. 

 
روابط بین جوامع و ادیان مختلف از دو منبع متاثر می شود: سابقه تمدنی و ورواداري، و تجربه حکمرانی و استقرار امنیت و ثبات. 

 
سابقه تمدنی و رواداري افغانستان با ایران مشترك است. 

اما هر دو کشور افغانستان و پاکستان استقلال یافته از هند تجربه حکمرانی و ایجاد ثبات و امنیت کمتري نسبت به ایران دارند. هم
اکنون تنش هایی که شاهد هستیم از طرف مردم نیست بلکه زیاده خواهی ها و موازنه نامناسب نیروهاي سیاسی و نحله هاي فکري

 
منشأ اصلی تنش هاست و دخالت قدرت هاي خارجی و تفرقه چینی شان مزید بر علت است. 

 
در ایران متولی ایجاد زندگی مسالمت آمیز و صلح بین ادیان و مذاهب، کدام نهاد یا شخص است؟ 

مهمترین متولی ایجاد زندگی مسالمت آمیز و صلح بین ادیان و مذاهب در ایران زمین را قدمت و پشتوانه هاي فرهنگ و تمدن غنی

 
ملت ایران و سطح آگاهی و شعور مردم نسبت به سایر کشورهاي همسایه را می توان نام برد. 

نباید پشتوانه فرهنگی و تمدنی ایران را که در طول تاریخ حافظ تنوع و همزیستی مسالمت آمیز ایرانیان بوده نادیده گرفت. سطح
شعور و آگاهی مردم ایران از این پشتوانه عالی سرچشمه می گیرد و همیشه در موقعیت ممتازي نسبت به همسایگان خود بوده است.
اینکه ملت و دولت ایران از پیشگامان ایجاد فکر تقریبی بین مذاهب بوده و در تشکیل مجمع جهانی تقریب مذاهب نقش اساسی
داشته است حاکی از این پشتوانه عظیم فکري و فرهنگی است. اما در کنار این امر، توجه حاکمیت به رفع تبعیض و توسعه همه جانبه
همه مناطق، و بخصوص نظارت خاص نهادهاي فرهنگی بر توسعه فرهنگ تقریب و رواداري می تواند به تقویت هرچه بیشتر همگرایی

 
و پرهیز از تفرقه کمک کند و به تشدید مبانی اتحاد ملی یاري رساند. 

 
نکته آخر 

نکته آخر این که مردم افغانستان با همدیگر مشکلی ندارند و اگر نابسامانی ها و گرفتاري هاي امروز را جهانیان شاهد هستند، علت آن
ریشه در روابط ناسالم و نامناسب و غیر حکیمانه دولت ها و فِرق افراط گرا باید جست وجو کرد و اینکه اگر دولت ها و مجامع، احزاب
و شخصیت هاي فعال سیاسی و مدنی از طالبان براي اداره امور کشور انتظار مشارکت تمام ملت افغانستان را دارند و تشکیل دولت
فراگیر را درخواست می کنند این انتظار به حقی است. این مهم اگر چه پیشنهاد و درخواست به جا و درستی می باشد، اما ابتدا
خودشان باید آن را در درون خودشان عملی کنند تا دیگران نیز از آن ها یاد بگیرند و شاهد تحقق این خواسته و انتظار به حق باشند.

 
آنچه به خود می پسندي بر دیگران هم بپسند. 

در پایان به نظر اینجانب به عنوان یک کرد ایرانی مسلمان شافعی مذهب اعلام می کنم با در نظر گرفتن مواردي که در بالا اشاره شد،
انتظار از جامعه بین الملل این است که جامعه افغانی را براي رسیدن به خواسته هاي برحق شان که سال هاي سختی از زمان حضور

 
شوروي سابق تا به امروز متحمل شدند کمک نمایند. 

مجددا لازم به یادآوري است که جامعه جهانی خصوصاً کشورهاي همسایه افغانستان با رعایت و حفظ استقلال و تمامیت ارضی
افغانستان ملت جنگ زده افغانستان را در رسیدن به اهدافشان کمک و یاري نمایند چرا که جامعه افغانستان جامعه تکثرگرا به لحاظ
مذهبی، زبانی و قومی می باشند و سال ها در کنار هم زندگی مسالمت آمیزي داشتند و در مقابل دشمنان شان همه با هم جنگیده و
مقاومت کردند و همه باهم سختی ها را متحمل شدند همه با هم دشمنان را از کشورشان بیرون کردند. شایسته و مستحق تامین
حقوق شهروندي و برقراري عدالت و آزادي و برابري و مشارکت در اداره امور کشورشان می باشند. بنابراین آن حکومتی می تواند در
افغانستان موفق باشد که به این نکات توجه کند. حکومتی می تواند براي این مردم زجر کشیده ثبات، امنیت آرامش، آزادي و رفاه را



به ارمغان بیاورد که به خواست همه ساکنان افغانستان فارغ از دین مذهب، قومیت، فرهنگ و موقعیت جغرافیایی آن ها بصورت
یکسان توجه و در جهت تحقق آن تلاش نماید. در غیر این صورت هر گونه موفقیت آن ها بعید بنظر می رسد.



پیام تبریک خبرنگاران و هنرمندان در انتصاب دکتر ذبیح االله خدائیان به سمت

رئیس سازمان بازرسی کل کشور

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/08/10

جمعی از خبرنگاران و اصحاب هنر استان لرستان در پیامی انتصاب دکتر ذبیح االله خدائیان را به عنوان رئیس سازمان بازرسی
کل کشور تبریک گفتند؛

در این پیام که نسخه اي از آن به دفتر خبرگزاري ها و رسانه هاي

 
خبري استان ارسال شده آمده است؛ 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
برادر ارجمند جناب دکتر ذبیح االله خدائیان 

 
با سلام و تحیات 

انتصاب بجا و شایسته جنابعالی با حکم حجت الاسلام غلامحسین محسنی اژه اي، رئیس محترم دستگاه قضا ، بر مسند مدیریت عالی
دستگاه نظارتی و بازرسی که براساس سوابق درخشان و ارزشمند علمی و عملی حضرتعالی در حوزه مسایل قضایی و اشرافیت به

 
موضوعات مختلف این حوزه و نشان از لیاقت ، شایستگی و توانمندي شما دارد را صمیمانه تبریک و تهنیت می گوییم . 

این انتصاب به طور قطع در راستاي ارتقا بیش از پیش دستگاه قضایی و مبارزه با فساد و رانت خواري به ویژه در اجراي بیانیه گام دوم

 
انقلاب موثر است. 

تدبیر، درایت ، تجربیات و اشراف جنابعالی به مباحث و مسایل حقوقی و موضوعات مرتبط با دستگاه قضا به طور قطع و یقین ظرفیتی
ارزشمند و گرانبها در کشور در جهت پیشبرد منویات مقام معظم رهبري است که می تواند تحولی عظیم در زمینه رونق تولید و ایجاد

 
اشتغال ایجاد کند . 

امید است در سایه عنایات حضرت ولی عصر (عج) و تبعیت از نایب برحقش مقام عظماي ولایت و رهبري امام خامنه اي (مدظله
العالی) در سنگر مهم و حساس قضاوت و رواج عدالت در خدمت به نظام مقدس جمهوري اسلامی و مردم ولایتمدار موفق ، سربلند و

 
پیروز باشید . 

 
براي حضرتعالی از درگاه خداوند متعال سلامتی ، موفقیت ، عزت و سرفرازي آرزومندیم. 

گفتنی است دکتر خداییان کلیه مراحل قضایی و مدیریتی را به صورت سلسه مراتبی طی کرده و داراي سمت هایی از جمله معاون
دادستان، رئیس شعبه دادگاه بدوي و رئیس دادگاه تجدیدنظر، دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان، معاون قضایی رئیس کل



دادگستري استان، قائم مقام رئیس کل دادگستري استان و نهایتا رئیس کل دادگستري استان هاي لرستان و فارس، معاون حقوقی
قوه قضاییه بوده است. وي هم اکنون معاون رئیس قوه قضاییه، رئیس سازمان ثبت اسناد و املاك کشور وسخنگوي قوه قضائیه می

 
باشد. 

جمعی از خبرنگاران و اصحاب هنر استان لرستان



تایید طرح حمایت از فرزندآوري در شوراي نگهبان

منبع: رکناشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/08/10

رکنا: سخنگوي شوراي نگهبان از تأیید طرح «حمایت از خانواده و جوانی جمعیت» در این شورا خبر داد.

به گزارش رکنا، هادي طحان نظیف، سخنگوي شوراي
نگهبان از تأیید طرح حمایت از خانواده و جوانی جمعیت

 
در این شورا خبر داد. 

وي در توییتی نوشت: «طرح حمایت از خانواده و جوانی
جمعیت پس از رفع ایرادات و ابهامات شوراي نگهبان از

سوي مجلس محترم، مغایر شرع و قانون اساسی شناخته نشد. امیدوارم اجراي این قانون با احکام متعدد و متنوع آن، به تحقق اصل

 
دهم قانون اساسی یعنی تسهیل تشکیل نهاد خانواده و تحکیم و استواري این نهاد بیانجامد». 

گفتنی است در طرح حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، مشوق هایی از قبیل تسهیلات اشتغال، مسکن و تأمین فضاي مناسب براي
مادر و کودك، آموزش مادران، حمایت از مادران باردار، مقابله با پدیده سقط جنین، سیاستگذاري عمومی جمعیت و در نهایت درمان

 
ناباروري در نظر گرفته شده است. 

منبع: فارس



تقدیر پلیس اطلاعات هرمزگان از اتاق بازرگانی/ رشد سرمایه گذاري به تقویت

امنیت می انجامد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/08/10

به گزارش خبرگزاري فارس از بندرعباس، محمدرضا صفا
عصر امروز در دیدار با سرهنگ رضا سبزواري رئیس پلیس
اطلاعات و امنیت عمومی فرماندهی انتظامی استان با
قدردانی از تلاش هاي مجاهدانه سبز پوشان حریم امنیت
،گفت : مقوله امنیت در همه جوامع به عنوان پیش نیاز
زندگی اجتماعی است .طبیعی است هر قدر آرامش عمومی
بیشتر حاکم شود امور جامعه سامان بیشتري خواهد گرفت.

رئیس اتاق بازرگانی استان هرمزگان افزود: نیروي انتظامی نقش برجسته اي در تامین امنیت عمومی دارد والبته براي تحقق آن

 
مجاهدانه تلاش کرده است. 

صفا در ادامه تصریح کرد: اقتصاد و سرمایه گذاري زمانی رشد خواهد داشت که امنیت باشد. بی تردید موفقیت تجار، بازرگانان، اصناف
و فعالان حوزه اقتصادي مرهون خدمات صادقانه نیروهاي انتظامی  است. امروز علاوه بر نقش اصلی که برعهده این نیرو نهاده شده،
شاهد تعامل بسیار خوب بخش هاي مختلف گذرنامه، اماکن عمومی  و سایر حوزه ها با فعالان اقتصادي هستیم که شایسته تحسین و

 
تکریم است. 

سرهنگ رضا سبزواري رئیس پلیس اطلاعات و امنیت عمومی فرماندهی انتظامی استان هرمزگان در این دیدار گفت: موفقیت پلیس

 
در ماموریت ها منوط به همراهی و همکاري همه ارکان جامعه است و مردم محوري پایه و اساس حرکت نیروي انتظامی است. 

وي خاطرنشان کرد: معتقدیم امنیت و سرمایه گذاري دو بال توسعه جامعه محسوب می شوند. استقرار امنیت رشد سرمایه گذاري را

 
به دنبال دارد و نتیجه آن افزایش اشتغال، کارآفرینی، تولید و کاهش آسیب هاي اجتماعی است. 

رئیس پلیس اطلاعات و امنیت عمومی فرماندهی انتظامی استان با اشاره به فعالیت هاي چشمگیر اتاق بازرگانی هرمزگان خاطر نشان
کرد: در نهمین دوره فعالیت اتاق شاهد جهش فوق العاده اي در حوزه هاي مختلف آموزشی، روابط بین الملل ،توسعه تجارت و
بازرگانی، پویایی نظام گفتگوي بخش خصوصی و دولت و از همه مهمتر ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی خصوصا در زمان شیوع کرونا
هستیم که همه اینها مرهون تلاش رئیس، هیئت مدیره و همراهی اعضاست و امیدواریم همچنان شاهد موفقیت هاي بیشتر پارلمان

 
بخش خصوصی باشیم. 

در این دیدار رئیس پلیس اطلاعات و امنیت عمومی فرماندهی انتظامی استان هرمزگان از تلاش هاي موثر اتاق بازرگانی در حوزه هاي

 
اقتصادي و ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی با اهدا لوح سپاس قدردانی کرد. 



انتهاي پیام/ 88055



روي خط خبر

منبع: روزنامه حمایتشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/08/10

روي خط خبر

 
روي خط خبر 

 
انتقاد از سکوت عامدانه جاوید رحمان نسبت به بیانیه سازمان ملل 

دبیر ستاد حقوق بشر از سکوت عامدانه جاوید رحمان نسبت به بیانیه گروهی از کارشناسان مستقل سازمان ملل در مورد تبعیت بیش

 
از اندازه از تحریم هاي آمریکا و نقض حقوق ملت ایران، انتقاد کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ستاد حقوق بشر، کاظم غریب آبادي، معاون امور بین الملل قوه قضائیه و دبیر ستاد حقوق بشر از جاوید
رحمان، گزارشگر ویژه وضعیت حقوق بشر در ایران بخاطر عدم حمایت وي از بیانیه اخیر چندین گزارشگر ویژه و کارشناس سازمان
ملل و هشدار آنان درخصوص آثار تبعیت بیش از حد برخی کشور ها مانند سوئد از تحریم هاي آمریکا علیه ملت ایران به شدت انتقاد
کرد و گفت: این بی توجهی عامدانه به اصطلاح گزارشگر نسبت به وضعیت حقوق بنیادین بیماران ایرانی که متاثر از تحریم هاي
آمریکا و تبعیت برخی کشور هاي دیگر، دائماً در حال نقض شدن است، تردیدي در جانبداري و عدم استقلال وي باقی نگذاشته و به

 
نوعی، او را در جرگه مدافعان نقض حقوق مردم ایران و نه مدافع حقوق بشر در ایران قرار می دهد. 

غریب آبادي افزود: این که گزارشگر به هر بیانیه سیاسی علیه ایران می پیوندد و در تجمعات گروه هاي تروریستی حضور می یابد و
مبناي گزارشات خود را بر اساس اطلاعات جانبدارانه و انحرافی قرار می دهد، اما حاضر نیست نقض واقعی حقوق ایرانیان را شناسایی
کند، جاي هیچ تردیدي باقی نمی گذارد که ماموریت گزاشگري ویژه براي ایران براساس معیار هاي سیاسی طراحی شده و باید خاتمه

 
یابد. 

لازم به توضیح است که گروهی از کارشناسان و گزارشگران ویژه حقوق بشر سازمان ملل چند روز قبل با صدور یک بیانیه مشترك
نسبت به تبعیت بیش از حد برخی کشور ها از تحریم هاي یکجانبه علیه ایران هشدار داده و آنرا آشکارا مصداق آسیب به حق بر

 
سلامتی و سایر حق هاي بشري مردم ایران دانستند. 

در این بیانیه، به موضوع تحریم پانسمان هاي مخصوص بیماران اي بی (پروانه اي)، توسط شرکت هاي سوئدي اشاره شده و آنرا
مصداق ایراد درد و رنج شدید و آسیب جدي و رفتار غیرانسانی معرفی کرده است. این بیانیه، در ادامه به اعمال محدودیت هاي شدید
در مسیر تبادلات مالی و بانکی و همچنین حمل و نقل اشاره کرده و تاکید نموده که شرکت هاي دارویی از ترس مجازات هاي

 
احتمالی آمریکا، به تبعیت بیش از حد از تحریم هاي ضدانسانی این کشور علیه ملت ایران تن می دهند. 

این بیانیه همچنین به این نکته مهم اشاره کرده است که بیماران اي بی، تنها گروه کوچکی از هزاران بیماري هستند که در اثر تحریم
هاي یکجانبه آمریکا و تبعیت شرکت هاي خارجی از این تحریم ها، دچار درد و رنج و آسیب شدید شده اند. در انتهاي این بیانیه نیز
آمده است که دولت سوئد به دلیل این قبیل رفتار هاي شرکت هاي تحت صلاحیتش، مرتکب نقض گسترده حقوق بشر شده و در

 
نتیجه، مسئولیت بین المللی آن 

 
محرز است. 

 
استفاده حداکثري از فناوري براي هوشمندسازي دستگاه قضایی 

نشست علی اصغر تدین مدیرعامل کانون خدمات الکترونیک قضایی با معاونان فناوري اطلاعات دادگستري استان ها و نمایندگان



 
استانی مدیران دفاتر خدمات الکترونیک قضایی روز گذشته به صورت ویدئوکنفرانسی برگزار شد. 

در ابتداي مراسم، مدیرعامل کانون خدمات الکترونیک قضایی هدف از تشکیل این جلسه را هماهنگی و برنامه ریزي براي دوره هاي
آموزشی عنوان کرد و گفت: در صدد هستیم هماهنگی بین کانون و مسئولان امر ایجاد شود تا با تبادل نظر، شاهد اجراي بهینه طرح

 
آموزشی باشیم و از امکانات موجود حداکثر استفاده را ببریم. 

وي نحوه اجراي دوره هاي آموزشی را از جمله تفاوت این دوره با دوره هاي گذشته دانست و گفت: آموزش این دوره به صورت

 
ترکیبی، حضوري و ارتباط تصویري خواهد بود. 

تدین بیان داشت: گروه هدف ما در این مرحله کارکنان دفاتر هستند و مهارت موردنظر تحت عنوان دستیار حقوقی خواهد بود که این

 
دوره ها براي کاربران جدید و متقاضیان حرفه آموزي در مراحل بعدي ادامه خواهد داشت. 

مدیرعامل کانون خدمات الکترونیک قضایی تاکید کرد: بعد از پایان دوره بر اساس هماهنگی هاي انجام شده با سازمان فنی و حرفه

 
اي گواهی نامه مهارت به افرادي اعطا خواهد شد که موفق به کسب نمره قبولی در آزمون شوند. 

وي اظهار کرد: انتخاب سازمان فنی و حرفه اي با این هدف بود که گواهینامه این سازمان جهت اشتغال داراي اعتبار است و می تواند

 
تاییدکننده مهارت فرد جهت اشتغال باشد. 

تدین تصریح کرد: باید امکان حضور در این دوره ها براي همه کاربران دفاتر وجود داشته باشد، لذا تقاضا داریم مدیران دفاتر جهت

 
شرکت کارکنان در این دوره و مجتمع هاي قضایی براي تامین سالن هاي آموزشی همکاري خوبی داشته باشند. 

 
در ادامه این برنامه معاونان و نمایندگان استانی کانون خدمات الکترونیک قضایی به بیان نقطه نظرات خود پرداختند. 

 
عفو و تخفیف 868 نفر از محکومان تعزیرات با موافقت رهبر انقلاب 

 
مدیرکل نظارت بر اجراي احکام سازمان تعزیرات حکومتی از عفو و تخفیف مجازات 868 نفر از محکومان تعزیرات حکومتی خبر داد. 

علیرضا نورنژاد،مدیرکل نظارت بر اجراي احکام سازمان تعزیرات حکومتی اظهار کرد: به مناسبت فرا رسیدن میلاد حضرت رسول اکرم
(ص) و امام جعفر صادق (ع)، تعداد 3 هزار و 458 نفر از محکومین محاکم عمومی و انقلاب، سازمان قضائی نیرو هاي مسلح و سازمان

 
تعزیرات حکومتی از سراسر کشور مورد عنایت مقام معظم رهبري (مدظله العالی) قرار گرفتند. 

مدیرکل نظارت بر اجراي احکام سازمان تعزیرات حکومتی افزود: در این عفو رهبر معظم انقلاب، 868 نفر از محکومین سازمان
تعزیرات حکومتی مشمول عفو یا تخفیف مجازات واقع شده اند که با دستور ریاست سازمان جهت اعمال به ادارات کل اجرایی سراسر

کشور ابلاغ شد.



صدور احکام قطعی زمین خواري سه هزار میلیاردي در نظرآباد

منبع: روزنامه حمایتشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/08/10

صدور احکام قطعی زمین خواري سه هزار میلیاردي در نظرآباد

 
رییس کل دادگستري استان البرز مطرح کرد 

 
صدور احکام قطعی زمین خواري سه هزار میلیاردي در نظرآباد 

رییس کل دادگستري استان البرز از صدور حکم قطعی مربوط به زمین خواري سه هزار میلیاردي در نظرآباد توسط شعبه اول دادگاه

 
تجدیدنظر این استان خبر داد. 

حسین فاضلی هریکندي با اشاره به صدور حکم قطعی مربوط به زمین خواري سه هزار میلیاردي در نظرآباد توسط شعبه اول دادگاه
تجدیدنظر استان البرز، اظهار کرد: در این پرونده براي 22 متهم، احکام قطعی متعددي از قبیل حبس، انفصال و جزاي نقدي صادر

 
شده است. 

وي به جزییات محکومیت قطعی برخی متهمان این پرونده اشاره کرد و گفت: دو شهردار اسبق نظرآباد به اتهام اهمال و کوتاهی در
انجام وظایف قانونی منتهی به تضییع اموال دولتی و عمومی به جزاي نقدي و منع اشتغال در پست هاي مدیریتی نهادهاي دولتی و
عمومی محکوم شدند؛ همچنین سه نفر از کارمندان شهرداري نظرآباد به اتهام ارتشا، اختلاس، ربودن اسناد دولتی و خیانت در امانت

 
به 11 سال و 6 ماه حبس، انفصال دائم از خدمات دولتی و جزاي نقدي محکوم شدند. 

رییس کل دادگستري استان البرز با اشاره به نقش مدیران دستگاه هاي مختلف وقت در این پرونده متذکر شد: در این پرونده دو
رییس سابق اداره ثبت اسناد و املاك نظرآباد به یک سال حبس تعزیري، یک سال انفصال از خدمات دولتی و منع اشتغال به هر یک
از پست هاي مدیریتی در نهادهاي دولتی و غیردولتی براي دو سال؛ رییس وقت اداره آموزش و پرورش نظرآباد به اتهام ارتشا به یک
سال حبس، جزاي نقدي و انفصال از خدمات دولتی و مدیر حقوقی شرکت برق منطقه اي غرب تهران به اتهام ارتشا به یک سال

 
حبس، جزاي نقدي و یک سال انفصال از خدمات دولتی محکوم شدند. 

فاضلی هریکندي اضافه کرد: همچنین پنج نفر از کارمندان اداره ثبت اسناد نظرآباد به اتهام ارتشا به سه سال و نیم حبس، انفصال
موقت از خدمات دولتی و جزاي نقدي؛ یکی از کارمندان اداره دارایی نظرآباد به اتهام ارتشا به 91 روز حبس، جزاي نقدي و سه سال
انفصال از خدمات دولتی؛ یک نفر از کارمندان دادگستري نظرآباد به اتهام ارتشا به هشت ماه حبس، جزاي نقدي و یک سال انفصال از
خدمات دولتی؛ دو مدیر حقوقی اداره آموزش و پرورش نظرآباد به اتهام قصور و کوتاهی در انجام وظایف قانونی منتهی به تضییع اموال
دولتی به جزاي نقدي و یک نفر از وکلاي دادگستري به اتهام اعمال نفوذ برخلاف حق به چهار ماه حبس و دو سال محرومیت از

 
اشتغال به وکالت محکوم شدند. 

 
متهم اصلی 

به گزارش روابط عمومی دادگستري استان البرز، وي در خصوص متهم اصلی این پرونده که به عنوان نماینده و وکیل مدنی یکی از
شرکت هاي معروف واقع در شهرستان نظرآباد فعالیت می کرد، نیز گفت: وي به دلیل اتهامات تخریب و معدوم کردن سند غیردولتی،
تحصیل مال از طریق نامشروع، انتقال مال غیر، مشارکت در پولشویی، پرداخت رشوه به ماموران دولت، کلاهبرداري و حمل شوکر به
تحمل هفت سال حبس تعزیري و پرداخت جزاي نقدي محکوم شد؛ در این پرونده براي دو نفر از اشخاص عادي نیز به اتهام انتقال

 
مال غیر، مخفی کردن متهم و نگهداري مواد مخدر مجموعا راي نهایی به چهار سال حبس و جزاي نقدي صادر شد. 

رییس کل دادگستري استان البرز با اشاره به پیگیري ویژه این پرونده توسط دادگستري این استان، از صدور اسناد مالکیت اراضی به



نام بیت المال، در مرحله تحقیقات مقدماتی و قبل از صدور حکم قطعی خبر داد و تصریح کرد: در مجموع حدود 30 هکتار از اراضی
شهري شهرستان نظرآباد از قبیل 22 مدرسه، 22 باب واحد مسکونی، 43 واحد تجاري در بازارچه موسوم به شهرداري و ساختمان
هاي دولتی و عمومی و اموال شخصی به ارزش حدود سه هزار میلیارد تومان به بیت المال اعاده شد. وي در خصوص نحوه شکل
گیري این زمین خواري بیان کرد: در سال 1344، پلاك 69 اصلی شهرستان نظرآباد که شامل قسمت اعظمی از اراضی بافت فعلی
این شهرستان بود، توسط مالک یکی از مجموعه هاي معروف اقتصادي واقع در این شهرستان، براي فعایت هاي تجاري و اقتصادي
خریداري و به واسطه توسعه فعالیت هاي تجاري بدون رعایت حقوق و مقررات شهرداري، بعد از پیروزي انقلاب در سال 1357، مالک
شرکت به پرداخت وجوهی در حق شهرداري نظرآباد بابت پرداخت سرانه شهري محکوم و سپس در دهه هاي 60 و 70 توافقات
متعددي نیز بین شهرداري نظرآباد و این شرکت براي واگذاري و انتقال اراضی به شهرداري به عنوان سرانه خدمات شهري منعقد شد
و در اجراي مقررات و توافقات صورت گرفته، اراضی متعددي به شهرداري انتقال یافت. فاضلی هریکندي ادامه داد: با وجود این توافق،
شهرداري نظرآباد در انتقال رسمی اسناد مالکیت از شرکت تعلل کرد تا اینکه در سال 1394 با معرفی نماینده و وکیل کاري جدید،
زمینه این فساد بزرگ مالی و سهل انگاري شکل گرفت و وي ضمن ارتباط ناسالم و مجرمانه با مدیران و کارمندان دستگاه هاي
مختلف، به سرقت و خارج کردن اسناد مبنی بر مالکیت شهرداري و دستگاه هاي دولتی به اراضی واگذارشده اقدام کرد و پس از
اعمال نفوذ در شهرداري، آموزش و پرورش و اداره ثبت اسناد شهرستان نظرآباد اقدام به اخذ 306 فقره سند مالکیت کرده و سپس

 
دعاوي متعدد علیه مالکان و متصرفان قانونی طرح کرد و آرایی در محکومیت شهرداري و شهروندان عادي صادر شد. 

 
ورود دستگاه قضایی 

رییس کل دادگستري استان البرز با اشاره به نحوه ورود دادگستري این استان به این پرونده بیان کرد: پس از اطلاع از جرایم این
اشخاص، با همکاري اداره کل اطلاعات استان، مستندات انتقال این املاك مورد بررسی و رسیدگی قرار گرفت و با پیشنهاد دادگستري
استان البرز، جهت انجام تحقیقات و رسیدگی به پرونده از سوي رییس قوه قضاییه در مرحله دادسرا و دادگاه کیفري دو شهرستان

 
نظرآباد، قاضی ویژه تعیین شد و با صدور ابلاغ ویژه، پرونده به سرعت مورد رسیدگی قرار گرفت. 

وي به ویژگی هاي خاص رسیدگی به این پرونده که مورد تاکید رییس قوه قضاییه است، اشاره و اظهار کرد: نخستین ویژگی،
رسیدگی سریع و بدون اغماض به این پرونده با وجود تعداد متهمان، جرایم متعدد ارتکابی و حجم بالاي املاك و اسناد بررسی شده
است که در مدت کمتر از یک سال از تشکیل پرونده، تحقیقات مقدماتی در دادسرا انجام و طی جلسات متعدد دادگاه کیفري دو
شهرستان نظرآباد، احکام پرونده صادر و در نهاي پس از تجدیدنظرخواهی متهمان، حکم قطعی از سوي دادگاه تجدیدنظر صادر شد و

 
احکام صادرشده بلافاصله در حال اجراست. 

فاضلی هریکندي خاطرنشان کرد: ویژگی دوم این پرونده، استرداد همه اموال تحصیل شده از جرم و نیز انتقال رسمی حدود 306
قطعه املاك به مساحت حدود 30 هکتار از اراضی شهري نظرآباد به ارزش بالغ بر سه هزار میلیارد تومان در جریان رسیدگی به
پرونده تا قبل از صدور حکم قطعی است و ویژگی سوم نیز رسیدگی به جرایم ناشی از ترك فعل مدیران، علاوه بر جرایم عمدي و
تبانی آنهاست؛ به نحوي که در این پرونده به ترك فعل مدیرانی از جمله برخی از شهرداران قبلی و رییس وقت آموزش و پرورش
شهرستان نظرآباد که مسامحه و اهمال آنها منتهی به تضییع اموال دولتی و عمومی شده بود، نیز رسیدگی شد و به مجازات هاي

متعددي از جمله انفصال و منع اشتغال در پست هاي مدیریتی محکوم شدند.



اخبار
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اخبار

 
اخبار 

 
دستور قضایی براي احداث 200 واحد مسکونی در روستا هاي هرمزگان 

رییس کل دادگستري استان هرمزگان از صدور دستور ویژه قضایی براي احداث 200 واحد مسکونی در روستا هاي سرجوئیه و

 
صحرارود شهرستان رودان خبر داد. 

علی صالحی در بازدید از دو روستاي محروم سرجوئیه و صحرارود، احداث واحد مسکونی مناسب را اصلی ترین اولویت در رفع چهره
محرومیت از روستا هاي مذکور عنوان و خاطرنشان کرد: در جریان این بازدید مقرر شد با همکاري ستاد اجرایی فرمان حضرت امام
(ره)، بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی و همچنین مشارکت صنایع استان هرمزگان در قالب مسئولیت هاي اجتماعی آنها، طی چهار
سال، 200 واحد مسکونی در این روستا ها ساخته شود. وي افزود: این واحد ها در چهار فاز احداث خواهند شد که در هر فاز 50 واحد
مسکونی به مردم این روستا ها تحویل داده می شود. رییس کل دادگستري استان هرمزگان همچنین با اشاره به بررسی مسایل مربوط
به این دو روستا در کارگروه مقابله با فقر شهرستان رودان و قول مساعد مدیران صنایع بزرگ تولیدي و نهاد هاي حمایتی این استان
براي هرگونه همکاري جهت محرومیت زدایی و رفع مشکلات این روستاها، از موافقت به منظور احداث زمین و امکانات ورزشی در

 
روستا هاي سرجوئیه و صحرارود خبر داد. 

 
بازگشت کارخانه «فولاد آذر تاك خرمدشت» به چرخه تولید پس از 10 سال 

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان تاکستان استان قزوین از بازگشت کارخانه «فولاد آذر تاك خرمدشت» به چرخه تولید پس از 10

 
سال با ورود دادستانی این شهرستان خبر داد. 

حسین رجبی با بیان اینکه یکی از پرونده هاي کثیرالشاکی در مجموعه قضایی شهرستان تاکستان پرونده شرکت فولاد آذر تاك
خرمدشت بود، گفت: روند تولید در این کارخانه از حدود 10 سال قبل با وجود استقرار برخی تجهیزات متوقف شده بود که در بازدید
از این شرکت و بررسی مشکلات در جلسه ستاد پیگیري اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی شهرستان تاکستان مشخص شد این

 
شرکت با مشکلات فراوانی روبه روست. 

وي با بیان اینکه این شرکت 220 شاکی و 242 پرونده داشت، افزود: با اقدامات صورت گرفته تمام این پرونده ها مختومه شد و این

 
پرونده کثیرالشاکی با رضایت هر 220 نفر به سازش ختم شد. 

رجبی با بیان اینکه بدهی ریالی و ارزي این شرکت که در حدود 262 میلیارد تومان بود با سرمایه گذاري فرد جدید مرتفع شد، تاکید
کرد: با ورود دادستانی تاکستان به این پرونده با هدف رفع موانع تولید، شاهد اشتغال یک هزار و 200 نفر تا پایان سال جاري در این

کارخانه خواهیم بود.



درباره نوسانات بازار سرمایه به مردم توضیح دهید
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درباره نوسانات بازار سرمایه به مردم توضیح دهید

 
دستور رییس جمهور به تیم اقتصادي دولت: 

 
درباره نوسانات بازار سرمایه به مردم توضیح دهید 

 
سید ابراهیم رئیسی بر لزوم رفع نگرانی هاي مردم و سرمایه گذران خرد در بورس تاکید کرد. 

رییس جمهور در جلسه هیات دولت با اشاره به وضع شاخص بازار بورس در روزهاي اخیر، اظهار داشت: ادامه نوسانات بورس در
زندگی مردم تاثیر می گذارد، لذا باید تدبیري اندیشید تا آرامش بر این بازار حاکم شود و مردم و سرمایه گذاران خُرد دچار نگرانی
نشوند. وي از خاندوزي سخنگوي اقتصادي دولت خواست در این زمینه با مردم و سهام داران سخن بگوید تا منطق بازار بورس و
چشم اندازآینده بهتر تببین شود. آیت االله رئیسی در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به مشکل کم آبی در مناطق مختلف کشور
گفت: تامین آب از منابع مختلف و صرفه جویی همه جانبه در بخش هاي صنعتی و کشاورزي براي مقابله با بحران کم آبی ضرورت
دارد و حتما باید دنبال شود. رییس جمهور افزود: دولت به لحاظ تامین بودجه لازم براي استخراج آب از منابع ژرف از این موضوع

 
حمایت می کند چراکه تامین آب براي مردم جزو اولویت هاي تخصیص بودجه است. 

 
علما خیرخواه مردم، مسئولان و کشور هستند 

آیت االله رئیسی ضمن تاکید به تمامی وزرا براي برگزاري نشست با نخبگان در هر یک از حوزه هاي تخصصی گفت: بهره گیري از
دیدگاه هاي نخبگان به ویژه علما و مراجع عظام تقلید ضروري است چراکه ایشان خیرخواه مردم، مسئولان و کشور هستند و

 
رهنمودهاي مراجع عظام تقلید همواره چراغ راه مردم و مسئولان است. 

رییس جمهور در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت هم گفت: خدمت به مردم، گره گشایی از مشکلات و توجه به معیشت و سفره
مردم، اولویت اصلی دولت است و به هیچ عنوان نباید در این زمینه غفلت و سهل انگاري شود. در این جلسه گزارش برخی از سیاست
ها و برنامه هاي تنظیم بازار و راهکارهاي شناسایی مودیان مالیاتی جدید مورد بحث و بررسی قرار گرفت. همچنین با هدف تحقق
عدالت مالیاتی پیشنهاد اعمال اصلاحاتی در قانون مالیات هاي مستقیم مطرح و موضوع براي طی فرآیندهاي قانونی به تصویب اعضا
رسید. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوري، در ادامه جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت بر ضرورت «ایجاد انسجام و
پیوستگی بین شبکه تامین و توزیع مواد غذایی و کالاهاي اساسی» و «بسیج همه امکانات و ظرفیت ها از جمله اتحادیه ها و اصناف

 
براي اعمال نظارت سازمانی بر این شبکه» تاکید شد. 

 
بورس تقویت می شود مردم حوصله کنند 

پس از دستور یکشنبه شب رییس جمهور در جلسه هیات دولت مبنی بر تدبیر تیم اقتصادي دولت درخصوص نوسانات بورس، روز
گذشته محسن رضایی معاون اقتصادي رییس جمهور در حاشیه بازدید از چند واحد صنعتی در شهرستان ملارد در جمع خبرنگاران،
درخصوص وضعیت بورس، اظهار داشت: در هفته گذشته چندین شایعه به وجود آمد که روي بورس تاثیر گذاشت، یک شایعه این بود
که دولت تصمیم گرفته است قیمت فولاد را دستوري مشخص کند، یک شایعه دیگري به وجود آورده اند که نرخ سود بانکی می
خواهد به 30درصد برسد، مسئله دیگر اینکه طرح کرده بودند، سوددهی مواد اولیه پالایشگاه ها و شرکت هاي پتروشیمی و نفت ایران



طی بخشنامه اي عوض می شود. معاون اقتصادي رییس جمهور گفت: تقریباً یک هجمه تبلیغاتی زیادي علیه بورس شکل گرفت و
این مشکلات را به وجود آورد، البته بورس نیازمند یک اقدامات زیرساختی است که در این دولت برنامه ریزي شده است. رضایی اشاره
کرد: آینده بورس بسیار درخشان خواهد بود، بورس به عنوان مهم ترین ابزار سرمایه گذاري در کشور تقویت بیشتري خواهد شد لذا
مردم صبر و حوصله داشته باشند.وي در ادامه شهرك هاي صنعتی یکی از خطوط مقدم اقتصاد کشور است، هرچه این شهرك ها
فعال تر باشند و قدرت تولیدي و سرمایه گذاري آنها بیشتر باشد به همان میزان بر اشتغال و تولید محصولات داخل ایران موثر است.
رضایی با اشاره به گفت وگو با صنعت گران و کارخانه داران در این بازدید، گفت: مشکلات این واحدهاي تولیدي را در عمل احصاء
کردیم، در جلسه هیأت دولت و ستاد اقتصادي دولت این موضوعات را طرح و حتماً برطرف خواهیم کرد. معاون اقتصادي رییس
جمهور با اشاره به اینکه نیازمند جهش فوق العاده اي در زمینه تولید هستیم، افزود: براي ایجاد جهش در تولید نیازمند کمک اصناف

 
و مردم در این زمینه هستیم. 

رضایی درخصوص اقدامات مقابله با گرانی هاي اخیر هم گفت: در رابطه با موج گرانی ها که ادامه گرانی هاي گذشته است، درخصوص
با تنظیم بازار چون چند وزارتخانه به صورت مستقل عمل می کردند، یک ستاد مشترکی زیر نظر معاون اول رییس جمهور تشکیل
شده است. که با هماهنگی و به دور از تصمیمات متفرقه در این زمینه اقدام شود. وي افزود: تعدادي از مدیران در وزارت صمت
مسئول شدند که بازار ایران را بدون دخالت دولت و به دور از قیمت گذاري دستوري، بازارسازي کنند. معاون اقتصادي رییس جمهور
افزود: در نهایت بانک مرکزي مسئول شده است که مسئله نقدینگی را به نحوي کنترل و مدیریت کند که مسئله تورم یکبار براي
همیشه از اقتصاد ایران بیرون برود. رضایی عنوان کرد: لذا سه کارگروه همزمان با برنامه هاي کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت براي
گرانی ها طراحی کرده اند. وي در خصوص درآمدهاي کشور خاطرنشان کرد: درآمدهاي کشور اصلاح شده و قرار است از هر نوع
هزینه تراشی جدید جلوگیري و صرفه جویی ها بیشتر شود، بسیاري از دارایی هاي مولد نیستند که می توانند مولد بشوند، لذا ساختار
بودجه اي که در حال تنظیم بوده و در آینده به مجلس می رود در آینده شاهد خواهیم بود که دیگر دچار کسري بودجه نخواهیم بود.



نهادینه سازي جایگاه زن در جامعه با نگاهی اسلامی دنبال می شود
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به گزارش خبرگزاري فارس از قم، انسیه خزعلی امشب در
دیدار با آیت االله سید محمد علی علوي گرگانی که در دفتر
این مرجع تقلید انجام شد، با اشاره به سالروز ورود بانوي
کرامت به قم اظهار کرد: بانوان در کشورهاي اسلامی به
ویژه ایران با بسیاري از مسائل روبرو هستند اما می توانند

 
به الگویی براي جهان تبدیل شوند. 

وي با تاکید بر اینکه اسلام براي ارتقاي زن شرایط خوبی

 
فراهم کرده است، عنوان کرد: وظیفه داریم که نگاه اسلام نسبت به بانوان که به دور از افراط و تفریط است را در دنیا معرفی کنیم. 

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده بر لزوم ترویج سبک زندگی اسلامی تاکید کرد و ادامه داد: سرمایه گذاري در حوزه زنان

 
به عنوان محور خانواده منشایی براي تکریم خانواده و رسیدن به جامعه اسلامی می شود. 

وي با تاکید بر اینکه عزت و کرامت زن در بسیاري از جوامع از بین رفته است، مطرح کرد: به تعبیر امام خمینی (ره) از دامن زن، مرد

 
به معراج می رسد و زن همانند قرآن انسان ساز است. 

خزعلی با بیان اینکه هدف ما نهادینه سازي جایگاه زن در جامعه با نگاه به آموزه هاي اسلامی است، تصریح کرد: اشتغال زنان محروم

 
و بی سرپرست با هدف از بین بردن آسیب ها از مهم ترین اهدافی است که دنبال خواهد شد. 

انتهاي پیام/78023



خبر

منبع: روزنامه حمایتشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/08/10

خبر

 
خبر 

 
جزییات بیمه شدن زنان خانه دار و دختران مجرد 

سازمان تأمین اجتماعی، جزییات بیمه شدن زنان خانه دار و دختران مجرد را اعلام کرد. مشمولان این قانون تمامی زنان 18 تا 50
ساله هستند و درباره افراد بالاي 50 سال نیز میزان سابقه بیمه پردازي قبلی به حداکثر سن موردنظر اضافه می شود. نرخ پرداخت
حق بیمه زنان خانه دار براي برخورداري از حمایت هاي بازنشستگی 12درصد؛ بازنشستگی و فوت(پرداخت مستمري به بازماندگان
واجد شرایط) 14درصد و بازنشستگی، فوت و از کار افتادگی 18درصد است و انتخاب دستمزد مبناي پرداخت حق بیمه صورت می

 
پذیرد. 

 
درخواست بررسی انتخاب رشته 12هزار کنکوري 

سخنگوي سازمان سنجش آموزش کشور گفت: پذیرفته شدگان کنکور 1400 که مدعی اشتباه در انتخاب رشته خود و متقاضی

 
معرفی به اولویت انتخابی بعدي که در آن نمره دارند، هستند تا 

 
14 مهرماه فرصت داشتند که درخواست خود را به سازمان سنجش ارائه کنند. فاطمه زرین آمیزي اظهار کرد: در این مدت حدود 

12 هزار درخواست به سازمان سنجش رسیده که بررسی شده است. البته همه این درخواست ها مربوط به اشتباه در انتخاب رشته

 
نبوده است و درخواست مجوز براي شرکت در سال آینده، تغییر اولویت، تغییر سهمیه و … هم شامل آن بوده است. 

 
سالانه 12 هزار نفر سکته مغزي می کنند 

عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، نسبت به کاهش میانگین سن بروز سکته مغزي در کشور هشدار داد. فرزاد
اشرافی سکته مغزي را دومین علت مرگ و میر در دنیا دانست. رییس بخش مغز و اعصاب بیمارستان شهداي تجریش با هشدار نسبت
به کاهش میانگین سن بروز سکته مغزي درباره میانگین سنی افرادي که دچار سکته مغزي می شوند، اظهار کرد: شیوع سکته مغزي
بعد از 55سالگی افزایش می یابد و به ازاي هر پنج سال افزایش سن، ریسک سکته مغزي بیشتر می شود و سالانه بیش از 12هزار نفر

 
در کشور دچار سکته مغزي می شوند. 

 
افزایش 8 برابري تسهیلات مشاغل خانگی 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران از افزایش هشت برابري تسهیلات مشاغل خانگی در سال جاري در این استان خبر داد

 
و گفت: دو بانک توسعه تعاون و رفاه کارگران عاملیت این تسهیلات را عهده دار شده اند. حشمت اله عسگري گفت: 

86 درصد از 380 میلیارد تومان تسهیلات اختصاص یافته به استان تهران در این زمینه از محل تسهیلات اشتغال روستایی معادل
326 میلیارد تومان در قالب 953 طرح داراي توجیه فنی و اقتصادي در چهار بانک عامل کشاورزي، توسعه تعاون، پست بانک و
صندوق کارآفرینی امید پرداخت شده است. معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار تهران با اشاره به معرفی 135طرح اشتغالزایی در

قالب اعتبارات مشاغل خانگی، بر ضرورت تلاش بیشتر بانک هاي عامل و دستگاه هاي اجرایی در این زمینه تاکید کرد.





مزرعه پرورش شتر مرغ

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/08/10

شترمرغ ظاهر منحصر به فردي دارد که آن را از پرندگان دیگر متمایز می کند، آنها با گردن و پاهاي بلند خود قادرند با
سرعت حدود 70 کیلومتر در ساعت بدوند.

 
ابوذر بیغرض مزرعه پرورش شتر مرغ 

شترمرغ ظاهر منحصر به فردي دارد که آن را از پرندگان دیگر متمایز می کند، آنها با گردن و پاهاي بلند خود قادرند با سرعت حدود

 
70 کیلومتر در ساعت بدوند. 

پرورش شتر مرغ که از کسب و کارهاي کمتر شناخته شده در حوزه کشاورزي و کارآفرینی به شمار می رود؛ یکی از عرصه هاي بسیار

 
سودآور است که ارزش اقتصادي بالایی را متوجه فعالان این بخش می کند. 

 
تصاویر این گزارش مربوط به مزرعه پرورش شتر مرغ در لارستان استان فارس است. 

 
  -
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جشن ازدواج و اهداي جهیزیه به 8 نوعروس حاشیه شهر مشهد در باغ خاتون

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/08/10

به گزارش خبرگزاري فارس از مشهد به نقل از آستان نیوز،
مرکز امور بانوان و خانواده بنیاد کرامت رضوي در راستاي
تعامل با تشکل ها و مؤسسات فعال فرهنگی در حوزه هاي
مرتبط با بانوان، حمایت ها و خدماتی را به آن ها ارائه می
کند که استفاده از ظرفیت باغ خاتون مشهد براي کمک به
اشتغال زنان سرپرست خانوار، برگزاري نمایشگاه هاي
فروش تولیدات، برگزاري دوره هاي کارآفرینی و مهارتی و
اجراي طرح هاي توانمندسازي خانواده هاي محروم ازجمله

 
این حمایت ها است. 

در همین راستا خیریه عین العباس، به عنوان یکی از مؤسسات فعال بانوان در حاشیه شهر، که در زمینه هایی همچون ایجاد اشتغال و
توانمندسازي بانوان کم برخوردار، حمایت از زوجین جوان نیازمند و تهیه اقلام معیشتی فعالیت می کند، در ایام پر خیروبرکت ربیع
الاول و با حمایت مرکز امور بانوان بنیاد کرامت رضوي، جشن ازدواج 8 نوعروس نیازمند حاشیه شهر مشهد را در باغ خاتون برگزار

 
کرد. 

 
در این مراسم 8 سري جهیزیه تهیه شده از محل کمک هاي مردمی و نیکوکاران، توسط خیریه عین العباس به نوعروسان هدیه شد. 

گفتنی است؛ در حاشیه این مراسم نیز نمایشگاهی از محصولات 12 نفر از زنان سرپرست خانوار مشهدي، که تحت حمایت بنیاد

 
کرامت رضوي قرار دارند، در معرض دید حاضران قرار گرفت. 

انتهاي پیام/ 70042



معضل اقتصاد ایران در سمت عرضه است، نه تقاضا

منبع: جهان اخبار نیوزشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/08/10

مراد راهداري گاهی عدم تعادل ناشی از معضل در سمت تقاضاست و گاهی ریشه عدم تعادل در سمت عرضه؛ البته در
بازارهاي پول، کار و سرمایه نیز ضرورت تعادل این دو سو در سطح سازوکار کلان اقتصاد حائز اهمیت است. این بازارها به

یکدیگر وابسته و با هم در ارتباط هستند. اگر یکی از این (...)

در ادبیات علمی حوزه اقتصاد کلان، تعادل میان مجموع
عرضه و تقاضاي جامعه در بازار کالا و خدمات اهمیت ویژه

 
اي دارد. 

 
مراد راهداري 

گاهی عدم تعادل ناشی از معضل در سمت تقاضاست و
گاهی ریشه عدم تعادل در سمت عرضه؛ البته در بازارهاي

پول، کار و سرمایه نیز ضرورت تعادل این دو سو در سطح سازوکار کلان اقتصاد حائز اهمیت است. این بازارها به یکدیگر وابسته و با
هم در ارتباط هستند. اگر یکی از این بازارها نامتعادل باشد، در اصطلاح آن بازار تسویه نشده باشد، یعنی طرف عرضه با تقاضا مساوي
نباشد، این عدم تعادل بین عرضه و تقاضا به سایر بازارها نیز سرایت می کند. فرضا اگر بازار کالا و خدمات کمبود عرضه داشته و
سرمایه گذاري بیشتري لازم داشته باشد تا به سطح تعادل برسد، در شرایط کمبود یا رکود عرضه، بی کاري نیز بالا می رود. رشد بی
کاري طرف تقاضاي همین بازار را نیز تضعیف می کند؛ به همین دلیل به نقل از یک اقتصاددان قدیمی (ژان باتیست سه) می گویند
هر عرضه اي، تقاضاي خود را ایجاد می کند. با تضعیف تقاضا، تورم ناشی از برتري تقاضا نسبت به عرضه ممکن است بر طرف شود یا
کاهش یابد، اما معضل بی کاري و بعضی عوارض آن مانند پرداخت دستمزدهاي پایین پابرجا می ماند. بنابراین عدم تعادل در بازار کار
حل نمی شود و در شرایط وجود جمعیت بی کار و متقاضی کار، همان طور که اشاره شد، دستمزدها نیز کاهش می یابد یا رشد نمی
کند. از سوي دیگر، با وجود بی کاري و عدم تعادل در دو بازار کالا و کار، درآمد ملی نسبت به شرایط بالقوه، کمتر و کمبود درآمد نیز
سبب کاهش گردش پول می شود؛ اینجاست که بازار پول تأثیر می پذیرد و کوچک می شود. در چنین شرایطی پول براي سرمایه
گذاري نیز کمتر شده و در نتیجه بازار سرمایه نیز تضعیف و نامتعادل می شود. کاهش سرمایه گذاري، اشتغال و در مرحله بعد تولید
را کاهش می دهد. به دلیل کمبود عرضه، تورم نیز ایجاد می شود و تأمین کمبود عرضه از طریق واردات، تقاضاي ارز را بالا می برد و
با گران شدن آن، هزینه تولید نیز افزایش می یابد؛ پس شاهد سلسله روابط علت و معلولی نامطلوب خواهیم بود. در یک سال گذشته
به دلیل واردات سویا و ذرت با نرخ ارز بالا براي تولید مرغ، شاهد افزایش چندین مرحله اي بهاي آن بوده ایم. مرغ از حدود هشت
هزار تومان به 12 و بعد به 18، سپس به 25 و اخیرا به 32 هزار تومان در فواصل کوتاه رسیده است! در اینجا فرصت آن نیست که
تک تک بازارها را تحلیل کنیم، بلکه قصد داریم با این مقدمه که اهمیت موضوع را نشان داده، فقط به پشتیبانی از تولید و رفع موانع
آن بپردازیم و جا دارد همین جا از مقام معظم رهبري براي این دقت نظر تشکر وافر کنیم. وظیفه کارشناسان خبره این است که به
مصادیق آن بپردازند و راه حلی براي مسائل پیشنهاد دهند. مراحل و مدت زمان ایجاد شخصیت حقوقی کسب وکار در ایران (تشکیل
شرکت)، بدون عملیات اجرائی سرمایه گذاري تا بهره برداري بسیار پیچیده و زمان بر است. بر اساس گزارش بانک بین المللی بازسازي
و توسعه (IBRD) که زیر مجموعه بانک جهانی است، ایران در گزارش سهولت کسب وکار (Doing business) 2020، با کسب
58.5 امتیاز از صد امتیاز ممکن، در میان 190 کشور در رتبه 127 جهان قرار گرفته است. اگر زمان آغاز سرمایه گذاري تا بهره
برداري در مقایسه با دیگر کشورها را مورد ملاحظه قرار دهیم (به خصوص در صنعت و زیر ساخت هایی نظیر سد سازي)، متوجه



 
بحرانی بودن آن می شویم. وجود هزاران طرح ناتمام که باید سال ها قبل به بهره برداري می رسیدند، گویاي این معضل است.  

معضلات تولید، ریشه در کجا دارد و چه آثاري به جا می گذارد؟ متأسفانه تأمین مواد اولیه و تغییر قیمت هاي آن، تورم پی در پی و
رشد دستمزدهاي متوالی، ناامنی در برنامه تولید را ایجاد کرده و با تغییر محاسبات بهاي تمام شده، به تولید آسیب زده و گاه آن را
متوقف کرده است. بد نیست آماري از صنایع تعطیل شده فقط در شهرك هاي صنعتی که سریع الوصول است، به دست آید؛ قبلا
گزارش شده بود 70 درصد خط تولید صنعتی کشور متوقف شده است. ثبات نداستن آیین نامه ها و دستورالعمل ها، به خصوص در
قواعد واردات و شرایط صادرات، در خریدهاي ضروري کالاهاي سرمایه اي و واسطه اي اختلال و در ارز آوري مانع ایجاد می کند؛
چون امکان برنامه ریزي را سلب کرده و سرمایه گذار نمی داند در آینده نزدیک با چه شرایطی مواجه است. حساسیت زیاد تغییر
قیمت مواد اولیه و نهاده هاي تولید نسبت به تغییر دلار، سبب حساسیت بالاي قیمت تولیدات داخلی به تغییر قیمت دلار شده و
اقتصاد ما را نامقاوم کرده است. با 10 درصد تغییر قیمت دلار، لرزش شدیدي در بدنه طرف عرضه اقتصاد مشاهده می کنیم. مقایسه
سودآوري تجارت با تولید اعم از صنعتی و کشاورزي، بررسی وضعیت مالیات ستانی و رفتار با تولید در مقایسه با بخش تجاري و
دلالی، انگیزه را از تولید ستانده است. متأسفانه سرمایه در گردش در اقتصاد ما بیشتر در بخش تجاري می چرخد تا در بخش تولیدي!
تولیدکننده به شدت در جست وجوي پول مناسب و ارزان است که در شرایط ما دست نیافتنی شده است. تنها تجارت است که می
تواند حریف پول گران شود؛ یعنی سودآوري دارد که می تواند بهاي پول استقراضی را بپردازد و بانک ها را راضی نگه دارد. در نتیجه
تأمین مالی براي بخش تولیدي با موانع مواجه و متأسفانه بر اساس بدبینی و عدم اعتماد پایه ریزي شده است. حجم معوقات بانکی،
اخذ تسهیلات را با شرایط سنگین ممکن کرده است. تولیدکنندگان معادل مانده بدهی، همراه با جرائم و بهره را مجدد وام می گیرند
تا اصل و فرع وام هاي پیشین را تسویه کنند و می مانند در باتلاق جدید بدهی ها! در حالی که وام می تواند بیمه شود، پیشنهاد می
شود از صنعت بیمه استفاده شود و مخاطرات تولید محاسبه و بیمه گران به کمک تولید کنندگان آیند و از صنعت بانکداري کشور نیز
پشتیبانی کنند. اگر از صنعت بیمه به درستی استفاده شود، حتی شبه ربا را نیز می توان از فعالیت ها حذف کرد. آنچه بانک نگران
تأمین آن است و وام گیرنده باید بنا بر الزام بانک گاه خلاف قواعد شرعی تضمین دهد و سود ثابت از پیش تعیین شده پرداخت کند،
بیمه گر بر مبناي قواعد بیمه اي می تواند پوشش دهد. این موضوع جنبه تخصصی می یابد و محل بحث آن اینجا نیست؛ غرض اشاره
به راهکارهاي ممکن است. سهم بسیار پایین بخش خصوصی واقعی در تولید، موجب شده تا طرف عرضه اقتصاد کشور مستقیم یا
غیرمستقیم عمدتا در مدیریت دولتی، بخش عمومی غیردولتی و خصولتی ها باشد که سبب درجه پایین رقابت در اقتصاد و ناکارآمدي
شده است. دولت هم بازیگر شده و هم سیاست گذار و تعارض منافع بیداد می کنم و فسادساز شده است. همین امروز بحث از تغییر
بهاي ارز ترجیحی و توزیع منافع آن است! دولت باید بستر ساز فعالیت کسب وکارها باشد و سهم خود براي ارائه خدمت به جامعه را
از مالیات بر فعالیت هاي اقتصادي بخش خصوصی بر دارد و در صورت شراکت، سهامدار اقلیت بدون نقش مدیریتی باشد؛ اما این طور
نیست و خود طرف سیاست گذاري خود شده است! متأسفانه ادبیات تصدي گري و مدیریت سپاري در بخش دولتی و غیرخصوصی به
سمت نوعی معامله در تأمین بعضی مطالبات رفته است که شایسته هیچ جامعه اي نیست؛ چون قبح ذاتی یا عقلی دارد. کشورهاي
بلوك شرق سابق، با وجود آنکه تقریبا با ما از 1369 به تعدیل اقتصادي روي آوردند، مثل لهستان، مجارستان، مناطق یوگسلاوي
سابق، روسیه و...، مسئله اي به نام خصوصی سازي ندارند و براي کارآمدي همه بنگاه هاي ملی، طرحی اجرا و بر اساس ایجاد انگیزه
براي تولید برتر، رقابتی و امکان پیشرفت، شفافیت در فعالیت و مانند اینها، به سمت کارآمدي حرکت و خود را نوسازي کرده اند. بااین
حال چرا ما هنوز در مصیبت بخش دولتی بزرگ درمانده ایم و در خصوصی سازي به معضل برخورده ایم؟! عجیب است، در بعضی
سال ها تشکیل سرمایه در بخش دولتی از حجم خصوصی سازي بیشتر بوده و عملا دولت کوچک و چابک نشده است! بی توجهی به
اسباب و مؤلفه هاي کارکرد سالم طرف عرضه اقتصاد و نیازهاي آن، رشد 12 سال گذشته به قیمت هاي ثابت را تقریبا صفر کرده
است. متأسفانه سرمایه گذاري خالص در بعضی سال ها منفی بوده است؛ مانند سال 98 و این دو مورد کافی است تا بحران را هویدا
کند و زنگ خطر را به صدا درآورد. اقتصاد متکی به نفت، گاز و صنایع پتروشیمی (اقتصاد با ارزش افزوده بالاي حاصل از محصولات
وابسته به منابع فسیلی)، بخش دولتی را تا سال ها قوي و بزرگ کرده بود، آن را مستقل از بخش خصوصی شکل داده و دولت کمتر
به مالیات وابسته شده بود؛ همین سبب بی توجهی به معضلات تولید بخش خصوصی شد و بیماري اصطلاحا هلندي را پدید آورد.



هنوز طرف عرضه با این بیماري و آثار آن دست به گریبان است. مطالب را جمع بندي کنم. رشد سهم صنعت و کشاورزي پیشرفته در

 
ایجاد ارزش افزوده به عنوان یک ضرورت باید پذیرفته شود و رشد سرمایه گذاري الزامی حیاتی تلقی شود. 

 باید با نگاه رقابتی وارد اقتصاد جهانی شد. نگاه صادراتی به بسیاري از تولیدات و رشد نفوذ در بازارهاي خارجی و ارزآوري بیشتر از
اهداف فعالیت هاي اقتصاد ایران بر پایه بخش خصوصی شود. هر گاه در سیاست خارجی از میدان سخن می گوییم، منظور میدان
جنگ نظامی تنها نباشد؛ اقتصاد، فرهنگ، تمدن و به طور کلی کار و تلاش بر پایه علوم و فنون جدید در اختیار مردم نیز مورد
ملاحظه قرار گیرد. به همین دلیل اقتصاد مقاومتی مردم محور مورد تأکید مقام معظم رهبري بوده است. امروزه جنگ نظامی را نیز

 
علوم و فنون نزد بدنه اجتماعی در دانشگاه ها و مراکز فناوري اداره می کند.  

براي جمع بندي مجدد برگردم به تأکید بر رفع معضلات تولید؛ مبارزه با بی کاري پنهان براي رشد بهره وري منابع انسانی امري
ضروري بوده و اقتصاد دولتی و خصولتی سبب اشتغال اضافی و بدون نقش در ایجاد ارزش افزوده شده است. اقتصاد وابسته به حوزه
فسیلی با درآمد بالا و حاشیه سود زیاد و ارز آور، موجب بی توجهی به دیگر فعالیت هاي مفید شده است؛ به همین دلیل بعضی
واگذاري ها به معضل پرداخت دستمزدها بر خورده اند یا به نگه داشت حجم کارکنان؛ تنها صنایع بزرگ سودآور توان نگه داشت این
مازاد را داشته اند، مثل پالایشگاه ها! حلقه هاي مفقوده زنجیره تولید تکمیل نشده و وابستگی در سازوکار صنعتی کشور کمتر کاهش
یافته است؛ در حالی که ما ظرفیت بومی سازي با رعایت مزیت یابی پویا را بیش از حجم انجام شده داشته ایم. معضلات پیش گفته

 
اجازه حضور و ظهور بالنده، تبدیل ایده به ثروت و تولید انبوه را نمی دهد. 

 در حمایت از فناوران و پذیرش مخاطرات از طریق بانک سرمایه گذاري که براي خرید ابتکارات بازاریابی می کند، کوتاهی شده است.
انواع خدمات بیمه اي وجود دارد، اما از این توانایی غفلت کرده ایم و در نتیجه، تولید بدون پشتوانه لازم به عرصه رقابت آمده است؛
بنابراین بدیهی است که در شرایط نامساعد، با شکست مواجه شوند. بنگاه هاي اقتصادي، محیط زیست سالم و مطلوب می خواهند و

 
دولت باید با برنامه ریزي و سیاست گذاري صواب، آن را فراهم و از آن حراست کند.  

براي مثال دولت می تواند با تخفیف مالیاتی و ارائه زمین و حامل هاي انرژي به صورت تقسیطی و پلکانی متناسب با سودآوري، در
روش هاي صادراتی و ارائه مشاوره هاي مطالعاتی از فعالیت هاي نوپا تا رسیدن به بلوغ حمایت کند و در طول رشد از آنها بکاهد و

 
تنها کمک هاي فکري را ادامه دهد. 

 کسر هزینه هاي اثبات شده تحقیق و توسعه از مالیات، کمک شایان توجهی به حوزه کارآفرینی و خلاقیت ها می کند. صندوق
حمایت از صنایع و تولیدات نوپا با مشارکت شرکت هاي مادر (سرمایه گذارهاي بزرگ) بانک ها و صندوق ذخیره ارزي و سرمایه
پذیري یا پذیره نویسی از طریق فروش سهام اولیه به جاي استفاده از اوراق مشارکت و قرضه می تواند سرمایه گذاري در کشور را رشد
دهد، از اشتغال و تولید حمایت کرده و تورم را اساسی مهار کند. تا اقتصاد ایران ارزش افزوده نسازد، زیرساخت ها یعنی جاده، راه
آهن، برق، مخابرات و... رشد نمی کند. اگر قصد داریم در جامعه جهانی سربلند زندگی کنیم، حتی اگر می خواهیم در رقابت با رقباي
سیاسی جهانی، برنده مذاکرات و تعاملات باشیم، باید اقتصاد و رفاه قابل قبولی داشته باشیم و میدان را در اصل اوضاع داخلی خود و

 
رضایت مردم بدانیم. 

دکتراي اقتصاد و عضو هیئت علمی گروه اقتصاد دانشگاه پیام نور



تنها 31 میلیارد از 200 میلیارد تومان عواید معادن یزد به استان بازگشت
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در حالی که استان یزد دومین استان معدنی کشور است سوال اینجاست که چرا طبق قانون حقوقی از درآمدهاي حاصل از
استخراج معدن به مناطق داده نمی شود و تنها 31 میلیارد از 200 میلیارد تومان عواید معادن یزد به استان بازگشته است.

در حالی که استان یزد دومین استان معدنی کشور است سوال اینجاست که چرا طبق قانون حقوقی از درآمدهاي حاصل از

 
استخراج معدن به مناطق داده نمی شود و تنها 31 میلیارد از 200 میلیارد تومان عواید معادن یزد به استان بازگشته است. 

به گزارش ماین نیوز، استان یزد دومین استان معدنی کشور است و معادن بخش عمده اي از اقتصاد استان و کشور را به خودشان

 
اختصاص داده اند. 

معادن سرمایه هاي ارزشمندي هستند که سهم قابل توجهی در ایجاد اشتغال و اقتصاد کشور دارند جامعه امروز هم نیازمند توسعه و

 
ایجاد شغل است که صنعت معدن می تواند به عنوان یک پیشران در اقتصاد کشور در این حوزه به ایفاي نقش بپردازد. 

در این میان باید توجه داشت که بسیاري از منابع معدنی در محل هاي استخراج می شوند که در نزدیکی محل زندگی مردم شهر و

 
روستا قرار دارد، که حواشی فعالیت در معدن سلامت، امنیت و آرامش مردم محل را به خطر می اندازد. 

طبق قانون معادن موظف هستند سهمی از درآمد خود از معدن را صرف توسعه مناطقی مستقر هستند، ساخت جاده و زیرساخت

 
هاي دیگر کنند اما مشاهده می شود که این اقدام که حق قانون مردم است به درستی انجام نمی شود. 

با توجه به اینکه مناطق محروم زیادي در کشور و استان وجود دارد اگر سهم مناطق پرداخت شود و معادن به مسئولیت هاي

 
اجتماعی خود در قبال مردم منطقه عمل کنند قطعا شاهد توسعه، رونق، رضایت و آسایش مردم خواهیم بود. 

محمدرضا صباغیان در مورد وضعیت معادن در استان یزد با اشاره به اینکه استان یزد دومین استان معدنی کشور است اظهار داشت:
اکثر معادن منطقه سرب، سنگ آهن، روي و موارد دیگر در استان یزد قرار دارد و ما در استان یزد در حدود دو میلیارد تن ذخایر

 
معدنی داریم. 

وي با بیان اینکه استان یزد از لحاظ معدنی غنی است گفت: با توجه به فراوانی معادن در استان یزد لازم است این منابع ارزشمند
مورد توجه مسئولان باشد که این معادن در کنار فعالیتی که دارند رصد و نظارت شوند تا به مسئولیت هاي اجتماعی خود عمل کرده

 
و به پرداخت حقوق قانونی مکلف شوند. 

نماینده مردم مهریز، بافق، بهاباد، هرات، مروست و ابرکوه گفت: امروزه استقبال زیادي از استخراج و بهره برداري از معادن وجود دارد

 
اگر دولت، مجلس، مسئولان و مردم نظارت نکنند می تواند تبعات، آثار، آسیب هاي زیادي را به دنبال داشته باشد. 



صباغیان در پاسخ به این سوال که شما به عنوان نماینده مردم آیا از بخش هاي دولتی در مورد نظارتی که باید در بخش معادن داشته
باشند رضایت دارید گفت: در کل جواب من خیر است، متأسفانه اکنون نگاه اصلی فقط در موضوع بهره برداري و استخراج از معادن
است و کارهاي نظارتی بسیار ضعیف انجام می شود به طوري که سبب شده است اکنون کمترین توجهی به حقوق مناطق و شهرستان

 
ها وجود نداشته باشد. 

وي ادامه داد: صحیح است که ما باید در امر سرمایه گذاري در استان حمایت کنیم و ما نیز به عنوان نماینده مردم به این قسمت
عمل می کنیم اما در مقابل معادن و سرمایه گذاران باید به وظایف قانونی خود پایبند باشند، تعداد زیادي از معادن خوب و شایسته
عمل می کنند، اما معدن کاران و سرمایه گذارانی هم هستند که توجهی به منطقه، آسیب هایی که وارد می کنند و حقوق محوله در

 
منطقه ندارند. 

نماینده مردم شش شهرستان استان یزد در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه دو حقوق قانونی براي مناطق از محل معادن
وجود دارد گفت: یک بخش 15 درصد حقوق دولتی است؛ که امسال در حدود سه هزار میلیارد تومان از استان یزد به خزانه کشور

 
رفته است که پانزده درصد آن باید به استان برگشت داده شود و 80 درصد آن به منطقه و 20 درصد به کل استان داده شود. 

صباغیان در پاسخ به این سوال که سازمان مدیریت و برنامه ریزي چه اقدامی در این خصوص براي بازگشت حقوق انجام داده است
بیان کرد: در سال گذشته در ازاي بیش از 1300 میلیارد تومان حقوقی که از محل معادن استان به خزانه وارد شده است باید 200

 
هزار میلیارد باز می گشت که تنها 31 میلیارد تومان به منطقه برگشته است متأسفانه حقوق مسلم قانونی پرداخت نمی شود. 

وي همچنین بیان کرد: حقوق دومی که معادن باید پرداخت کنند، حق یک درصد حقوق دولتی در بخش آلایندگی هاي است که باید

 
شوراي معادن آن را بگیرند و این هم باز اخذ نشده است. 

صباغیان خاطرنشان کرد: قانونی که اجازه می دهد معادن استخراج شوند، معادن به مزایده گذاشته شوند، باید هم بشود گفته است که
حقوق قانونی منطقه هم باید به استان پرداخت شود عجیب این است که استخراج انجام می شود ولی پرداخت حقوق انجام نمی شود

 
و متولیان و ناظرین این امر هم نظارت خاصی انجام نمی دهند. 

وي در پاسخ به اینکه متولیان این امر چه کسانی هستند تصریح کرد: متولیان این بخش سازمان مدیریت و برنامه ریزي، صنعت،
معدن و تجارت استان، مسئولان استان، نمایندگان هستند که مجموعا همگی متولی هستند منتهی دستگاه هاي دولتی مربوطه باید

 
پیگیري کنند و هر جا نیاز بود از نمایندگان درخواست کمک کنند. 

صباغیان افزود: وقتی معادن بهره برداري می شود، از راه و جاده در شهر استفاده می شود، راهی که با پول دولت و مردم ساخته شده

 
است را این معادن استفاده و فرسوده می کنند در حالی که در ازاي آن هیچ هزینه اي نکردند اما از آن استفاده می کنند. 

نماینده مردم مهریز، بافق، بهاباد، هرات، مروست و ابرکوه خاطرنشان کرد: همچنین معادن آسیب هاي زیست محیطی وارد می کنند و

 
هیچ حقی را پرداخت نمی کنند، در واقع نه مسئولیت اجتماعی خود را انجام می دهند و نه حقوق قانونی را پرداخت می کنند. 

قطعا لازمه چرخیدن چرخ اقتصاد سرمایه گذاري در بخش هاي گوناگون به مورد ذخایز معدنی است اما آیا معادنی که درآمدهاي

 
کلان دارند نباید در جهت آسایش و راحتی مردم منطقه اي که به آن وارد شدند تلاش کنند. 



درآمدهاي کلان معدنی به جیب دولت، استان هاي و به جیب سرمایه گذاران می رود و تنها کسانی که در این جا متضرر می شوند
مردم منطقه اي هستند که معادن شان را دیگران می برند و سهم آن ها آلودگی و فقدان زیرساخت مناسب و آسایش در زندگی است

 
که می طلبد مسئولان امر براي این موضوع فکر اساسی کرد. 

لازم است اکنون مسئولان بیشتر پیگیري کنند تا حقوق استان را دریافت کرد و در جهت توسعه زیرساخت ها در مناطق استفاده

 
کنند. 

همچنین می توان سهام معادن را در اختیار مردم استان قرار دارد تا مردم از آن استفاده کنند و حالا که مسائل زیست محیطی و
آلایندگی را در منطقه خود باید تحمل کنند حداقل خودشان سهم ناچیز در معادن داشته باشند.



در کنار تحریم هاي ظالمانه با سرعت بیشتري تحریم هاي داخلی را برطرف می

کنیم

منبع: روزنامه سیاست روزشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/08/10

معاون اقتصادي رئیس جمهور با بیان اینکه براي حل گرانی ها در کشور و موج گرانی هاي گذشته تصمیماتی گرفته شده است
گفت: تلاش ما در دولت سیزدهم این است که در کنار تحریم هاي ظالمانه آمریکا، با سرعت بیشتري تحریم هاي داخلی را برطرف

 
کنیم تا تولید دوباره رونق یابد. 

«محسن رضایی» در حاشیه بازدید از واحد هاي شهرك صنعتی غیردولتی صفادشت در شهرستان ملارد گفت: بازدیدي که امروز از

 
شهرستان ملارد و بخش صفادشت داشتیم براي این بود که شهزك هاي صنعتی یکی از خطوط مقدم اقتصاد کشور هستند. 

معاون اقتصادي رئیس جمهور اظهار داشت: هر چقدر شهرك هاي صنعتی فعالتر و سرمایه گذاري آنها بیشتر باشد به همان میزان

 
روي اشتغال و تولید محصولات ایرانی مؤثر باشند. 

وي با بیان اینکه امروز جلسات خوبی با حضور سرمایه گذاران داشتیم، افزود: امروز بازدید میدانی از چند کارخانه داشتیم و مشکلات

 
تولیدکنندگان را از نزدیک دیدیم. 

رضایی تاکید کرد: امروز استاندار تهران و تعدادي از مدیرکل هاي وزارتخانه هاي مربوطه همراه ما در ابن بازدید حضور داضتند تا

 
موانعی که بر سر راه این شهرك صفادشت و مشابه آن در دیگر نفاط کشور وجود دارد را مورد بررسی قرار دادیم. 

معاون اقتصادي رئیس جمهور بیان کرد: در بازدید حضوري از واحد هاي شهرك صنعتی غیردولتی صفادشت مسائلی را تنظیم کردم

 
تا در هیئت دولت و ستاد اقتصادي دولت طرح می کنم و موانع را برطرف می کنیم. 

وي تصریح کرد: در حال حاضر به شدت نیازمند این هستیم که جهش فوق العاده اي را در تولید ایجاد کنیم لذا از همه مردم و اصناف

 
هم کمک می خواهیم. 

رضایی با بیان اینکه در ادامه گرانی ها در کشور و موج گرانی هاي گذشته چند تصمیم گرفته شده است گفت: نخستین تلاش ما در
دولت سیزدهم این است که در کنار تحریم هاي ظالمانه آمریکا، با سرعت بیشتري تحریم هاي داخلی که دست و پاي کار آفرینان را

 
بسته است، برطرف کنیم تا تولید دوباره رونق یابد. 

وي گفت: درباره تنظیم بازار با توجه به اینکه چند وزارتخانه به طور مستقل عمل می کردند، یک ستاد مشترك زیر نظر معاون اول

 
رئیس جمهور تشکیل شده است که با هماهنگی و به دور از تصمیمات متفرقه در این زمینه اقدام شود. 

رضایی با بیان اینکه تعدادي از مدیران در وزارت صمت مسئول شدند که بازار ایران را بدون دخالت دولت و به دور از قیمت گذاري
دستوري، بازارسازي کنند، گفت: بانک مرکزي هم مسئول شد تا مسئله نقدینگی را به نحوي کنترل و مدیریت کند که مسئله تورم
یک بار براي همیشه از اقتصاد ایران بیرون برود. سه کارگروه همزمان با برنامه هاي کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت براي گرانی ها

 
طراحی کرده اند. 

معاون اقتصادي رئیس جمهور درباره وضعیت بورس نیز گفت: در هفته گذشته شایعاتی به وجود آمد و روي بورس تاثیر گذاشت، یک
شایعه این بود که دولت تصمیم گرفته است قیمت فولاد را دستوري مشخص کند، یک شایعه دیگري به وجود آورده اند که نرخ سود
بانکی قراراست به 30 درصد برسد، مسئله دیگر اینکه سوددهی مواد اولیه پالایشگاه ها و شرکت هاي پتروشیمی و نفت ایران طی

 
بخشنامه اي تغییر می کند. 

وي با اشاره به اینکه هجمه تبلیغاتی علیه بورس شکل گرفت و این مشکلات را به وجود آورد، گفت: البته بورس نیازمند یک اقدامات



 
زیر ساختی می باشد که در این دولت برنامه ریزي شده است. 

رضایی با بیان اینکه آینده بورس بسیار درخشان خواهد بود، افزود: بورس به عنوان مهم ترین ابزار سرمایه گذاري در کشور تقویت

 
بیشتري خواهد شد؛ مردم صبر و حوصله داشته باشند. 

معاون افتصادي رئیس جمهور درباره افزایش درآمد هاي کشور نیز بیان کرد: محل درآمد هاي کشور اصلاح شده و قرار است از هر نوع
هزینه تراشی جدید جلوگیري و صرفه جویی ها بیشتر شود، بسیاري از دارایی هاي مولد نیستند که می توانند مولد شوند.



فقط ما زبان دنیا را بلد هستیم!

منبع: روزنامه سیاست روزشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/08/10

به نظر می رسد یک جریان خاص سعی دارد، القاسازي کند که فقط این جریان است که زبان دنیا را بلد است و از این رو

 
ماشین تخریب این جریان روي اشتباهات دیپلماتیک دولت جدید تا حد موارد پروتکلی تمرکز کرده است. 

شواهد و قرائن پیداست که تیم تخریب دولت رئیسی که از سوي جریانی خاص و برخی سیاهی لشکر در فضاي مجازي حمایت می
شود بر روي حضور دیپلماتیک ایران در کشورهاي خارجی تمرکز کرده است. جریانی که پیشتر ادعا داشت زبان دنیا را بلد است و
برجام بی فرجام و پرخسارت را بوجود آورد حالا بر تیم دیپلماسی جدید وزارت خارجه و اشتباهات موردي شان تمرکز کرده تا نشان

 
دهد این تیم کارایی لازم را ندارد. 

 
پرده اول: تقدس گرایی در حوزه دیپلماسی 

آنچه از کنش هاي سیاسی این جریان خاص پیداست. یک تخریب سیاسی آنهم در حوزه دیپلماتیک در دستور کار رسانه هاي غیر
رسمی و بازوان رسانه اي این جریان قرار دارد. در واقع همان تیمی که در دولت گذشته حتی به مجیز گویی تیم دیپلماسی دولت
روحانی می پرداخت و به مصدق سازي و امیرکبیر سازي از «محمد جواد ظریف» می پرداخت و وي را تا یک اسطوره مانند آرش

 
کمانگیر بالا می برد حالا ماموریت تخریب تیم دیپلماسی دولت جدید را در دستور کار خود دارد. 

تقدس گرایی و تخریب از جمله ابزار این جریان سیاسی است. زمانی این جریان نیروي تحت حمایت خود را تا جایی بالا می برد که
بالاتر از هر انتقادي بایستد و درواقع در برابر هر نوع انتقادي رویین تن شود و زمان دیگر در مقابل رقیب آنقدر سعی در تخریب تیم
جدید دارد که وجهه آن آنقدر پایین بیاید تا هیچ گونه کار مثبت آن در دیده افکارعمومی نیاید. این تاکتیکی است که جریان

 
اصلاحات سال ها بدان اشتغال داشته و بدان متبحر است. 

 
پرده دوم: گاف هاي پروتکلی تیم جدید 

هنوز گاف هاي دیپلماتیک در حوزه رعایت پروتکل هاي بین المللی در دولت جدید گاها دیده می شود. از ایستادن وزیر امور خارجه
ایران در اجلاس بغداد در جایگاه روساي دولت ها تا پرچم وارونه ایران که سر از میز معاون سیاسی وزیر امورخارجه در نشست
پاکستان سر درآورد و همچنین اخیرا ایستادن «علی باقري» جلوي پرچم ایران به جاي کنار آن از جمله مواردي است که برخی از

 
افکارعمومی در شبکه هاي اجتماعی و فضاي مجازي آنرا جایز ندانستند. 

این موارد اگرچه در حوزه دیپلماسی ظاهر امر است اما بایستی به طور دقیق رعایت شوند تا حواشی ایجاد نکنند و اقدامات مهم و
محتوایی در این عرصه را به محاق نبرد. هر چند در برخی از این موارد خصوصا قرار گرفتن پرچم وارونه ایران روي میز یک مقام

 
دیپلماتیک کشورمان اصلا جایز نیست و پیش از حضور وي بر سر میز بایستی کنترل و نظارت هاي لازم انجام می شد. 

 
پرده سوم: از نقد کارشناسانه تا هجمه جناحی سیاسی 

چند ماهی از حضور تیم دیپلماتیک جدید در وزارت خارجه نمی گذرد و نمی توان قضاوت خاص و چندانی درباره عملکرد آن داشت.



این روزها وقت خوبی است که عملکرد 8 ساله تیم گذشته مورد کنکاش و بررسی قرار گیرد. اما برخی گروه هاي سیاسی سعی دارند
با اشاره به همین گاف هاي پروتکلی عملکرد هشت سال گذشته را کلی به دست فراموشی بسپارند. برخی امروز این سئوال را مطرح

 
می کنند که آیا امروز پروتکل هاي دیپلماتیک مهم شده است و در گذشته این موارد مهم نبوده است؟! 

روزگاري در زمان دولت اوباما ظریف و جان کري حتی در کنار پرچم هاي یکدیگر می ایستادند تا دوستی دو کشور را نشان دهند! این
درحالی بود که ارتباط دیپلماتیک دو کشور تنها در حوزه برجام شکل گرفته بود و دوستی تا این حدي که با تعویض پرچم صورت
گیرد اصلا وجود خارجی نداشت. اینکه کشوري، مردم کشور دیگر را تحریم کند و براي همین موضوع مذاکراتی صورت گیرد و مسئله
هسته اي دستاویزي براي این ماجرا شود نه تنها دوستانه نیست بلکه بسیار خصمانه و ناجوانمردانه است. این درحالی است که گاف
هاي دیپلماتیک در دولت روحانی تا جایی بود که مثلا توان نظامی ایران در مقابل آمریکا دست کم گرفته می شد و به مواردي چون
ادعاي ظریف درباره پولشویی در ایران، زانو زدن جلوي امیر کویت، عدم رعایت حجاب مهمانان خارجی و ... می توان اشاره کرد که از

 
سطح موارد پروتکلی تا حد موارد محتوایی نیز این اشتباهات دیپلماسی خنده گسترده بود. 

از سوي دیگر مواردي مانند قدم زدن دیپلماتیک ظریف و کري و ... از جمله مواردي بود که در زمان خود نیز بسیار باعث انتقاد
افکارعمومی شد. بنابراین در هر حوزه اي انتقادات به عملکرد موارد پروتکلی بوده است اما این انتقادات امروزه یک حالت کاملا سیاسی
و جناحی با هجمه سنگین به خود گرفته است، درحالی که در گذشته این انتقادات بیشتر کارشناسانه بود. با این حال آنچه امروز
مشخص است هجمه یک گروه سیاسی براي تخریب تیم دیپلماتیک و بروز برخی بهانه هاي پروتکلی در این زمینه است که در این

حوزه بایستی تیم دیپلماتیک کشورمان دقت لازم را انجام دهد و بیشتر بر روي موارد محتوایی تمرکز صورت گیرد.



توانمندسازي و اشتغال زنان بی سرپرست جزء اهداف دولت است

منبع: ایرناشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/08/10

قم-ایرنا- معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده گفت: توانمندسازي، مهارت آموزي، اشتغال زنان بی سرپرست و از
بین بردن آسیب ها اهداف و اولویت هاي اصلی دولت در رابطه با جامعه زنان کشور است.

قم-ایرنا- معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده
گفت: توانمندسازي، مهارت آموزي، اشتغال زنان بی
سرپرست و از بین بردن آسیب ها اهداف و اولویت هاي

 
اصلی دولت در رابطه با جامعه زنان کشور است. 

وي همچنین عصر دوشنبه در دیدار با آیت االله علوي
گرگانی از مراجع تقلید نیز بیان کرد: زنان ایرانی باید با
جلوگیري از افراط و تفریط به الگوي زن مسلمان تبدیل

 
شوند. 

 
معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده ادامه داد: سرمایه گذاري بر روي مساله زن و مادر سبب تحکیم بنیان خانواده می شود. 

خزعلی با انتقاد از وضعیت حاکم بر نقض حقوق زنان در سطح بین المللی، یادآور شد: هم اکنون در بسیاري از جوامع حرمت و منزلت

 
زنان حفظ نمی شود. 

وي با اشاره به برنامه هاي معاونت امور زنان و خانواده رییس جمهوري، ابراز داشت: هدف اصلی معاونت امور زنان و خانواده این است

 
که بتواند کرامت و منزلت زنان را در جامعه نهادینه کند. 

معاون رییس جمهوري در امور زنان و خانواده، امروز در سفر به شهر مقدس قم با شماري از مراجع تقلید و علما دیدار و گفت و گو

 
کرد. 

 
برچسب ها 

 
- قم 

 
- انسیه خزعلی 

 
- طلاق 

- ازدواج ساده



تولید سالانه بیش از 250 هزار تن رب گوجه فرنگی در آذربایجانغربی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/08/10

سالانه بیش 250 هزار تن رب گوجه فرنگی در آذربایجانغربی تولید می شود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز مهاباد ،مدیر امور زراعت سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان غربی گفت: گوجه فرنگی در
استان به صورت رب و سس بیشتر مصرف می شود و کار عمل آوري آن در کارخانه هاي داخل استان و یا به صورت خانگی صورت

 
می گیرد. 

عیدي، با بیان اینکه 12 واحد صنایع تبدیلی در آذربایجانغربی سالانه بیش از
250 هزار تن رب گوجه فرنگی تولید می کنند، افزود: سرانه مصرف این

 
محصول در استان 50 کیلوگرم است. 

وي گفت: 60 هزارتن از گوجه فرنگی تولید شده در استان به صورت تازه

 
خوري مصرف و بقیه توسط کارخانه هاي تبدیلی خریداري می شود. 

عیدي تصریح کرد: گوجه فرنگی یکی از محصولات مهم تولیدي در آذربایجانغربی است که علاوه بر مصرف داخلی به صورت تازه
خوري پس از فرآوري در صنایع تبدیلی آذربایجانغربی، به صورت رب و سس به خارج از استان و حتی کشورهاي همسایه از جمله

 
عراق، ترکیه و آذربایجان صادر می شود و نقش مهمی در اقتصاد منطقه دارد. 

مدیرامور زراعت سازمان جهادکشاورزي آذربایجانغربی اضافه کرد: ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی در بخش کشاورزي می تواند نقش
بسیار مهمی در شکوفایی اقتصاد کشاورزي ایفا کند و تأثیر قابل توجهی در توسعه پایدار این حوزه ، کاهش ضایعات و افزایش ارزش

افزوده محصولات کشاورزي و ایجاد اشتغال مولد و پایدار در مناطق روستایی استان داشته باشد.



نشست هم اندیشی اساتید دانشگاه آزاد یاسوج بمناسبت آغاز سال تحصیلی و

همکاري گروههاي علمی

منبع: رکناشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/08/10

رکنا: نشست هم اندیشی با موضوع مسائل آموزشی ، آغاز سال تحصیلی و شناسایی زمینه هاي همکاري گروه هاي علمی در
دانشگاه آزاد یاسوج برگزار شد.

به گزارش خبرنگار رکنا در یاسوج   به نقل از  روابط
عمومی دانشگاه آزاد اسلامی یاسوج، جلسه هم اندیشی
دکتررحیم اکرامی دبیرهیات امنا ورییس دانشگاه
آزاداسلامی استان کهگیلویه و بویراحمد و هیات رئیسه
واحد یاسوج  با اساتید عضو هیات علمی و حق التدریس
دانشگاه آزاداسلامی یاسوج در سالن جلسات استاد ملک

 
نسب واحد یاسوج برگزارشد. 

در ابتداي این نشست  دکتر کرم اله باقري فرد معاون
آموزشی دانشگاه با تشکر از قبول دعوت دانشگاه از سوي
اساتید این گونه جلسات و نشست ها را یکی از راه هاي

تعالی امر آموزش و پیشرفت علمی هر دانشگاهی دانست و بیان داشت سعی بر این است که این جلسات در واحد یاسوج ادامه داشته

 
باشد. 

در ادامه حجت الاسلام دکتر امیري مسئول نهاد رهبري در دانشگاه آزاد استان با اشاره با لزوم تلاش علمی و ارتقاء دانش در دانشگاه
پایبندي به ارزش هاي دینی و انقلابی و توجه به دغدغه هاي مقام معظم رهبري در دانشگاه  را از اساسی ترین وظایف اساتید دانست.

 
وي هم چنین دستیابی به قدرت علمی را مقدمه برخورداري از قدرت سیاسی فرهنگی و اقتصادي عنوان کرد. 

دکتر رحیم اکرامی رییس دانشگاه آزاداسلامی استان کهگیلویه و بویراحمد: نقشه راه دانشگاه آزاد اسلامی در دوره جدید مسئولیت در
این دانشگاه سند توسعه پنج ساله دانشگاه آزاد اسلامی است در ادامه این نشست دکتر رحیم اکرامی رییس دانشگاه آزاداسلامی استان
کهگیلویه و بویراحمد با اشاره به آغاز  سال تحصیلی جدید بر تکریم دانشجویان، نظارت بر کیفیت تدریس و رعایت تدریس دقیق
سرفصل دروس،رعایت اصول اخلاقی و آموزشی استادان،تشکیل به موقع کلاس ها در شروع ترم ،احترام به ارزش هاي دینی
وانقلابی،انضباط کاري وحضور به موقع استادان در کلاس هاي درسی تأکید کرد. وي در ادامه افزود:  تلاش خواهیم کرد تا با تعمیق
دوستی ها و صمیمیت در دانشگاه بتوانیم اهداف تعریف شده را به پیش ببریم. در کنار اساتید بودن و شنیدن نظرات اساتید براي
مسئولین دانشگاه بسیار با ارزش است.اعتبار هر مکان به اعتبار کسانی است که در آن مکان قرار گرفته اند.اگر بناست دانشگاه منزلت
خود را حفظ کند باید کرامت و عزت و منزلت استاد حفظ شود این امر را وظیفه خود می دانیم. بدون مشورت و مشارکت اساتید
کارها در دانشگاه پیش نخواهد رفت و سبک مدیریتی در دوره جدید سبک مشارکتی و مشورتی است براي ما حفظ کرامت انسانها



 
بسیار مهم است. 

عضو هیات علمی و ریاست دانشگاه افزود: انسان هایی با فضیلت علمی داراي اندیشه و صاحب فکرند و باید آنها را در اداره امور
دانشگاه مشارکت داد و حتماً این روش را اجرایی خواهیم نمود. وي با اشاره به اینکه نباید اساتید دانشگاه با حوزه مدیریتی دانشگاه
فاصله داشته باشند وباید در امور دانشگاه دخالت و مشارکت کنند. این شکاف و فاصله باید از بین برود.  وي با بیان اینکه نقشه راه
دانشگاه آزاد اسلامی در دوره جدید مسئولیت در این دانشگاه سند توسعه پنج ساله دانشگاه آزاد اسلامی است . وي افزود براساس
سند تحول دانشگاه آزاد اسلامی، سعی و تلاش بر این است که از آموزش حافظه محور به سمت یادگیري عمیق، فایده محور و

 
بسترسازي دانش بنیان و اشتغال زا حرکت کنیم. 

 
در پایان این نشست جلسه پرسش و پاسخ در فضایی صمیمانه برگزار گردید 

.



اهتمام به امور بانوان با رفع دغدغه ها و مشکلات آنان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/08/10

آیت االله علوي گرگانی گفت: رفع دغدغه ها، نگرانی ها و پیگیري مطالبات بانوان در دستور کار مسئولان باشد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما؛ مرکز قم، آیت االله علوي
گرگانی در دیدار معاون امور زنان و خانواده رییس جمهور
با تاکید بر اجراي طرح جوانی جمعیت در کشور گفت:
فرزندآوري و افزایش جمعیت موضوع مهمی است که باید
جوانی جمعیت را حفظ کنیم تا جامعه اسلامی پویا و بالنده

 
باشد. 

این مرجع عالیقدر با اشاره به ضرورت تشویق جوانان به
ازدواج در جامعه گفت: ازدواج یکی از ارکان مهم براي ساختن جامعه سالم است و مسئولان کشور باید با برنامه ریزي هاي مناسب،

 
تامین مسکن و اشتغال جوانان زمینه هاي ازدواج آنان را فراهم کنند. 

وي بی رغبتی زنان در فرزند آوري را یک آسیب دانست و افزود: در فرهنگ خانواده محور، باید جامعه بانوان در خصوص افزایش فرزند

 
آوري اقناع شوند تا با تکثر اولاد آینده کشور اسلامی تضمین شود. 

آیت االله علوي گرگانی با اشاره به اهمیت و نقش بانون در آِینده کشور گفت: زمانی که زنان جامعه ، متدین وپاك و دیندار باشند

 
فرزندانی پاك و متدین تربیت خواهند کرد که نیاز هاي مختلف علمی، نظامی، امنیتی، اجتماعی و اقتصادي را رفع خواهند کرد. 

این مرجع تقلید بر روشنگري و آگاهی رسانی به زنان کشور در برابر شبهه ها و تبلیغات دشمنان تاکید کرد و گفت: رفع مشکلات و
رسیدگی بیشتر به دغدغه ها و مطالبات بانوان در دستور کار مسئولان قرار گیرد.



افزایش صادرات ایران به عراق تا 9 میلیارد دلار

منبع: روزنامه اخبار صنعتشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/08/10

افزایش صادرات ایران به عراق تا 9 میلیارد دلار

 
در تجارت با منطقه جایگاه مناسبی نداریم؛ 

 
افزایش صادرات ایران به عراق تا 9 میلیارد دلار 

رئیس اتاق مشترك ایران و عراق گفت: یکی از چالش هاي اساسی ما در تجارت، جایگاه ناصحیح تجارت ما در منطقه و جهان است

 
که امروز متناسب با آنچه که باید باشد، نیست. 

یحیی آل اسحاق در رابطه با وضعیت صادرات ایران به عراق، اظهار داشت: صادرات ایران به عراق طی سال هاي اخیر ارزشی بین 8 تا

 
12 میلیارد دلار داشته است. 

رئیس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عراق با بیان اینکه در 7 ماهه نخست امسال ارزش صادرات ایران به عراق 5 میلیارد و 500
میلیون دلار بوده است، افزود: اگرچه موضوعات مختلفی در حوزه صادرات به عراق تاثیرگذار است، اما با توجه به شرایط صادرات در
سال جاري، بررسی وضعیت رقبا و قیمت کالاهاي صادراتی، پیش بینی می شود که صادرات ایران به عراق تا پایان امسال به رقمی

 
حدود 8 تا 9 میلیارد دلار افزایش یابد. 

وي رشد 43 درصدي تجارت خارجی کشور در 7 ماهه امسال نسبت به سال گذشته را ناشی از بهبود شرایط کرونا در دنیا عنوان کرد
و گفت: با بهبود شرایط کرونا در دنیا، همه شاخص هاي تجارت نسبت به سال گذشته تغییر کرده است و بنابراین در 7 ماهه امسال

 
شاهد رشد تجارت خارجی کشور بودیم. 

این کارشناس اقتصادي با بیان اینکه بخشی از بهبود شرایط تجاري عزم مسئولان را می طلبد، افزود: تلاش شده تا یک مقدار مساله

 
تجارت از حاشیه به متن آورده شود. 

وي با بیان اینکه چالش هاي اساسی در اقتصاد کشور تورم، معیشت و تجارت است، گفت: کشورهاي همسایه حدود 1200 میلیارد
دلار ظرفیت واردات دارند و با توجه به ظرفیت و توان داخلی می توان تا حدود 300 میلیارد دلار به کشورهاي اطراف صادرات داشت

 
اما در حال حاضر صادرات ما به این کشورها حدود 20 تا 30 میلیارد دلار است. 

آل اسحاق اظهار داشت: تقریبا همه مسئولان رده اول کشور در دولت و مجلس به این نتیجه رسیده اند که میزان صادرات ما به

 
کشورهاي همسایه بسیار اندك است و ایران ظرفیت بسیار بیشتري دارد. 

رئیس اتاق مشترك ایران و عراق افزود: یکی از چالش هاي اساسی ما در تجارت، جایگاه ناصحیح تجارت ما در منطقه و جهان است

 
یعنی نسبت تجارت ما متناسب با آنچه که باید باشد نیست. 

آل اسحاق اظهار داشت: بخشی از دلایل جایگاه ناصحیح ما در تجارت مربوط به رویکردهاي داخلی کشور در مورد مدیریت صادرات،

 
واردات و خدمات و بخشی هم به مسائل و محدودیت هاي بین المللی و منطقه اي برمی گردد. 

وي گفت: متاسفانه بعد از انقلاب در بین برخی از مسئولان این نقطه نظر وجود داشت که که تجارت مولد نیست و به مرور هم به

 
سایرین تسري یافت اما کنون به دلیل واقعیت هاي تجاري این رویکرد تغییر کرده است. 

آل اسحاق گفت: به نظر می رسد در دولت سیزدهم تجارت منطقه اي ما تغییر کند و تسهیلات، امکانات و حمایت هاي بیشتري از

 
حوزه تجارت خارجی کشور صورت گیرد. 

وي با اشاره به عضویت ایران در سازمان همکاري هاي شانگهاي بیان داشت: این اتفاق نسبتا مهمی براي ایران به شمار می رود زیرا

 
می توان از ظرفیت 400 میلیون دلاري صادرات به این کشورها استفاده کرد. 



آل اسحاق با تاکید بر لزوم تغییر رویکرد تجاري بیان داشت: رویکرد تضاد بین صادرات و واردات را باید تغییر دهیم، زیرا براي برقراري
روابط تجاري با کشورها باید روابط تجاري دو طرفه باشد و نمی توان توقع داشت که کشورها فقط خریدار کالا از ما باشند و خریدار

 
کالاهاي آنها نباشیم. 

رئیس اتاق مشترك ایران و عراق افزود: اگر این رویکرد تغییر نکند نباید انتظار تغییرات اساسی در حل چالش هاي اقتصادي داشته

 
باشیم. 

آل اسحاق با بیان اینکه مدیریت صحیح روابط تجارت منطقه یکی از راهکارهاي حل مشکلات عمومی اقتصاد است، بیان داشت: حل

 
بخشی از مشکلات تورم، معیشت، اشتغال و رونق اقتصادي به این موضوع وصل است. 

رئیس اتاق مشترك بازرگانی ایران و عراق اظهار داشت: بنابراین اگر بخواهیم مشکلاتمان را در حوزه روابط اقتصادي و تجاري حل

 
کنیم باید محوریت کارمان واردات در مقابل صادرات باشد. 

وي افزود: با واردات در مقابل صادرات همه فعالان اقتصادي می توانند در تامین ارز مورد نیز سهیم باشند و دیگر دولت مجبور نیست
براي تامین ارز مورد نیاز از محل صادرات پتروشیمی، فولاد و یا نفت اقدام کند.



اخبار

منبع: روزنامه اخبار صنعتشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/08/10

اخبار

 
اخبار 

 
رضایی: تحریم هاي داخلی چندین برابر تحریم هاي خارجی است 

معاون امور اقتصادي رییس جمهوري با بیان اینکه تحریم هاي داخلی ما چند برابر بیش از تحریم هاي خارجی است، گفت: لازمه خیز

 
بلند در تولید، باز کردن غُل و زنجیرهایی است که به دست و پاي کارآفرینان بسته است. 

محسن رضایی روز دوشنبه در حاشیه بازدید از واحد هاي شهرك صنعتی غیردولتی صفادشت در شهرستان ملارد، افزود: با برطرف

 
شدن این غل و زنجیرها، جهش در تولید و سرمایه گذاري اتفاق می افتد. 

وي اضافه کرد: نخستین تلاش ما در دولت سیزدهم این است که در کنار تحریم هاي ظالمانه آمریکا، با سرعت بیشتري تحریم هاي

 
داخلی که دست و پاي کار آفرینان را بسته است، برطرف کنیم تا تولید دوباره رونق یابد. 

رضایی به واحد بازدید شده صفا دشت اشاره کرد و گفت: همین مجموعه در زمان سخت ترین تحریم هاي غرب علیه کشور، یعنی
دوره دونالد ترامپ رئیس جمهوري پیشین آمریکا تاکنون، مدرن ترین تجهیزات را توانسته است از کشورهاي خارجی وارد کند و آماده

 
جهشی بزرگ در تولید است. 

معاون امور اقتصادي رییس جمهوري با اشاره به دغدغه واحدها در تهیه و تولید تجهیزات دست دوم خاطر نشان کرد: ما مقررات و

 
ضوابط زیادي در کشور داریم که برخی از آنها در تعارض با یکدیگرند که باید آنها را برطرف کنیم. 

وي با تاکید بر اینکه کارآفرینان ما آماده خیز بلند در تولید ملی هستند، ادامه داد: حدود 40 هزار مقررات و 10 هزار قانون در کشور

 
مصوب شده است که مربوط به پیش از پیروزي انقلاب شکوهمند اسلامی است. 

وي با تاکید بر اینکه این قوانین دست و پاي تولیدکنندگان را بسته است، افزود: نمایندگان مجلس شوراي اسلامی براي حل این
چالش دایره تنقیح قوانین تشکیل داده اند و ما نیز در دولت سیزدهم موانع را شناسایی و بررسی می کنیم و از پیش پاي کارآفرینان

 
بر میداریم. 

محسن رضایی معاون امور اقتصادي رئیس جمهوري، به همراه محسن منصوري استاندار تهران دیروز براي بازدید از چند واحد

 
تولیدي، صنعتی و کشاورزي و رسیدگی به مشکلات آنها به شهرستان ملارد در غرب پایتخت سفر کرده است. 

 
آخرین وضعیت لوازم خانگی بوش و 2 شرکت کره اي 

 
رسوب 7 میلیون تن کالاي اساسی در بنادر 

معاون فنی گمرك با بیان اینکه 7 میلیون تن کالاي اساسی که عمدتا ارز ترجیحی دولتی دریافت می کنند در گمرکات و بنادر
رسوب کرده و باید براي آنها تصمیم گیري شود، گفت: براي ترخیص این کالاها حداقل باید 5 میلیارد دلار ارز 4200 تومانی دیگر

 
تامین شود. 

مهرداد جمال ارونقی درباره آخرین وضعیت موجودي کالاهاي اساسی اظهار داشت: در حال حاضر 7 میلیون تن کالاي اساسی که
عمده آنها ارز ترجیحی دولت را دریافت می کنند در بنادر موجود است که از این میزان 2.5 میلیون تن روي کشتی ها دپو شده، 700

 
هزار تن در حال تخلیه و 4 میلیون تن آن در بنادر تخلیه شده که از چند ماه تا چند سال دپو شده اند. 

وي افزود: برخی از کالاهاي یک و نیم تا دو سال است در بنادر و گمرکات رسوب کرده اند و علی رغم هشدارها و پیگیري هاي انجام



شده ترتیب اثري داده نشد و فاسد شده اند. در جدیدترین اتفاق 120 هزار تن کالاي اساسی با ارز ترجیحی فاسد شدند که به دولت
فعلی برنمی گردد و در این راستا ده ها نامه مکاتبه سال 99 صورت گرفت و صراحتا هشدار داده شد این کالاها متعلق به بخش دولتی

 
و خصوصی هستند که اکثرا دچار سم آفلاتوکسین شده اند. 

معاون فنی گمرك گفت: جالب است بدانید در 6 ماه پیش در جلسه اي مربوط به پدافند غیرعامل عنوان شد که نگران نباشید این
کالاها به کالاي دیگري تبدیل می شود و نهایتا از آنها الکل تولید خواهد شد. در حال حاضر گمرك نمی تواند براي مصرف ثانویه این
کالاها اظهارنظر کند و اظهارنامه آنها به سازمان اموال تملیکی ارسال شده است. همچنین طبق دستور رئیس جمهور که در هفته اخیر

 
صادر شد، موضوع در حال رسیدگی و بررسی است. 

 
وي در مورد جزئیات این کالاها گفت: عمده این کالاها گندم، ذرت، جو، کنجاله سویا، دانه هاي روغنی و سویا هستند. 

ارونقی با تاکید بر اینکه سه سال است تاکید می کنیم فرایند تجارت خارجی نیاز به اصلاح دارد تصریح کرد: عده اي ثبت سفارش
داشته و ارز دریافت کرده اند، بدون اینکه کالایی وجود داشته باشد و برخی دیگر کالا را به بنادر رسانده و ثبت سفارش ندارند؛ قاعدتا
مشکلاتی در فرایند تجارت خارجی وجود دارد که هر 6 ماه یا یک سال یک بار تصمیمات مقطعی گرفته می شود و هرازگاهی نیز

 
شاهد فساد کالاها هستیم. 

معاون فنی گمرك به موضوع برنج هاي رسوب شده اشاره ك و عنوان کرد: باوجود اینکه درخواست و هشدار قبل از ممنوعیت فصلی
واردات برنج داده شد، مجبور شدیم مصوبه اي بگیریم که برنج ها ترخیص شود. 15 هزار تن برنج داشتیم که با تسهیلات گمرك به

 
صورت ترخیص 90 درصدي وارد کشور شدند و 10 درصد آنها باقی مانده است. 

وي ادامه داد: در حال حاضر محموله هایی از برنج وجود دارد که بعد از ممنوعیت فصلی واردات به گمرك رسیده اند و حتی ارز
نیمایی هم دارند و اگر ممنوعیت فعلی برداشته شود، 85 هزار تن برنج سه شرکت که داراي کد رهگیري بانکی هستند ترخیص
خواهد شد. این در حالی است که همین برنج قبل از ممنوعیت فصلی به گمرك آمده اما نتوانسته ارز دریافت کند که نشان می دهد

 
تبعیض و مشکلاتی در تجارت وجود دارد. 

ارونقی تصریح کرد: از سال 98 خواهش کردیم که بانک مرکزي در خصوص تخصیص اعتباري کالاها اقدام کند و اعلامیه تامین ارز
بدهد تا صاحب کالا بتواند آن را کامل ترخیص کند، اما بانک مرکزي به غیر از 14 شرکتی که شوراي عالی امنیت ملی اعلام کرده
بود، مابقی شرکت ها را مجوز نداد در حالی که موظف است به تمامی شرکت هایی که کالاي خود را به بنادر می رسانند، اعلامیه

 
ارزي بدهد. 

وي با بیان اینکه با این رویه با خیل عظیم کالاهاي اعتباري که تصمیم دولت قبل بود روبرو هستیم، گفت: در این باره بانک مرکزي
ادعا می کند 8 میلیارد دلار در 6 ماه ارز ترجیحی داده در حالی که علاوه بر این رقم حداقل 5 میلیارد دلار کالاي دیگر باید تامین ارز

 
شود تا بتوان آنها را ترخیص کرد و تعهدي بوده که از سوي دولت دوازدهم براي این دولت ایجاد شد. 

وي در مورد واردات 428 کانتینر لوازم خانگی بوش گفت: این لوازم خانگی بعد از ممنوعیت اعمال شده در سال هاي قبل در سال 99
به کشور آمده و تمام تشریفات گمرکی اعم از ثبت سفارش و ارز آن انجام شده و دو دستور از سوي دادسراي رسیدگی به جرایم دولت
براي ترخیص صادر شد. از طرفی مصوبه دولت را داریم که گروه هاي 4 کالایی با رعایت شرایطی می توانند ترخیص شوند. اگر کالایی

 
تامین ارز از طریق بانک شده، می تواند ترخیص شود حتی اگر مغایر با بخشنامه دولت باشد. 

ارونقی در مورد واردات لوازم خانگی خارجی نیز گفت: در حال حاضر لوازم خانگی خارجی از طریق رویه هاي قانونی مانند کوله بري،
مناطق آزاد، ته لنجی و مرزنشینی وارد کشور می شوند که 80 درصد لوازم خانگی خارجی در بازار را تشکیل می دهند و 20 درصد
آن از طریق قاچاق می آید یا در میان کالاهاي اظهارشده کانتینري از طریق گمرك و با وجود بررسی هاي تصادفی کشف نشده، وارد
کشور خواهد شد. اما نمی توان پذیرفت که همه لوازم خانگی خارجی در بازار قاچاق است و یا از مبادي رسمی به کشور می آید.
درست نیست که ما مجوز رسمی از طریق رویه هاي گوناگون صادر می کنیم و همه آنها در سامانه ثبت است اما بگوییم به شکل

 
قاچاق و یا از مبادي رسمی وارد کشور می شود. 

ارونقی گفت: در این زمینه صراحتا بانک مرکزي به گمرك اعلام کند تا بتوان این کالاها را ترخیص کرد که به نظر می رسد این اتفاق
هم با ارز 4200 تومانی ترجیحی افتاده است، اما اگر ارز اشخاص باشد قابل ترخیص نیست. در این مورد دادستان بندرعباس نیز اعلام



 
کرده و همچنین به ترك فعل هاي برخی از بعضی از دستگاه ها اشاره کرده است. 

معاون فنی گمرك در مورد مختومه شدن پرونده تخلف چند هزار میلیاردي دو شرکت کره اي ال جی و سامسونگ بیان داشت:
آخرین روزهاي دولت دوازدهم از سوي وزارت صمت نامه اي ابلاغ شد که معاونت حقوقی رئیس جمهور در مورد قاعده 2 الف عنوان
کرده که وزارت صمت تصمیم گیر این موضوع است و 9 یا 10 مرداد وزارت صمت صراحتا مختومه شدن این پرونده را به گمرك ابلاغ

 
کرده و به وزارت اقتصاد هم ابلاغ شد که در حال بررسی است و هنوز از سوي گمرك این پرونده مختومه نشده است. 

ارونقی در مورد استفاده از نرخ بین بانکی مصوب بودجه براي مأخذ و ورودي کالاهاي وارداتی به کشور یادآور شد: هنوز در مورد این
مسأله تصمیم گیري نشده است و نرخ آن تغییر نکرده است. در دولت گذشته پیشنهادي به مقام معظم رهبري ارائه شد و ایشان
دستور دادند که سران قوا تصمیم گیري کنند، نهایتا تاکنون اتفاق خاصی نیفتاده است و احتمال دارد به سال بعد موکول شود.
همچنین در این مسأله باید حقوق مکتسبه افراد رعایت شود و همچنین براي کالاهایی که از ابتداي سال ترخیص شده اند نمی توان

 
کسر دریافتی صادر کرد و این مسأله درست نیست. 

وي در مورد کامیون هاي رسوبی در گمرکات نیز عنوان کرد: بررسی هاي اولیه نشان می دهد 6 هزار دستگاه کامیون زیر سه سال
ساخت وارد گمرکات شد. جلسات متعددي برگزار و دستگاه ها مقاومت زیادي داشتند. مشکلات احصا شد و آخرین دستور این بود که
ظرف یک ماه شرکت ها نسبت به ترخیص اقدام کنند که هنوز 500 کامیون ترخیص نشده اند و مشکل خاصی براي ترخیص ندارند.
مجددا دادستانی بررسی کرد و هشدار داده شده که اگر ترخیص نشوند ظرف روزهاي آتی برخورد قضایی با شرکت هاي دولتی،
واردکننده و کلاهبرداري که مبالغ زیادي از رانندگان دریافت کرده اند صورت می گیرد. علی رغم این تاکید و دستور دادستانی آنها

 
مصوبات را اجرا نمی کنند که از روزهاي آینده اقدامات خوبی در این زمینه صورت خواهد پذیرفت. 

معاون فنی گمرك در مورد 250 تن سرم نیز اظهار داشت: سال 95 این 50 تن سرم از آلمان وارد کشور شد و به دستور دادستانی
باید این سرم ها امحا شود که سازمان جمع آوري و فروش اموال تملیکی هنوز آن را امحا نکرده و می گویند هزینه امحا را نداریم. ما

 
گفتیم در همان محوطه گمرك با نظارت مراجع ذي صلاح امحا شود. 

وي ادامه داد: همچنین سرم هاي دیالیزي نیز ظرف یک ماه فرصت داده شده تا ترخیص شوند. عنوان شد که صاحب کالا امکان
پرداخت هزینه گمرکی را ندارد که از آنها خواستیم کالا را ترخیص کنند و در یک ماه آینده هزینه آن را به گمرك بدهند اما این

 
اتفاق هم نیتفاده و معلوم است بهانه اي براي ترخیص وجود دارد اما اینکه چرا ترخیص نمی شود معلوم نیست. 

 
حمایت وزارت اقتصاد از افزایش پایه هاي مالیاتی 

معاون رییس جمهور و رییس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: هر زمان دولت بر کاري تمرکز کند آن را به سرانجام می رساند و

 
این بار عزم دولت براي تحقق رشد بالاي اقتصادي جزم است. 

مسعود میرکاظمی در جلسه اي که با برخی وزراي اقتصادي دولت به منظور ایجاد هماهنگی در تدوین لایحه بودجه 1401 تشکیل
شده بود گفت: بلافاصله بعد از روي کار آمدن دولت سیزدهم بر روي حل مشکل تأمین واکسن تمرکز گردید و همه دیدند این کار به
خوبی انجام شد. دولت در هر کار متمرکز شود کارها به خوبی جلو می رود و حالا اولویت اول کشور رشد اقتصادي است؛ منابع باید به

 
سمت طرح هایی در کشور برود که رشد اقتصادي ایجاد می کند. 

میرکاظمی با اشاره به درخواست مقامات استانی براي تأمین منابع طرح هاي زیرساختی تصریح کرد: در سفرهاي استانی دولت

 
مقامات دولتی به دنبال منابع براي هزینه هستند، اما این رویکرد باید به حرکت در جهت ایجاد درآمد در استان ها تغییر کند. 

رییس سازمان برنامه و بودجه تاکید کرد: وزارت خانه هاي مختلف باید طرح هاي اولویت داري که در رشد اقتصادي مؤثر است را

 
معرفی کنند و البته بعد از تخصیص منابع این طرح ها دائم رصد می شوند تا کار به نتیجه برسد و رشد اقتصادي محقق شود. 

 
خاندوزي: بزودي لایحه مالیات بر مجموع درآمد به دولت می رود 

سید احسان خاندوزي وزیر امور اقتصاد و دارایی هم در این نشست افزود: رشد اقتصادي برونداد یک نظام اقتصادي است و اگر به

 
دنبال آن هستیم باید الزامات آن فراهم شود. 

وي با حمایت از رویکرد اصلاح بودجه افزود: وقتی بتوانیم متغیرهاي اصلی را براي بخش خصوصی حداقل در میان مدت پیش بینی



 
کنیم، سرمایه ها به سمت فعالیت هاي مولد هدایت می شود. 

 
وزیر اقتصاد با حمایت از افزایش پایه هاي مالیاتی گفت: در تلاشیم به زودي لایحه مالیات بر مجموع درآمد را به دولت ببریم. 

 
فاطمی امین: راهی به جز تغییر ریل اقتصادي کشور نداریم 

رضا فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت هم در این نشست گفت: کشور راهی جز تغییر ریلی که سازمان برنامه و بودجه در نظر
گرفته ندارد؛ باید به سمت رشد اقتصادي حرکت کرد و راه آن کنترل تورم است. با وضع فعلی یارانه هاي انرژي، نوع مالیات ستانی و
بودجه سنتی حل مشکلات قابل تصور نیست، پس راهی به جز تغییر ریل نداریم.وي با اشاره به تغییر ترکیب صادرات غیر نفتی کشور
در سال آینده گفت: ما فقط براي اجراي طرح مسکن نیاز به حدود 6 میلیون تن فولاد داریم که این رقم از میزان صادرات کشور

 
کاسته می شود اما باید برنامه ریزي کرد که صادراتی غیرنفتی سرجمع افزایش خوبی پیدا کند. 

 
اوجی: سرمایه گذاري لازم در صنعت نفت و گاز دیده نشده است 

جواد اوجی وزیر نفت هم در این نشست گفت: متأسفانه در سال هاي گذشته سرمایه گذاري لازم در صنعت نفت و گاز نشده و حال
آنکه براي پاسخ به نیاز کشور نیاز به 160 میلیارد دلار سرمایه گذاري در این حوزه داریم.وي با بیان اینکه اگر براي توسعه هزینه
نشود در آینده به واردکننده این محصولات تبدیل می شویم، گفت: در سرمایه گذاري ها باید به آمایش سرزمین توجه بیشتري کرد.

 
چون طرح هایی که توجیه اقتصادي ندارند دامن دولت و مجلس و در کل اقتصاد کشور را خواهد گرفت. 

 
اوج گرفتن خام فروشی در بخش کشاورزي 

جواد ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزي هم ضمن حمایت از تغییر ریل گذاري بودجه گفت: ظرفیت هایی که در سازمان برنامه براي

 
رشد بخش کشاورزي دیده شده کارشناسی و قابل تحقق است؛ البته باید الزامات و منابع آن تأمین شود. 

وي افزود: خام فروشی در بخش کشاورزي بیداد می کند؛ با کوچک ترین سرمایه گذاري هدفمند به ویژه در بخش صنایع تکمیلی می

 
توان شاهد بهبود رشد و اقتصادي و اشتغال در این بخش بود. 

 
صالح آبادي: باید جلوي کسري بودجه گرفته شود 

علی صالح آبادي رییس کل بانک مرکزي هم در این نشست گفت: بخشی از رشد پایه پولی در سال هاي 98 و 99 مربوط به تسعیر
دارایی هاي بلوکه شده و پرداخت مابه التفاوت ارز ترجیحی توسط بانک مرکزي بوده که این رویکردها در نهایت منجر به رشد تورم

 
شده است. 

وي تصریح کرد: اگر می خواهیم تورم کنترل شود حتماً باید جلو کسري بودجه گرفته شود و رویکرد سازمان برنامه براي 1401 به
بانک مرکزي براي کنترل تورم کمک شایانی می کند.



احمد آزاد خواننده قدیمی درگذشت + عکس

منبع: رویداد 24شماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/08/10

احمد آزاد چند سالی بود که در اصفهان زندگی می کرد. احمد آزاد امروز، دهم آبان 1400 پس از مدتی بیماري در سن 60
سالگی درگذشت.

 
 

 
احمد آزاد، خواننده قدیمی در سن 68 سالگی در ایران درگذشت. 

 
آزاد خواننده، آهنگساز، شاعر، ترانه سرا، نوازنده، روزنامه نگار، نویسنده، مجري و برنامه ساز رادیو و تلویزیون بود. 

احمد آزاد در اصفهان دوره هاي ردیف ها و دستگاه هاي موسیقی ایران را نزد تاج اصفهانی و سلفژ را نزد هوشنگ بهشتی گذراند. پس
از خروج از ایران و زمانی که در رشته مهندسی برق به تحصیل اشتغال داشت، مبانی موسیقی را نزد لقمان ادهمی و مهدي تاکستانی

 
فرا گرفت. 

او هم چنین ردیف هاي آوازي را با دوامی، میرزا عبداالله، محمود کریمی گذراند و در مقاطعی از محضر حبیب االله خان بدیعی، جلیل

 
زلاند و ایرج بهره برد. 



 
 

بنابر آگهی فوت که صفحه اینستاگرامی وب سایت خصوصی منتشر کرده، احمد آزاد در اصفهان و در آرام گاهی خانوادگی به خاك

 
سپرده شده و چهارشنبه براي او مراسم سوم و هفتم برگزار می شود. 

وي همچنین در دانشگاه هاي آمریکا به تحصیل در رشته هاي مهندسی برق، مهندسی پرواز، خلبانی، دکتراي متافیزیک، و روانشناس

 
اجتماعی، هیپنوتیزم بالینی پرداخت. 

او در اویل فعالیتش در امریکا با سیاوش زندگانی به همکاري و اجراي کنسرت پرداخت. احمد آزاد در دهه شصت با خواندن آهنگ

 
هایی موسوم به کوچه بازاري به شهرت رسید. 

احمد آزاد چند سالی بود که در اصفهان زندگی می کرد. او امروز، دهم آبان 1400 پس از مدتی بیماري در سن 68 سالگی درگذشت



جان گرفتن صنایع دستی با سرپنجه هاي طلایی/ بانوانی که مردانه پاي کار

ایستاده اند

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/08/10

بانوان خراسان جنوبی با سرپنجه هنرمندشان، جانی دوباره به صنایع دستی اصیل ایرانی داده اند.

 
 

به گزارش دیار آفتاب؛ به نقل از خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از بیرجند، بانوان خراسان جنوبی با همت و اراده ،

 
چرخ هاي تولید را به حرکت درآورده اند و حالا گوشه گوشه خانه ها تبدیل به کارگاه هاي صنایع دستی شده است. 

کارگاه هایی کوچک که با سرمایه اي اندك راه افتاده اند و در کنار اشتغالزایی، هنر هاي اصیل این خطه کویري همچون گلیم،

 
جاجیم، توبافی و نمد مالی را زنده نگه داشته اند. 

 
شروع از هیچ تا اشتغالزایی براي 140 بانوي سرپرست خانوار 

راهی کارگاهی کوچک شدیم که از هر گوشه و کنار آن صداي کار و تولید به گوش می رسد، بانوانی که سخنِ از تو حرکت، از خدا

 
برکت را سرلوحه کارشان قرار داده اند. 

طالبی بانوي کارآفرین بیرجندي که کارش را از هیچ شروع کرده است می گوید: با سرمایه اولیه کم و راه اندازي 5 دستگاه صنایع

 
دستی، کار آموزش گلیم بافی و هنر هاي دستی را در بین بانوان روستا آغاز کردم. 

او بیان می کند: از همان سال هاي آغازین به دلیل علاقه اي که به این کار داشتم خیلی سریع آموزش هاي لازم را فرا گرفتم و

 
بلافاصله با توکل به خدا شروع به کار کردم. 

 
 



این بانوي هنرمند عنوان می کند: بعد از گذشت مدتی براي گسترش کارم راهی مناطق روستایی و دور دست شدم تا هنر و کارم

 
جریان بگیرد. 

خانم طالبی با حضور در روستا هاي مختلف با استقبال زیادي از سوي هنرآموزان مواجه می شود، استقبالی که باعث شد براي بیش از

 
140 بانو شغل ایجاد کند. 

نان آورانی که با همت خود چرخ زندگی را می چرخانند این بانوي کارآفرین که از هیچ آغاز کرده و اکنون توانسته بانوان زیادي را به
آرزوهایشان برساند تمام آرزویش، گسترش کار و رویش حس توانمندي در میان آنهاست؛ زنانی که به گفته خودش گاهی از افسردگی

 
رنج می بردند و او به آنان کمک می کرد تا قدرت انگشتان خود را درك کنند و این شاید تمام زندگی یک زن باشد. 

یکی از این بانوان که سرپرست خانوار است به ما می گوید: توانسته ام با یادگیري هنر گلیم بافی به درآمد خوبی برسم و همچنین

 
زنان سرپرست خانوار دیگر را نیز آموزش دهم تا آن ها نیز مانند من منبع درآمدي داشته باشند. 

 
 

محمدي به دست بافته هاي خود اشاره و بیان می کند: گیوه هایی درست می کنم که تمام مراحل تولید آن با دست انجام می شود و

 
آوازه آن به آن سوي مرز ها رسیده و مورد پسند خیلی از افراد قرار گرفته است. 

دیگر بانوي هنرمند بیرجندي نیز می گوید: وظیفه همه ما حفظ هنر هاي اصیل و زنده نگه داشتن هنر هاي قدیمی است که ما با قدم

 
گذاشتن در این راه علاوه بر حفظ این هنر یک کمک خرجی هم براي خانواده هستیم. 

هنر هایی که آوازه آن از کاخ سعد آباد تا بانکونک پیچیده رد پاي صنایع دستی خراسان جنوبی را حالا می توان در گوشه گوشه این

 
کشور از کاخ سعد آباد تا جنوب و شرق کشور و حتی خارج از کشور هم دید. 

صنایعی که اگر حمایت شوند می توانند زمینه ساز حضور نو و کارآمد بانوان براي کارآفرینی باشند و تشکیل بنگاه هاي کوچک

 
اقتصادي، درآمد زایی و اشتغال می تواند از آثار مثبت این حمایت ها باشد. 

 
بیشتر بخوانید 



- دست به دست شدن صنایع دستی خطه کویر در سرسبز ترین نقاط جهان/ بانوانی که سر پنجه هایشان آغشته به هنر و اصالت

 
است 

 
- حکایت بانوي کارآفرین در خراسان جنوبی+فیلم 

 
- راه اندازي 2 کارگاه حوله بافی در شهرستان سربیشه 

خانم طالبی می گوید: هنرش را که همان پارچه بافی است در کاخ سعد آباد تهران به نمایش گذاشته که مورد استقبال بسیاري از

 
هنرمندان و افراد معروف قرار گرفته است. 

این بانوي هنرمند بیان می کند: با راهنمایی ها و حمایت جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی توانستم نشان تجاري به نام سارُق را براي

 
محصولات خود ثبت و همچنین بسته بندي هاي متنوع طراحی کنیم. 

 
 

او با اشاره به اینکه بانوان خراسان جنوبی با سرپنجه هنرمندشان محصولات جدید و متنوعی را وارد بازار هاي داخلی و خارجی می

 
کنند افزود: محصولاتمان را در کشور مالزي در نمایشگاهی به نمایش گذاشتیم که بسیار مورد استقبال خارجی ها قرار گرفت. 

تنوع این هنر صنعت علاوه بر معرفی فرهنگ و تمدن کهن دیار خراسان جنوبی توانسته طرفدارانی را در کشور هاي خارجی پیدا کند.

یکی از مشتریان صنایع دستی خراسان جنوبی که ساکن کشور ترکیه است در گفتگوي اینترنتی با خبرنگار باشگاه خبرنگاران جوان
می گوید: حوله هاي دست و صورتی که از خانم طالبی خریده بودم را به یکی از اعضاي خانواده ام در ترکیه کادو دادم و همچنین
خواهرم در آمریکا به دلیل کیفیت خوب حوله و سازگاري آن با هر پوستی، یکی از طرفداران حوله هاي دست بافت خراسان جنوبی

 
است. 

 
فروش مجازي، تجربه اي نو در سایه کرونا 

کرونا هر چند دوسالی است که بازار فروش صنایع دستی را کم رونق کرده و دیگر از برپایی نمایشگاه هاي ملی و استانی کمتر خبري
است، اما روزنه هاي جدیدي را براي فروش اینترنتی به روي تولید کنندگان باز کرده است که اگر با این بازار و تبلیغات نوین آن آشنا

 
باشید اتفاقاً فروش خوبی خواهید داشت. 



 
 

عباس زاده معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان جنوبی در این زمینه می گوید: در ایام
کرونایی چند شرکت اینترنتی در حوزه فروش صنایع دستی فعال داریم و این شرایط بهترین فرصت استفاده از فضاي مجازي براي

 
بازاریابی و فروش است. 

او بیان می کند: استقبال فعالان صنایع دستی از فضاي مجازي در دوران کرونا افزایش یافته و هنرمندان با استفاده از فروشگاه هاي

 
آنلاین اقدام به فروش محصولات خود می کنند. 

 
جلوه گري 60 رشته صنایع دستی در سرپنجه هاي هنرمندان خراسان جنوبی 

صنایع دستی خراسان جنوبی بی شک نشانی از هنر و تمدن مردم این منطقه است؛ هنري که از گذشته نسل به نسل به زمان حال
رسیده و در کنار درآمد زایی و اشتغال آفرینی، اکنون این آثار نشان دهنده اصالت و علاقه مردمان این سرزمین به فرهنگ و هنر

 
است. 

 
 

60 رشته صنایع دستی در خراسان جنوبی وجود دارد که رشته هاي منسوخ شده اي مانند مله بافی، برك بافی و پارچه بافی احیاء

 
شده اند؛ کسب و کار هاي کوچکی که زودتر به نتیجه می رسند و البته نیازمند این هستند که ناهمواري هاي آن ها هموارتر شود. 

بازار فروش در شرایط کرونایی  از مهمترین مشکلات پیش روي صنایع دستی است که تشویق هنرمندان به فروش مجازي و برگزاري
نمایشگاه هاي منطقه اي و ملی می تواند آن ها را به بازار هاي بزرگ تر متصل کند.



دومین کانون شکوفایی کشور در دانشگاه فنی و حرفه اي سمنان ایجاد می

شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/08/10

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان گفت: مجوز فعالیت دومین کانون شکوفایی خلاقیت و نوآوري کشور با بهره
گیري از توان متخصصان پویا، کارآفرین و اشتغال زا، به این دانشگاه اعطا شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
سمنان،رضا نقدي رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان
سمنان گفت:: حمایت و تشویق افراد صاحب ایده به سمت
ایجاد شرکت هاي کوچک و متوسط، ایجاد زمینه شکوفایی
و حمایت از خلاقیت و نوآوري و کارآفرینی در استان،
بسترسازي براي ایجاد فرصت هاي شغلی مناسب، جذب

صاحبان ایده و افراد خلاق در منطقه به ویژه در زمینه تجارت و بازرگانی از اهداف ایجاد مرکز رشد دانشگاه فنی و حرفه اي استان

 
سمنان است. 

او ادامه داد: تجاري سازي نتایج تحقیقات کاربردي و تولید ثروت، کمک به خلق ایده و جذب تیم هاي کارآمد و ایجاد واحد هاي فناور

 
و تلاش براي ایجاد و توسعه شرکت هاي دانش بنیان و حرکت به سوي اقتصاد مقاومتی، از دیگر مزایاي ایجاد مرکز رشد است. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان بیان کرد: در مرکز نوآوري با استفاده از ظرفیت دانشجویان و دانش آموختگان منطقه با
تمرکز بر مزیت هاي نسبی استان سمنان مانند صنعت، انرژي، معدن، گیاهان دارویی و گردشگري، تولید محصولات و خدمات

 
باکیفیت، دنبال می شود. 

او خاطرنشان کرد: ارائه خدمات مشاوره اي تخصصی به تیم ها و واحد هاي فناور، استفاده از ظرفیت واحد هاي آزمایشگاهی و
کارگاهی مجهز و تخصصی دانشگاه ها، تامین نیروي متخصص و مورد نیاز شرکت هاي دانش بنیان و استفاده از ظرفیت بخش

 
غیردولتی از جمله حمایت ها و پشتیبانی از تیم ها و واحد هاي فناور مستقر در مرکز نوآوري است. 

او یادآور شد: واحد هاي فناور مستقر در مرکز نوآوري (رشد) دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در زمینه هاي تخصصی مختلف
مانند ساخت انواع کامپوزیت ها و نانو کامپوزیت هاي طبیعی و مصنوعی، طراحی و ساخت انواع چوب پلاست-MDF و سایر فراورده

 
هاي سلولزي فعالیت خواهد کرد. 

نقدي خاطرنشان کرد: طراحی و ساخت برُد الکترونیکی براي هر گونه تحقیقات، ساخت ربات هاي مسیریاب و طراحی هر نوع مدار
هاي فرمان توسط plc، طراحی اپلیکیشن هاي کاربردي براي انواع نرم افزار و سخت افزار، تولید هر گونه قطعه صنعتی، طراحی نرم
افزار و اپلیکیشن هاي مورد نیاز، تست مقره - تست روغن ترانس، آزمایشگاه فنی مکانیک خاك و اجرا و مشاوره در زمینه احداث



 
نیروگاه خورشیدي از دیگر ظرفیت هاي واحد هاي فناور مستقر در مرکز نوآوري (رشد) دانشگاه فنی و حرفه اي است. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان مهمترین هدف این مرکز را کمک به تجاري سازي ایده هاي فناور در دانشگاه،

 
کارآفرینی و توسعه اقتصاد مبتنی بر دانش و فن در استان و کشور عنوان کرد. 

دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان به عنوان تنها دانشگاه دولتی مهارتی در استان با چهار دانشکده در شهرستان هاي سمنان،

 
شاهرود و امیرآباد دامغان مشغول به فعالیت است. 

انتهاي پیام / ن



شرایط کنونی جامعه نیازمند کار زیاد و جهادي است

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/08/10

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی با بیان این که یکی از بندهاي اصلی بیانیه گام دوم انقلاب، امیددهی به
جوانان است، اظهار کرد: جوانان باید از هر چیزي که بر سر راهشان در مسیر رسیدن به اهداف قرار دارند، بگذرند چرا که

شرایط کنونی جامعه ما نیازمند کار زیاد و جهادي است.

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی با بیان این که یکی از بندهاي اصلی بیانیه گام دوم انقلاب، امیددهی به
جوانان است، اظهار کرد: جوانان باید از هر چیزي که بر سر راهشان در مسیر رسیدن به اهداف قرار دارند، بگذرند چرا که شرایط

 
کنونی جامعه ما نیازمند کار زیاد و جهادي است. 

به گزارش ایکنا از آذربایجان شرقی، فرزان قالیچی، رئیس
دانشگاه جامع علمی کاربردي استان، امروز، 10 آبان ماه، در آیین
استقبال از نودانشجویان مرکز آموزش علمی کاربردي
جهاددانشگاهی تبریز به صورت مجازي، با بیان این که انسان ها
وقتی نعمتی را در دست دارند، قدر آن را نمی دانند، اظهار کرد:
دوران تحصیل نیز همانند بهار زندگی جوانان است که باید از
فضاي ایجاد شده براي تحصیل به خوبی استفاده کرد و از آن

 
لذت برد تا در نهایت ثمره تلاش خود را چید. 

وي افزود: مراکز آموزشی بسیاري در سطح کشور به تربیت
دانشجویان می پردازند اما فارغ التحصیلان اغلب این مراکز نمی توانند در محیط کار واقعی حضور یابند و هزینه هاي آن ها براي

 
یادگیري مهارت و درس به هدر می رود. 

قالیچی، با اشاره به فلسفه دانشگاه جامع علمی کاربردي در حوزه مهارت آموزي دانشجویان، گفت: اهداف دانشگاه علمی کاربردي

 
باعث می شود تا دانشجویان، در کنار تحصیل حتماً مهارتی را یاد بگیرند و به حوزه اشتغالزایی و کارآفرینی وارد شوند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی خاطرنشان کرد: تمامی تمهیدات لازم جهت تحصیل و مهارت آموزي در مراکز
این دانشگاه فراهم بوده و فقط دانشجویان باید از این فرصت پیش آمده استفاده کنند. البته نواقصاتی هم در این خصوص وجود دارد

 
که دانشجویان می توانند به واحد استانی دانشگاه اعلام کنند. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با بیان این که جهاددانشگاهی یکی از نهادهاي انقلابی کشور است، اظهار کرد: این نهاد انقلابی

 
خدمات ارزنده اي را در طول سالیان گذشته به کشور داشته است. 

قالیچی، افزود: دانشجویان مرکز آموزش علمی کاربردي جهاددانشگاهی تبریز باید با استفاده از ظرفیت هاي این نهاد انقلابی، از
معلومات بالاي اساتید حوزه خود بهره ببرند و با مقررات آموزشی این مجموعه نیز آشنا شوند. 



رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی با بیان این که مرکز آموزش علمی کاربردي جهاددانشگاهی تبریز جایگاه خوبی
در بین سایر مراکز دارد، افزود: در اوایل شیوع کرونا، این مرکز آموزشی اولین مرکزي بود که با توجه به بنیه ي جهادي خود و امکانات

 
محدود به تولید ماسک و گان هاي بیمارستانی اقدام کرد. 

وي با بیان این که یکی از بندهاي اصلی بیانیه گام دوم انقلاب، امیددهی به جوانان است، اظهار کرد: جوانان باید از هر چیزي که بر

 
سر راهشان در مسیر رسیدن به اهداف قرار دارند، بگذرند چرا که شرایط کنونی جامعه ما نیازمند کار زیاد و جهادي است. 

انتهاي پیام



ثبت نام 31تیم در رویداد تولید محتواي دیجیتال بسیج سیستان و بلوچستان

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/08/10

مسئول سازمان فضاي مجازي بسیج سیستان و بلوچستان از ثبت نام 31 تیم در سومین رویداد تولید محتواي دیجیتال بسیج
سیستان و بلوچستان خبر داد.

محمد هادي طهرانی مقدم امروز در گفت و گو با خبرنگار فارس در زاهدان اظهار کرد: با ثبت نام 31 تیم در مرحله استانی

 
سومین رویداد سراسري تولید محتواي دیجیتال بسیج سیستان و بلوچستان مهلت ثبت نام در این رویداد به پایان رسید. 

مسئول سازمان فضاي مجازي بسیج سیستان و بلوچستان افزود: با توجه استقبال گسترده تیم هاي علاقه مند به شرکت در این برنامه

 
از سراسر استان، در جهت کیفی سازي بیش از پیش، تعداد نهایی تیم ها پس از ارزیابی فنی اعلام می شود. 

مسئول برگزاري سومین رویداد تولید محتواي بسیج سیستان و بلوچستان اظهار کرد: این رویداد از 12 تا 14 آبان ماه به صورت

 
متمرکز و همزمان با سراسر کشور در زاهدان برگزار می شود. 

 وي ادامه داد: پس از برگزاري مرحله استانی این رویداد، مرحله کشوري آن در آستانه هفته بسیج و با حضور نفرات برتر مرحله

 
استانی به میزبانی تهران برگزار می شود. 

طهرانی مقدم کشف استعدادها، سازماندهی گروه هاي تولید محتوا در بستر فضاي مجازي و جذب ایده هاي برتر در جهت تجاري

 
سازي و افزایش ظرفیت اشتغال را از مهمترین اهداف برگزاري این رویداد برشمرد. 

event_bsj_sb  وي افزود: صفحات رسمی سومین رویداد تولید محتواي دیجیتال بسیج در شبکه هاي اجتماعی و پیام رسان ها
است که اطلاع رسانی ها و پوشش لحظه به لحظه فرآیند رویداد را پوشش خواهند داد، علاقه مندان جهت مشاوره یا سوال مرتبط با

 
رویداد با شماره 09365830073 تماس حاصل کنند. 

انتهاي پیام/3139



تمرکز دولت بر رشد اقتصادي/لایحه مالیات بر مجموع درآمد به دولت می

رود

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/08/10

معاون رییس جمهور و رییس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: هر زمان دولت بر کاري تمرکز کند آن را به سرانجام می
رساند و این بار عزم دولت براي تحقق رشد بالاي اقتصادي جزم است.

به گزارش خبرگزاري فارس به نقل از مرکز اطلاع رسانی، روابط عمومی سازمان برنامه و بودجه کشور، مسعود میرکاظمی در
جلسه اي که با برخی وزراي اقتصادي دولت که به منظور هماهنگی لایحه بودجه 1401 تشکیل شده بود، افزود: بلافاصله بعد از روي

 
کار آمدن دولت سیزدهم بر روي حل مشکل تامین واکسن تمرکز و همه دیدند این کار به خوبی انجام شد. 

وي ادامه داد: دولت در هر کار متمرکز شود کارها به خوبی جلو می رود و حالا اولویت اول کشور رشد اقتصادي است؛ منابع باید به

 
سمت طرح هایی در کشور برود که رشد اقتصادي ایجاد می کند. 

میرکاظمی با اشاره به درخواست مقامات استانی براي تامین منابع طرح هاي زیرساختی تصریح کرد: در سفرهاي استانی دولت

 
مقامات دولتی به دنبال منابع براي هزینه هستند؛ اما این رویکرد باید به حرکت در جهت ایجاد درآمد در استان ها تغییر کند. 

رییس سازمان برنامه و بودجه تاکید کرد: وزارتخانه هاي مختلف باید طرح هاي اولیت داري که در رشد اقتصادي موثر است را معرفی

 
کنند و البته بعد ار تخصیص منابع این طرح ها دائم رصد می شوند تا کار به نتیجه برسد و رشد اقتصادي محقق شود. 

وزیر امور اقتصاد و دارایی هم در این نشست افزود: رشد اقتصادي برونداد یک نظام اقتصادي است و اگر به دنبال آن هستیم، باید

 
الزامات آن فراهم شود. 

سید احسان خاندوزي با حمایت از رویکرد اصلاح بودجه افزود: وقتی بتوانیم متغییرهاي اصلی را براي بخش خصوصی حداقل در میان

 
مدت پیش بینی کنیم، سرمایه ها به سمت فعالیت هاي مولد هدایت می شود. 

 
وزیر اقتصاد با حمایت از افزایش پایه هاي مالیاتی گفت: در تلاشیم به زودي لایحه مالیات بر مجموع درآمد را به دولت ببریم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت هم در این نشست گفت: کشور راهی جز تغییر ریلی که سازمان برنامه و بودجه در نظر گرفته  ندارد؛ باید

 
به سمت رشد اقتصادي حرکت کرد و راه آن کنترل تورم است. 

سیدرضا فاطمی امین افزود: با وضع فعلی یارانه هاي انرژي، نوع مالیاتی ستانی و بودجه سنتی حل مشکلات قابل تصور نیست، پس

 
راهی به جز تغییر ریل نداریم. 

وي با اشاره به تغییر ترکیب صادرات غیر نفتی کشور در سال آینده گفت: ما فقط براي اجراي طرح مسکن نیاز به حدود 6 میلیون تن
فولاد داریم که این رقم از میزان صادرات کشور کاسته می شود، اما باید برنامه ریزي کرد که صادراتی غیرنفتی سرجمع افزایش خوبی



 
پیدا کند. 

وزیر نفت هم در نشست بودجه 1401 گفت: متاسفانه در سال هاي گذشته سرمایه گذاري لازم در صنعت نفت و گاز نشده و حال

 
آنکه براي پاسخ به نیاز کشور نیاز به 160 میلیارد دلار سرمایه گذاري در این حوزه داریم. 

جواد اوجی با بیان اینکه اگر براي توسعه هزینه نشود در آینده به واردکننده این محصولات تبدیل می شویم،گفت: در سرمایه گذاري
ها باید به آمایش سرزمین توجه بیشتري کرد چون طرح هایی که توجیه اقتصادي ندارند دامن دولت و مجلس و در کل اقتصاد کشور

 
را خواهد گرفت. 

وزیر جهاد کشاورزي هم ضمن حمایت از تغییر ریل گذاري بودجه گفت: ظرفیت هایی که در سازمان برنامه براي رشد بخش

 
کشاورزي دیده شده کارشناسی و قابل تحقق است؛ البته باید الزامات و منابع آن تامین شود. 

سیدجواد ساداتی نژاد افزود: خام فروشی در بخش کشاورزي بیداد می کند؛ با کوچکترین سرمایه گذاري هدفمند به ویژه در بخش

 
صنایع تکمیلی می توان شاهد بهبود رشد و اقتصادي و اشتغال در این بخش بود. 

رییس کل بانک مرکزي هم در این نشست گفت: بخشی از رشد پایه پولی در سال هاي 98 و 99 مربوط به تسعیر دارایی ها بلوکه

 
شده و پرداخت مابه تفاوت ارز ترجیحی توسط بانک مرکزي بوده که این رویکردها در نهایت منجر به رشد تورم شده است. 

علی صالح آبادي تصریح کرد: اگر می خواهیم تورم کنترل شود، حتما باید جلو کسري بودجه گرفته شود و رویکرد سازمان برنامه براي

 
1401 به بانک مرکزي براي کنترل تورم کمک شایانی می کند. 

انتهاي پیام/ب



تفاهم نامه کمیته امداد با خودروسازي سایپا با هدف اشتغال مددجویان 18 تا

25 ساله

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/08/10

این تفاهم نامه همکاري با هدف آموزش و ایجاد اشتغال براي فرزندان 18 تا 25 سال خانواده هاي تحت حمایت کمیته امداد
استان تهران صورت می گیرد و آموزش ها زیر نظر اداره کل فنی و حرفه اي استان تهران و در جوار گروه خودروسازي سایپا

انجام می شود.

پایگاه خبري تحلیلی انتخاب (Entekhab.ir) : تفاهم نامه سه جانبه میان کمیته امداد، سازمان آموزش فنی و حرفه اي

 
استان تهران و گروه خودروسازي سایپا با هدف آموزش، توانمندسازي و اشتغال مددجویان به امضاء رسید. 

به گزارش انتخاب؛ مراسم امضاي تفاهم نامه سه جانبه با هدف آموزش، توانمندسازي و توسعه اشتغال مددجویان با حضور
سیدابوالفضل پرپنچی، مدیرکل کمیته امداد استان تهران، جواد روان بخش،مدیرکل آموز فنی و حرفه اي استان تهران و سید جواد
سلیمانی، مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا  به منظور آموزش و ایجاد اشتغال براي فرزندان 18 تا 25 سال خانواده هاي تحت

 
حمایت این نهاد در محل گروه خودروسازي سایپا برگزار شد. 

سیدابوالفضل پرپنچی مدیرکل کمیته امداد استان تهران در مراسم امضاي این تفاهم نامه گفت: این تفاهم نامه همکاري با هدف
آموزش و ایجاد اشتغال براي فرزندان 18 تا 25 سال خانواده هاي تحت حمایت کمیته امداد استان تهران صورت می گیرد و آموزش

 
ها زیر نظر اداره کل فنی و حرفه اي استان تهران و در جوار گروه خودروسازي سایپا انجام می شود. 

وي از آموزش و اشتغال 50 نفر در مرحله اول این تفاهم نامه خبر داد و اعلام کرد: تلاش می کنیم ضمن گسترش این طرح، با دیگر

 
شرکت ها و گروه هاي صنعتی این نوع تفاهم نامه و  همکاري را داشته باشیم. 

پرپنچی با بیان اینکه در صدد هستیم تا با آموزش مددجویان و بهره گیري توسط گروه سایپا زمینه اشتغال افراد جویاي کار و توانمند
تحت حمایت را برطرف کنیم،گفت: سالانه می توان از طریق این تفاهم نامه 200 جوان جویاي کار را آموزش و به بازار کار خودرو

 
سازي معرفی کنیم. 

مدیرکل کمیته امداد استان تهران با اشاره به اینکه در این راستا اداره کل آموزش فنی و حرفه اي می تواند در بحث آموزش ها و
امکان سنجی کمک بسزایی را داشته باشد، افزود: هم اکنون 84 هزار و 190 خانواده تحت حمایت این نهاد هستند و از خدمات

 
مختلف حماتی این نهاد بهره مند می شوند. 

وي با بیان اینکه یکی از برنامه هاي مهم این نهاد اشتغال زنان جوان و سرپرست خانوار است گفت: درصدد هستیم که زمینه اشتغال

 
این گروه از جامعه هدف تحت حمایت را در اولویت قرار دهیم. 

پرپنچی با بیان اینکه در این تفاهم نامه سه جانبه جامعه هدف تحت حمایت علاوه بر اینکه  آموزش حرفه اي مدارك مهارتی را اخذ

 
می کنند نیز با ایجاد زمینه کار دائم سالیان متمادي خودکفا خواهند شد. 



مدیرکل کمیته امداد استان تهران ادامه داد: یکی از برنامه هاي کمیته امداد در سال جاري توسعه اشتغال براي مددجویان است که تا

 
کنون 5 هزار فرصت شغلی براي  کارجویان ایجاد شده است. 

لینک کوتاه کپی لینک



شوراي نگهبان طرح «حمایت از خانواده و جوانی جمعیت» را تأیید کرد

منبع: همشهريشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/08/10

سخنگوي شوراي نگهبان از تأیید طرح حمایت از خانواده و جوانی جمعیت در این شورا خبر داد.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از فارس، هادي طحان
نظیف، سخنگوي شوراي نگهبان از تأیید طرح حمایت از

 
خانواده و جوانی جمعیت در این شورا خبر داد. 

وي در توییتی نوشت: «طرح حمایت از خانواده و جوانی
جمعیت پس از رفع ایرادات و ابهامات شوراي نگهبان از
سوي مجلس محترم، مغایر شرع و قانون اساسی شناخته
نشد. امیدوارم اجراي این قانون با احکام متعدد و متنوع

 
آن، به تحقق اصل دهم قانون اساسی یعنی تسهیل تشکیل نهاد خانواده و تحکیم و استواري این نهاد بیانجامد». 

گفتنی است در طرح حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، مشوق هایی از قبیل تسهیلات اشتغال، مسکن و تأمین فضاي مناسب براي
مادر و کودك، آموزش مادران، حمایت از مادران باردار، مقابله با پدیده سقط جنین، سیاستگذاري عمومی جمعیت و در نهایت درمان

ناباروري در نظر گرفته شده است.



ثبت نام 31تیم در رویداد تولید محتواي دیجیتال بسیج سیستان و بلوچستان

منبع: عصر هامونشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/08/10

محمد هادي طهرانی مقدم از ثبت نام 31 تیم در سومین رویداد تولید محتواي دیجیتال بسیج سیستان و بلوچستان خبر داد.

به گزارش عصرهامون؛ محمد هادي طهرانی مقدم، مسئول سازمان فضاي مجازي بسیج سیستان و بلوچستان در گفت و گو با
ایرنا بیان کرد: با ثبت نام 31 تیم در مرحله استانی سومین رویداد سراسري تولید محتواي دیجیتال بسیج سیستان و بلوچستان مهلت

 
ثبت نام در این رویداد به پایان رسید. 

وي افزود: با توجه استقبال گسترده تیم هاي علاقه مند به شرکت در این برنامه از سراسر استان، در جهت کیفی سازي بیش از پیش،

 
تعداد نهایی تیم ها پس از ارزیابی فنی اعلام می شود. 

مسئول برگزاري سومین رویداد تولید محتواي بسیج سیستان و بلوچستان اظهار کرد: این رویداد از 12 تا 14 آبان ماه به صورت

 
متمرکز و همزمان با سراسر کشور در زاهدان برگزار می شود. 

وي ادامه داد: پس از برگزاري مرحله استانی این رویداد، مرحله کشوري آن در آستانه هفته بسیج و با حضور نفرات برتر مرحله استانی

 
به میزبانی تهران برگزار می شود. 

طهرانی مقدم کشف استعدادها، سازماندهی گروه هاي تولید محتوا در بستر فضاي مجازي و جذب ایده هاي برتر در جهت تجاري

 
سازي و افزایش ظرفیت اشتغال را از مهمترین اهداف برگزاري این رویداد برشمرد. 

گفتنی است؛ صفحات رسمی سومین رویداد تولید محتواي دیجیتال بسیج در شبکه هاي اجتماعی و پیام رسان ها
event_bsj_sb است که اطلاع رسانی ها و پوشش لحظه به لحظه فرآیند رویداد را پوشش خواهند داد، علاقه مندان جهت

 
مشاوره یا سوال مرتبط با رویداد با شماره 09365830073 تماس حاصل کنند. 

انتهاي پیام/



برگزید گان نخستین جشنواره نمایشگاه عکس خرما معرفی شد ند

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/08/10

آیین اختتامیه نخستین جشنواره، نمایشگاه بین المللی عکس خرما با حضور مسئولان استانی و هنرمند ان د ر شیراز برگزار شد

 
 .

جعفر قاد ري عضو کمیسیون برنامه، بود جه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی د ر آیین اختتامیه این جشنواره گفت: برگزاري
جشنواره هاي این چنینی می تواند د ر جهت انتقال د انش فرد ي، موضوعات فرهنگی و حتی تجارت و اشتغال بیشتر تاثیرگذار باشد
.نمایند ه ولی فقیه د ر استان فارس گفت: ارتباط عرصه هنر با کار تولید و بازرگانی می تواند د ر آیند ه روي بحث د رآمد ها

 
تاثیرگذار باشد . 

آیت ا... لطف ا... د ژکام افزود : اگر هنر د ر کار تولید و توزیع مشارکت نکند یک هنر تفننی و هنر براي هنر است حال اینکه هنر باید
براي زند گی بهتر به کار گرفته شود .د ر این آیین بیانیه هیأت د اوران قرائت شد و آثار طاهره رخ بخش زمین از شیراز به عنوان اثر
حائز مقام اول، شهریار د بیري از مشهد مقد س حائز مقام د وم و اثر مریم آل مومن د هکرد ي از شهرکرد حائز مقام سوم شد ند .
همچنین 5 اثر از محمد آهنگر، اصغر بشارتی، عبد ا... مراد ي بلشتی، محمد رضا معصومی و احسان نیک فرجام شایسته تقد یر

 
معرفی گرد ید ند . 

/انتهاي متن/



تمرکز دولت بر رشد اقتصادي

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/08/10

تمرکز دولت بر رشد اقتصادي معاون رییس جمهور و رییس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: هر زمان دولت بر کاري تمرکز

 
کند آن را به سرانجام می رساند و این بار عزم دولت براي تحقق رشد بالاي اقتصادي جزم است. 

به گزارش حلقه وصل، مسعود میرکاظمی در جلسه اي که با
برخی وزراي اقتصادي دولت که به منظور هماهنگی لایحه بودجه
1401 تشکیل شده بود، افزود: بلافاصله بعد از روي کار آمدن
دولت سیزدهم بر روي حل مشکل تامین واکسن تمرکز و همه

 
دیدند این کار به خوبی انجام شد. 

وي ادامه داد: دولت در هر کار متمرکز شود کارها به خوبی جلو
می رود و حالا اولویت اول کشور رشد اقتصادي است؛ منابع باید

 
به سمت طرح هایی در کشور برود که رشد اقتصادي ایجاد می کند. 

میرکاظمی با اشاره به درخواست مقامات استانی براي تامین منابع طرح هاي زیرساختی تصریح کرد: در سفرهاي استانی دولت

 
مقامات دولتی به دنبال منابع براي هزینه هستند؛ اما این رویکرد باید به حرکت در جهت ایجاد درآمد در استان ها تغییر کند. 

رییس سازمان برنامه و بودجه تاکید کرد: وزارتخانه هاي مختلف باید طرح هاي اولیت داري که در رشد اقتصادي موثر است را معرفی

 
کنند و البته بعد ار تخصیص منابع این طرح ها دائم رصد می شوند تا کار به نتیجه برسد و رشد اقتصادي محقق شود. 

وزیر امور اقتصاد و دارایی هم در این نشست افزود: رشد اقتصادي برونداد یک نظام اقتصادي است و اگر به دنبال آن هستیم، باید

 
الزامات آن فراهم شود. 

سید احسان خاندوزي با حمایت از رویکرد اصلاح بودجه افزود: وقتی بتوانیم متغییرهاي اصلی را براي بخش خصوصی حداقل در میان

 
مدت پیش بینی کنیم، سرمایه ها به سمت فعالیت هاي مولد هدایت می شود. 

 
وزیر اقتصاد با حمایت از افزایش پایه هاي مالیاتی گفت: در تلاشیم به زودي لایحه مالیات بر مجموع درآمد را به دولت ببریم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت هم در این نشست گفت: کشور راهی جز تغییر ریلی که سازمان برنامه و بودجه در نظر گرفته ندارد؛ باید

 
به سمت رشد اقتصادي حرکت کرد و راه آن کنترل تورم است. 

سیدرضا فاطمی امین افزود: با وضع فعلی یارانه هاي انرژي، نوع مالیاتی ستانی و بودجه سنتی حل مشکلات قابل تصور نیست، پس

 
راهی به جز تغییر ریل نداریم. 



وي با اشاره به تغییر ترکیب صادرات غیر نفتی کشور در سال آینده گفت: ما فقط براي اجراي طرح مسکن نیاز به حدود 6 میلیون تن
فولاد داریم که این رقم از میزان صادرات کشور کاسته می شود، اما باید برنامه ریزي کرد که صادراتی غیرنفتی سرجمع افزایش خوبی

 
پیدا کند. 

وزیر نفت هم در نشست بودجه 1401 گفت: متاسفانه در سال هاي گذشته سرمایه گذاري لازم در صنعت نفت و گاز نشده و حال

 
آنکه براي پاسخ به نیاز کشور نیاز به 160 میلیارد دلار سرمایه گذاري در این حوزه داریم. 

جواد اوجی با بیان اینکه اگر براي توسعه هزینه نشود در آینده به واردکننده این محصولات تبدیل می شویم، گفت: در سرمایه گذاري
ها باید به آمایش سرزمین توجه بیشتري کرد چون طرح هایی که توجیه اقتصادي ندارند دامن دولت و مجلس و در کل اقتصاد کشور

 
را خواهد گرفت. 

وزیر جهاد کشاورزي هم ضمن حمایت از تغییر ریل گذاري بودجه گفت: ظرفیت هایی که در سازمان برنامه براي رشد بخش

 
کشاورزي دیده شده کارشناسی و قابل تحقق است؛ البته باید الزامات و منابع آن تامین شود. 

سیدجواد ساداتی نژاد افزود: خام فروشی در بخش کشاورزي بیداد می کند؛ با کوچکترین سرمایه گذاري هدفمند به ویژه در بخش

 
صنایع تکمیلی می توان شاهد بهبود رشد و اقتصادي و اشتغال در این بخش بود. 

رییس کل بانک مرکزي هم در این نشست گفت: بخشی از رشد پایه پولی در سال هاي 98 و 99 مربوط به تسعیر دارایی ها بلوکه

 
شده و پرداخت مابه تفاوت ارز ترجیحی توسط بانک مرکزي بوده که این رویکردها در نهایت منجر به رشد تورم شده است. 

علی صالح آبادي تصریح کرد: اگر می خواهیم تورم کنترل شود، حتما باید جلو کسري بودجه گرفته شود و رویکرد سازمان برنامه براي

 
1401 به بانک مرکزي براي کنترل تورم کمک شایانی می کند. 

منبع: فارس



اعترافات جوانی که جسد پدرش را آتش زد

منبع: آفتابشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/08/10

مدت ها بود براي کشتن پدرش نقشه می کشید. دسیسه هاي گوناگونی را طرح می کرد تا پس از قتل، هیچ آثاري به جا
نگذارد!

مدت ها بود براي کشتن پدرش نقشه می کشید. دسیسه هاي گوناگونی را طرح می کرد تا پس از قتل، هیچ آثاري به جا

 
نگذارد! 

آفتاب نیوز : حدود یک ماه قبل بود که راهی تهران شد تا اوضاع
اشتغال را در پایتخت بررسی کند و اگر شرایط مناسب بود از این
بیکاري مرموز نجات یابد اما در این میان همچنان در اندیشه

 
تهیه و تدارك لوازم «جنایت» بود. 

به گزارش روزنامه خراسان، در یکی از سکانس هاي این سناریوي
وحشتناك، تصمیم بر آن گرفت تا پدرش را ابتدا بیهوش کند به
همین دلیل مقداري داروي بیهوشی از تهران خرید و با خود به

مشهد آورد. یک بار دیگر نقشه شوم خود را از ذهن گذراند و همه قطعات پازل را کنار هم چید. نقشه کامل بود و او هیچگونه عذاب
وجدانی را به دل راه نمی داد چرا که ادعا می کرد پدرش به خاطر مصرف شیشه (مواد مخدر صنعتی) مادرش را اذیت می کند. از این
وضعیت خانوادگی به شدت آزرده خاطر بود و تنها به قتل پدر می اندیشید. او حتی دوران کودکی و نوجوانی خود را نیز از یاد برده

 
بود و بی رحمانه منتظر فرصتی می گشت تا نقشه پلیدش را به اجرا بگذارد. 

روزها یکی پس از دیگري سپري می شد و او همچنان رفت و آمدهاي خانوادگی را زیر نظر داشت تا اینکه یک روز تعطیل زمان را

 
براي اجراي این نقشه هولناك مناسب دید. 

مهرماه به نیمه نرسیده بود که مادر جوان 27 ساله با او تماس گرفت و گفت قصد دارد به خانه خواهرش برود تا براي پختن غذاي
نذري به او کمک کند! مرد جوان که خود متاهل بود و در نزدیکی منزل پدرش در منطقه الهیه مشهد زندگی می کرد، بی درنگ سوار
وانت پیکان مدل پایین شد و به طرف خانه دو طبقه پدرش به راه افتاد. او که سعی داشت اضطراب ناشی از رفتارهایش را پنهان کند،
مادرش را به خانه خاله رساند و به منزل خودش بازگشت. حالا دیگر مقدمات دسیسه وحشتناك فراهم بود. او که می دانست مادرش
شب را در خانه خواهرش می ماند یک بار دیگر به مرور سناریوي قتل پرداخت و همه سکانس هایش را تک تک از خاطر گذراند!
دستبندهاي پلاستیکی را که از قبل خریده بود به همراه داروي بیهوشی برداشت. عقربه هاي ساعت از نیمه شب گذشته بود و او می
دانست که پدرش حالا در یک خواب عمیق فرو رفته است. خودرو را پارك کرد و به آرامی در منزل پدرش را گشود. پدرش در خواب
بود و سکوتی مرگبار در فضاي اتاق نقش می بست. پسر جوان داروي بیهوشی را روي دستمال ریخت و آن را مقابل دهان و بینی پدر

 
گرفت. وقتی فهمید که او به کلی بیهوش شد به داخل آشپزخانه رفت. تشت پلاستیکی را پر از آب کرد و به اتاق بازگشت. 



مرد جوان بی رحمانه سر پدرش را درون آب تشت فشار داد تا اینکه دیگر آخرین نفس هاي او به کینه عمیق فرزند گره خورد و پیکر
بی جانش روي زمین افتاد. جوان 27 ساله بلافاصله دستبندهاي پلاستیکی را بیرون کشید و دست هاي پدر را در پشت سر بست و
سپس یکی از آنها را به پاهاي وي حلقه زد. در کشاکش آماده کردن جسد براي انتقال به بیرون از خانه بود که ناگهان برادر کوچک

 
ترش وارد اتاق شد. 

این جوان 21 ساله مجرد که در طبقه دوم منزل پدرش زندگی می کرد، با صحنه دلخراشی روبه رو شد که حکایت از یک جنایت
هولناك داشت اما نگاه هاي حیرت انگیز و بی پاسخ فایده اي نداشت. دو برادر که گویی نقشه جنایت را در افکار یکدیگر رقم زده
بودند به گفت وگو نشستند تا راه بهتري براي از بین بردن آثار جسد پیدا کنند. به همین دلیل تا صبح منتظر ماندند چرا که یقین

 
داشتند مادرشان آن شب به خانه بازنمی گردد. 

صبح روز بعد آنها سکانس حمل جسد را در دامنه افکارشان به تصویر کشیدند. یکی از آنها گوشی تلفن را برداشت و وارد یکی از
سایت هاي واسطه گر شد تا کمدي چوبی را براي حمل جسد خریداري کند. طولی نکشید که کمد را خریدند و پیکر بی جان پدر را
درون آن گذاشتند. حالا همه چیز براي انتقال جسد به خارج از شهر فراهم بود. دو نفري کمد را درون پیکان وانت مرد جوان قرار
دادند و به طرف بیابان هاي انتهاي بولوار اقدسیه حرکت کردند. عصر هنگام بود که به جست وجوي منطقه اي خلوت پرداختند و در
کنار نخاله هاي ساختمانی توقف کردند که در همان اطراف ریخته شده بود. دو برادر کمد را در حالی بیرون انداختند که در مسیر راه
دو ظرف 10 لیتري بنزین از جایگاه سوخت خریده بودند. آنها با خونسردي کامل کنار کمد تابوت گونه نشستند و جسد پدر را به

 
آتش کشیدند. آنها آنقدر چوب ها و پیکر پدرشان را زیر و رو کردند که دیگر چیزي جز خاکستر باقی نماند. 

بعد از آن بود که هر دو برادر سوار خودرو شدند و به خانه هایشان بازگشتند. مادر که روز بعد به منزل آمده بود، با این تصور که
همسرش بیرون رفته است، روزي را در خانه ماند ولی هیچ خبري از شوهرش نشد. نگرانی و اضطراب او هر لحظه بیشتر می شد اما

 
کسی از مرد میان سال اطلاعی نداشت. تا اینکه خبر کشف جسد سوخته اي در بیابان هاي انتهاي بولوار اقدسیه منتشر شد. 

بعد از آن بود که یکی از بستگان مرد جوان با پلیس تماس گرفت و گم شدن مرموز مرد میان سال را اطلاع داد. پس از شناسایی
خانواده مقتول، تحقیقات از آنان آغاز شد و ناگهان آثار سوختگی روي دست جوان 27 ساله، روند بررسی هاي قضایی را دگرگون کرد.
با توجه به اینکه فرضیه جنایت خانوادگی، در اولویت تحقیقات قضایی بود و احتمال می رفت دست وي هنگام آتش زدن جسد
سوخته باشد، قاضی ویژه قتل عمد مشهد دستور بازداشت جوان 27 ساله را صادر کرد و از نیروهاي پلیس خواست تا بازجویی ها را به

 
شیوه اي فنی و تخصصی ادامه دهند. 

در این میان ناگهان مرد جوان که نمی توانست دلیلی محکم و باورپذیر براي چگونگی سوختگی روي دست بیان کند وقتی در تنگناي
سوالات ویژه قرار گرفت ناگهان به قتل پدرش اعتراف کرد و پرده از یک جنایت وحشتناك برداشت. او گفت: دیگر از آزار و اذیت هاي
پدرم خسته شده بودیم. نمی توانستم رفتارهاي پرخاشگرانه او را تحمل کنم! او مادرم را خیلی اذیت می کرد و من از این موضوع

 
بسیار رنج می کشیدم تا اینکه تصمیم به قتل گرفتم که براي همیشه از شر او خلاص شوم و ... . 

به دنبال اعترافات این جوان، بلافاصله دستورات ویژه قاضی «عارفی راد» براي دستگیري برادر وي صادر شد و اینگونه جوان مجرد 21
ساله هم به چنگ قانون افتاد. او نیز سعی کرد داستان قتل پدرش را همانگونه بازگو کند که برادرش در اعترافات تلخ خود بر زبان
رانده بود! اما هنوز قاضی شعبه 208 دادسراي عمومی و انقلاب مشهد، احتمال می دهد که زوایاي پنهانی در این ماجراي وحشتناك
وجود دارد که باید مورد بررسی هاي علمی و تخصصی قرار گیرد به همین دلیل قاضی «محمود عارفی راد» دو متهم را با صدور قرار

بازداشت موقت در اختیار پلیس گذاشت تا تحقیقات بیشتري در این باره انجام شود.





تمرکز دولت بر رشد اقتصادي/لایحه مالیات بر مجموع درآمد به دولت می

رود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/08/10

فصل اقتصاد - معاون رییس جمهور و رییس سازمان برنامه و بودجه کشور گفت: هر زمان دولت بر کاري تمرکز کند آن را به
سرانجام می رساند و این بار عزم دولت براي تحقق رشد بالاي اقتصادي جزم است.

فصل اقتصاد - معاون رییس جمهور و رییس سازمان برنامه
و بودجه کشور گفت: هر زمان دولت بر کاري تمرکز کند
آن را به سرانجام می رساند و این بار عزم دولت براي تحقق

 
رشد بالاي اقتصادي جزم است. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از مرکز اطلاع رسانی، روابط
عمومی سازمان برنامه و بودجه کشو ر، مسعود میرکاظمی

در جلسه اي که با برخی وزراي اقتصادي دولت که به منظور هماهنگی لایحه بودجه 1401 تشکیل شده بود، افزود: بلافاصله بعد از

 
روي کار آمدن دولت سیزدهم بر روي حل مشکل تامین واکسن تمرکز و همه دیدند این کار به خوبی انجام شد. 

وي ادامه داد: دولت در هر کار متمرکز شود کارها به خوبی جلو می رود و حالا اولویت اول کشور رشد اقتصادي است؛ منابع باید به

 
سمت طرح هایی در کشور برود که رشد اقتصادي ایجاد می کند. 

میرکاظمی با اشاره به درخواست مقامات استانی براي تامین منابع طرح هاي زیرساختی تصریح کرد: در سفرهاي استانی دولت

 
مقامات دولتی به دنبال منابع براي هزینه هستند؛ اما این رویکرد باید به حرکت در جهت ایجاد درآمد در استان ها تغییر کند. 

رییس سازمان برنامه و بودجه تاکید کرد: وزارتخانه هاي مختلف باید طرح هاي اولیت داري که در رشد اقتصادي موثر است را معرفی

 
کنند و البته بعد ار تخصیص منابع این طرح ها دائم رصد می شوند تا کار به نتیجه برسد و رشد اقتصادي محقق شود. 

وزیر امور اقتصاد و دارایی هم در این نشست افزود: رشد اقتصادي برونداد یک نظام اقتصادي است و اگر به دنبال آن هستیم، باید

 
الزامات آن فراهم شود. 

سید احسان خاندوزي با حمایت از رویکرد اصلاح بودجه افزود: وقتی بتوانیم متغییرهاي اصلی را براي بخش خصوصی حداقل در میان

 
مدت پیش بینی کنیم، سرمایه ها به سمت فعالیت هاي مولد هدایت می شود. 

 
وزیر اقتصاد با حمایت از افزایش پایه هاي مالیاتی گفت: در تلاشیم به زودي لایحه مالیات بر مجموع درآمد را به دولت ببریم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت هم در این نشست گفت: کشور راهی جز تغییر ریلی که سازمان برنامه و بودجه در نظر گرفته ندارد؛ باید

 
به سمت رشد اقتصادي حرکت کرد و راه آن کنترل تورم است. 

سیدرضا فاطمی امین افزود: با وضع فعلی یارانه هاي انرژي، نوع مالیاتی ستانی و بودجه سنتی حل مشکلات قابل تصور نیست، پس

 
راهی به جز تغییر ریل نداریم. 

وي با اشاره به تغییر ترکیب صادرات غیر نفتی کشور در سال آینده گفت: ما فقط براي اجراي طرح مسکن نیاز به حدود 6 میلیون تن
فولاد داریم که این رقم از میزان صادرات کشور کاسته می شود، اما باید برنامه ریزي کرد که صادراتی غیرنفتی سرجمع افزایش خوبی

 
پیدا کند. 



وزیر نفت هم در نشست بودجه 1401 گفت: متاسفانه در سال هاي گذشته سرمایه گذاري لازم در صنعت نفت و گاز نشده و حال

 
آنکه براي پاسخ به نیاز کشور نیاز به 160 میلیارد دلار سرمایه گذاري در این حوزه داریم. 

جواد اوجی با بیان اینکه اگر براي توسعه هزینه نشود در آینده به واردکننده این محصولات تبدیل می شویم،گفت: در سرمایه گذاري
ها باید به آمایش سرزمین توجه بیشتري کرد چون طرح هایی که توجیه اقتصادي ندارند دامن دولت و مجلس و در کل اقتصاد کشور

 
را خواهد گرفت. 

وزیر جهاد کشاورزي هم ضمن حمایت از تغییر ریل گذاري بودجه گفت: ظرفیت هایی که در سازمان برنامه براي رشد بخش

 
کشاورزي دیده شده کارشناسی و قابل تحقق است؛ البته باید الزامات و منابع آن تامین شود. 

سیدجواد ساداتی نژاد افزود: خام فروشی در بخش کشاورزي بیداد می کند؛ با کوچکترین سرمایه گذاري هدفمند به ویژه در بخش

 
صنایع تکمیلی می توان شاهد بهبود رشد و اقتصادي و اشتغال در این بخش بود. 

رییس کل بانک مرکزي هم در این نشست گفت: بخشی از رشد پایه پولی در سال هاي 98 و 99 مربوط به تسعیر دارایی ها بلوکه

 
شده و پرداخت مابه تفاوت ارز ترجیحی توسط بانک مرکزي بوده که این رویکردها در نهایت منجر به رشد تورم شده است. 

علی صالح آبادي تصریح کرد: اگر می خواهیم تورم کنترل شود، حتما باید جلو کسري بودجه گرفته شود و رویکرد سازمان برنامه براي

 
1401 به بانک مرکزي براي کنترل تورم کمک شایانی می کند. 

انتهاي پیام/ب






























